
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6457
2.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Κουτσούκου, σελ.

6492
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 8ο Γυµνάσιο Αθήνας, το Σχολή Χατζηβέη και
την Εράσµειο Ελληνογερµανική Σχολή, σελ. 6486, 6491,
6496, 6498, 6501

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6486, 6489, 6490, 6497,
6501, 6502

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων και ανα-

φορών - ερωτήσεων της Παρασκευής 26 Φεβρουαρίου 2016,
σελ. 6482

2. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 1129 έως 1173,
σελ. 6457 – 6469

3. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.
6470 - 6481

4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε την προσπά-

θεια ίδρυσης κοµµατικού κράτους, σελ. 6483
β) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, σχετικά µε την

προσγείωση στρατιωτικών αεροπλάνων στη Ρόδο, σελ. 6484
γ) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-

πίνων Δικαιωµάτων:
i. σχετικά µε την καταβολή εµπράγµατων εγγυήσεων για

την αποφυλάκιση κατηγορουµένων, σελ. 6486
ii. σχετικά µε την Επιτροπή Αξιολόγησης και την Επιτροπή

Επάρκειας των άρθρων 15 και 16 του Κώδικα περί Δικηγόρων
και την υπέρµετρη καθυστέρηση εγγραφής στα µητρώα
ασκούµενων πτυχιούχων Νοµικής που έχουν αναγνώριση αν-
τιστοιχίας πτυχίων από τον ΔΟΑΤΑΠ, σελ. 6487

δ) Προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής,
σχετικά µε την έρευνα και διάσωση στο Αιγαίο, σελ. 6489

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα
λειτουργίας του Κέντρου Υγείας Παρανεστίου στην Περιφε-
ρειακή Ενότητα Δράµας, σελ. 6491

στ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε τη µείωση του πλαφόν παραγωγής βαµβα-
κιού και την παράταση της προθεσµίας συγκοµιδής για τα
έτη 2014-2015, σελ. 6493

ζ) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρι-
σµού:

i. σχετικά µε το πακέτο Γιούνκερ, σελ. 6494
ii. σχετικά µε τη «φυγή» των επενδύσεων, σελ. 6496
η) Προς τον Υπουργό Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευµά-

των:
i. σχετικά µε τη διαχείριση της χρηµατοδότησης του Ελλη-

νικού Ανοιχτού Πανεπιστηµίου µέσω των προγραµµάτων
ΕΣΠΑ από τις προηγούµενες διοικήσεις του Ιδρύµατος, σελ.
6498

ii. σχετικά µε τη διάλυση ή µεταφορά των πανεπιστηµιακών
τµηµάτων του Αγρινίου στην Πάτρα διαµέσου της µετακίνη-
σης µελών ΔΕΠ, σελ. 6500

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6457 - 6502
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 
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σελ. 6486
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 6497
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ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 6489, 6490
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 6486, 6487, 6494, 6495
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ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’

Πέµπτη 25 Φεβρουαρίου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 25 Φεβρουαρίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΛΑΜΠΡΟ-
ΥΛΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 24-2-2016
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της Π’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης 24

Φεβρουαρίου 2016 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Εθνικό Μητρώο Επιτελικών Στελεχών Δηµόσιας
Διοίκησης, βαθµολογική διάρθρωση θέσεων, συστήµατα αξιολό-
γησης, προαγωγών και επιλογής προϊσταµένων (διαφάνεια- αξιο-
κρατία και αποτελεσµατικότητα της Δηµόσιας Διοίκησης) και
άλλες διατάξεις»)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Αναστασία Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’

Πέµπτη 25 Φεβρουαρίου 2016



6458 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6459



6460 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6461



6462 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6463



6464 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6465



6466 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6467



6468 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6469



6470 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6471



6472 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6473



6474 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6475



6476 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6477



6478 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6479



6480 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΑ’ - 25 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2016 6481



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
των επίκαιρων ερωτήσεων της Παρασκευής 26 Φεβρουαρίου
2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 575/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την επιστροφή δανείων που έχουν χορηγηθεί στα κόµ-
µατα ΝΔ και ΠΑΣΟΚ.

2. Η µε αριθµό 564/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Φθιώτιδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Σταϊκούρα προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αποτίµηση των νέων
δηµοσιονοµικών µέτρων για την περίοδο 2015-2016.

3. Η µε αριθµό 568/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηλείας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Ιωάννη Κουτσούκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή των οφειλοµένων αποζηµιώ-
σεων και ενισχύσεων στους αγρότες της Ηλείας.

4. Η µε αριθµό 578/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σάκη Βαρδαλή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την απόλυση ερ-
γαζοµένου στο εργοστάσιο της «Κ.Ε.ΚΑΛΑΜΑΡΑΚΗΣ-ΚΑΛΑΣ
Α.Ε.- ΑΝΩΝΥΜΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΑΙ ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΑΛΑ-
ΤΟΣ» στη Βιοµηχανική Περιοχή της Σίνδου, στην Περιφερειακή
Ενότητα Θεσσαλονίκης.  

5. Η µε αριθµό 573/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε την
ανάγκη πληρέστερης ενηµέρωσης στους πελάτες της ΔΕΗ για
τις δυνατότητες και την προστασία που παρέχεται στις ευαίσθη-
τες κοινωνικές οµάδες.

6. Η µε αριθµό 571/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη ολοκλήρωσης του
διαγωνισµού που ξεκίνησε από το 2007 για την προµήθεια νέων
ασθενοφόρων του ΕΚΑΒ.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 576/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κέρκυρας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Φωτεινής Βάκη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ανάγ-
κες στελέχωσης του Γενικού Νοσοκοµείου Κέρκυρας.

2. Η µε αριθµό 565/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κα-
ραγκούνη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευ-

µάτων σχετικά µε τη συνέχιση της λειτουργίας των Πανεπιστη-
µιακών Τµηµάτων στο Αγρίνιο.

3. Η µε αριθµό 569/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑ.ΣΟ.Κ. –
ΔΗΜ.ΑΡ. κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη συµβολή του Υπουρ-
γείου στη βελτίωση του τραπεζικού προϊόντος, µε την επωνυµία
«Κάρτα Αγρότη».

4. Η µε αριθµό 579/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη διασφάλιση
των θέσεων εργασίας και των µισθών των εργαζοµένων στις Κοι-
νωνικές Δοµές Αντιµετώπισης της Φτώχειας.

5. Η µε αριθµό 574/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε δηµοσίευµα περί µη-
νυτήριας αναφοράς της νέας διοίκησης της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης κατά των παλαιότερων διοικήσεων για
κακοδιαχείριση που επέφερε ζηµία 50 εκατοµµυρίων ευρώ στην
περιουσία της βιοµηχανίας.

6. Η µε αριθµό 481/2-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Τρικάλων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανα-
σίου Παπαδόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την
εφαρµογή και τον εκσυγχρονισµό του αναγκαίου θεσµικού πλαι-
σίου για την ταχύτερη ανταπόκριση των δηµοσίων υπηρεσιών,
προκειµένου να δοθούν κίνητρα για την προσέλκυση κλινικών µε-
λετών στη χώρα µας.

7. Η µε αριθµό 511/9-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Έλενας Ράπτη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάκληση των αποφάσεων
που απαξιώνουν καινοτόµες υπηρεσίες του Ινστιτούτου Υγείας
του Παιδιού.

8. Η µε αριθµό 537/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη προσαρµογής της
νοµοθεσίας που διέπει το καθεστώς των «επιµορφωτών» στα µε-
ταβατικά σχολεία ενηλίκων του Κέντρου Θεραπείας Εξαρτηµέ-
νων Ατόµων (ΚΕ.Θ.Ε.Α.).

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1549/30-11-2015 ερώτηση της Βουλευτού Ατ-
τικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑ.ΣΟ.Κ. – ΔΗΜ.ΑΡ. κ.
Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
τις καθυστερήσεις στην πληρωµή των εργαζοµένων στις Κοινω-
νικές Δοµές Αντιµετώπισης της Φτώχειας.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 541/15-2-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Αικατερίνης Παπακώστα–Σιδηροπούλου προς
τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε την προσπάθεια ίδρυσης
κοµµατικού κράτους.

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Νικόλαος Παππάς.
Κυρία Παπακώστα, έχετε τον λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ – ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, δυστυ-

χώς, βρίσκοµαι σε δυσάρεστη θέση, επικαλούµενη όχι αιτιάσεις
της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά δηµοσιεύµατα και αντιδράσεις
αξιωµατούχων, οι οποίοι επισηµαίνουν τον κίνδυνο της εγκαθί-
δρυσης ενός άτεγκτου κοµµατικού κράτους, το οποίο επιχειρεί
η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Αυτό µε στενοχωρεί, µε λυπεί αφάνταστα, διότι ήλπιζα και εγώ,
όπως όλες οι Ελληνίδες και όπως όλοι οι Έλληνες. Αυτό από µια
Κυβέρνηση της Αριστεράς -την ταυτότητα της οποίας αποτάσ-
σεται πλέον µετά βδελυγµίας ο κύριος Πρωθυπουργός, δηλώνει
πλέον ότι η πατριωτική ταυτότητα είναι αυτή η οποία τον αφορά-
δεν θα το ανέµενε κανείς. Και εξηγούµαι.

Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε το δηµοσίευµα της
εφηµερίδας «ΕΘΝΟΣ» µε τίτλο «Το παλιό σύστηµα είναι ακόµη
εδώ» του έγκυρου δηµοσιογράφου Μιχάλη Ιγνατίου, που δηµο-
σιεύτηκε στις 10-1-2016, η Κυβέρνηση εµφανίζεται να χτίζει αυτό
το κοµµατικό κράτος παντού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Το ερώτηµα που τίθεται, κύριε Υπουργέ, είναι: Εσείς τι απαν-
τάτε σε αυτό; Το επιβεβαιώνετε; Το διαψεύδετε; Θεωρείτε ότι η
πρακτική της Κυβέρνησής σας, αλλά και των συνεργατών σας,
στη καθηµερινή ρουτίνα της κυβερνητικής πολιτικής αυτό το
αποµακρύνει, το διαψεύδει ή το ισχυροποιεί;

Και από την άλλη πλευρά, θέλω να ρωτήσω πώς προτίθεστε
να το θεραπεύσετε, εφόσον αυτό έχει συµβεί και µάλιστα απο-
δεδειγµένα και θα µου δοθεί η ευκαιρία να σας το πω και εσάς,
αν δεν το γνωρίζετε. Φαντάζοµαι, όµως, ως καθ’ ύλην αρµόδιος
Υπουργός διαβάζετε και δηµοσιεύµατα, διαβάζετε και τα Πρα-
κτικά της Βουλής. Δεν είναι αιτίαση η οποία προέρχεται µόνο από
την πτέρυγα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Είναι επιχειρηµα-
τολογία µετ’ αποδείξεων, δυστυχώς, πολλών καθηµερινά, που
προέρχεται από όλες τις πτέρυγες της Βουλής. Εσείς δεν ανη-
συχείτε επ’ αυτού; Εν πάση περιπτώσει, πώς προτίθεστε να το
θεραπεύσετε;

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Παπακώστα.
Ο Υπουργός, ο κ. Παππάς, έχει τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κυρία Παπακώστα, για την ερώτηση.
Κυρία Παπακώστα, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ και Ανεξάρτητων Ελ-

λήνων είναι αυτή που από την αρχή µίλησε για την ανάγκη απο-
κοµµατικοποίησης του κράτους. Και αυτή την ανάγκη την έκανε
πράξη, δεν έµεινε στα λόγια.

Είναι ευτυχής συγκυρία ότι ερχόµαστε να συζητήσουµε την
ερώτησή σας µία ηµέρα µετά την ψήφιση του νοµοσχεδίου για
τη δηµόσια διοίκηση. Λυπάµαι που βρίσκοµαι σε αυτή τη θέση
να αναφέρω ότι παρ’ όλες τις διαβεβαιώσεις του Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σε προηγούµενη συζήτηση στη
Βουλή, δεν το ψηφίσατε. Και αυτό είναι ενδεικτικό και των προ-
θέσεών σας, αλλά και του πώς αντιλαµβάνεστε τη σχέση των
κοµµάτων µε το κράτος.

Θα περιµέναµε τουλάχιστον από τον ίδιο, διότι εχθές απου-
σίαζε, να είναι πιο γενναιόδωρος, πιο γενναίος και πιο αυτοκριτι-
κός και να συνδράµει, να συµβάλει και να συναινέσει, τουλάχι-

στον, στα βασικά του νοµοσχεδίου, πράγµα που δεν έγινε.
Εµείς προχωρήσαµε στη µεταρρύθµιση της δηµόσιας διοίκη-

σης, όχι επειδή το ζήτησε κάποιος. Και εδώ θα ήθελα να σας πω
για κάποια δηµοσιεύµατα. Υπάρχει το φαινόµενο της εξαγωγής
και επανεισαγωγής δηµοσιευµάτων. Δηλαδή κάποιοι από εδώ
µέσα σχολιάζουν προς τα έξω. Το σχόλιο που εξάγεται, επανει-
σάγεται και αυτό έρχεται ως παράπονο των θεσµών, παράπονο
της Ευρώπης, παράπονο δεν ξέρω και εγώ ποιανού και γίνεται
και στοιχείο που αφορά και τον κοινοβουλευτικό έλεγχο.

Είναι σαφές, βεβαίως, ότι το νοµοσχέδιο της δηµόσιας διοίκη-
σης, εκτός από δική µας υποχρέωση για να είµαστε συµβατοί µε
τις αρχές µας, είναι και σε συµφωνίας µε τους θεσµούς και αυτό
νοµίζω ότι θα πρέπει να το λάβετε πάρα πολύ σοβαρά υπ’ όψιν.

Το νοµοσχέδιο που εχθές ψηφίσαµε συγκροτεί Εθνικό Μη-
τρώο Στελεχών της Δηµόσιας Διοίκησης, ούτως ώστε να δηµι-
ουργηθεί µια -ας το πούµε- εσωτερική αγορά εργασίας και να
γίνεται η µέγιστη δυνατή αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναµικού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Το νοµοσχέδιο εισάγει ένα νέο σύστηµα αξιολόγησης, το
οποίο στον αντίποδα του προηγούµενου τιµωρητικού συστήµα-
τος στοχεύει στη βελτίωση των παρεχόµενων διοικητικών πρα-
κτικών. Εισάγει, επίσης, αξιοκρατικό σύστηµα επιλογής προϊ-
σταµένων, το οποίο λαµβάνει υπ’ όψιν και τυπικά προσόντα και
προϋπηρεσία και αξιολόγηση, αλλά και τη διαδικασία της συνέν-
τευξης από ειδικά συµβούλια. Εισάγει και το νέο βαθµολόγιο.
Από κοντά βεβαίως και εξίσου σηµαντικό είναι η αναβάθµιση του
Εθνικού Κέντρου Δηµόσιας Διοίκησης.

Θα σας έλεγα, λοιπόν, ότι στη διατύπωση της ερώτησή σας
θα έπρεπε να λάβετε πάρα πολύ σοβαρά υπ’ όψιν την εξαντλη-
τική συζήτηση, η οποία διεξήχθη εχθές και από την οποία, λυπά-
µαι που θα το πω για άλλη µια φορά, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης απουσίαζε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ορίστε, κυρία Παπακώστα, έχετε τον λόγο για τη δευτερολο-

γία σας.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-

εδρε, άκουσα µε πολύ µεγάλη έκπληξη τον κύριο Υπουργό να
λέει εδώ µέσα ότι κάποιοι εισάγουν και κάποιοι επανεισάγουν.
Και χαίροµαι που είναι εδώ και ο Υπουργός Υγείας, γιατί έχω να
πω ένα παράδειγµα κακής πρακτικής γι’ αυτό που ρωτώ, για την
εγκαθίδρυση ενός κοµµατικού κράτους µε έναν ζήλο δηµιουρ-
γίας ενός κοµµατικού πατερναλισµού, ο οποίος δεν έχει προ-
ηγούµενο, κάτι που θα αποδείξω αµέσως τώρα. Διότι ανέµενα
από τον καθ’ ύλην αρµόδιο Υπουργό κ. Παππά, ο οποίος ερωτά-
ται και ελέγχεται µε τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου, να είναι πιο γενναίος.

Εδώ µέσα υπάρχουν Βουλευτές, κύριε Παππά, οι οποίοι µιλούν
και των οποίων οι απόψεις καταγράφονται στα Πρακτικά και οι
οποίοι κάνουν συνεντεύξεις και οι οποίοι είναι υποχρεωµένοι να
αναδεικνύουν τα προβλήµατα, τις στρεβλώσεις και τις παθογέ-
νειες. Θα φιµώσετε και τους Βουλευτές τώρα; Αυτό µου απαν-
τήσατε προηγουµένως; Πρέπει να σας πω ότι κάνετε πολλά
unfair. Και λυπούµαι γι’ αυτό, γιατί συνολικά αυτό πληγώνει την
εικόνα της χώρας µου. Και αυτό δεν έχει να κάνει µε την Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, η οποία, αν θέλετε, νοµοτελειακά θα έρθει
στην κυβέρνηση. Έτσι όπως πορεύεστε εσείς, θα έρθει πολύ
συντοµότερα η Νέα Δηµοκρατία στην κυβέρνηση απ’ ό,τι και
εσείς οι ίδιοι αναµένατε. Όµως, κάνετε πολλά unfair. Unfair κατά
του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, unfair κατά των
Βουλευτών, τους οποίους θέλετε να φιµώσετε. Πολύ πρωτότυπη
η άποψή σας για τη δηµοκρατία! Δεν είµαστε εδώ τέως σοβιέτ.
Είµαστε ελληνική δηµοκρατία! Λυπούµαι που αυτά τα λέτε εσείς,
ένας νέος άνθρωπος!

Για παράδειγµα, βλέπω τον κύριο Υπουργό Υγείας. Μιλήσατε
µε πάρα πολύ µεγάλο ζήλο –επιτρέψτε µου να χρησιµοποιήσω
αυτό τον όρο, διότι δεν θέλω να υπάρχουν ζηλωτές σ’ αυτήν την
Αίθουσα, ούτε στην Κυβέρνηση ούτε στο Κοινοβούλιο- για την
περίφηµη µεταρρύθµιση στη δηµόσια διοίκηση. Επιτρέψτε µου
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να σας πω ότι από το 2000 που εκλέγοµαι Βουλευτής ασχολού-
µαι ad hoc επί του θέµατος αυτού. Πρέπει να σας πω ότι πρώτη
φορά βλέπω να δηµιουργείται Μητρώο Στελεχών Δηµόσιας Δι-
οίκησης, το οποίο, αντί να λειτουργήσει από χθες, θα λειτουρ-
γήσει µετά από δύο χρόνια. Άρα, λοιπόν, ούτε εσείς πιστεύετε
το σύστηµα, το οποίο χθες µετά πολλών επαίνων εισαγάγατε.

Εν πάση περιπτώσει, κάνατε και πολιτικό unfair, αιφνιδιάζοντας
τους πολιτικούς Αρχηγούς, διότι οι πολιτικοί Αρχηγοί δεν είναι
υποχρεωµένοι να είναι το ακροατήριό σας. Επιλέγουν πότε θα
είναι στη Βουλή, για ποιον λόγο και πώς θα τοποθετηθούν.
Μήπως θέλετε να υποδεικνύετε τώρα και στους πολιτικούς Αρ-
χηγούς πώς θα λειτουργούν; Υπάρχει ο Κανονισµός της Βουλής!

Όµως, θέλω να σας πω ότι υπάρχουν δύο - τρία παραδείγµατα
που αποδεικνύουν αυτό που λέτε. Ξεκινώ πρώτα από εµένα, γιατί
είναι βιωµατικό. Ξέρετε, όταν στον τελευταίο ανασχηµατισµό
στην προηγούµενη κυβέρνηση είχα την τιµή να έχω την ευθύνη
µαζί µε άλλους συναδέλφους µου στο Υπουργείο Υγείας, πρέπει
να σας πω ότι εµείς εφαρµόσαµε τον ν. 4079/2012, τον οποίο
εσείς δεν εφαρµόζετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ξέρετε τι λέει αυτός ο νόµος, κύριε Υπουργέ; Απαγορεύει τον

διορισµό συζύγων και συγγενών έως δευτέρου βαθµού µελών
της Κυβέρνησης ή Υφυπουργού ως µετακλητού συνεργάτη, ει-
δικού σύµβουλου ή συνεργάτη. Εµείς τον εφαρµόσαµε. Εσείς;
Προφανώς όχι!

Θέλω να σας πω ότι ο κύριος Υπουργός Υγείας θεώρησε ότι
έπρεπε να διορίσει στη χώρα, εν µέσω δηµοσιονοµικής κρίσης,
εκτός από γενικό γραµµατέα, και αναπληρωτή του γενικού του
γραµµατέα, την ώρα που στο ασφαλιστικό συζητάτε πώς θα πε-
ρικόψετε τους µισθούς και τις συντάξεις και πώς θα επιβαρύνετε
και στο ασφαλιστικό και στο φορολογικό τους αγρότες. Πρέπει
να σας πω ότι αυτό το κάνει και ο κ. Σπίρτζης.

Ο κ. Σπίρτζης έχει µια περίφηµη δυαρχία, την οποία νοµιµο-
ποίησε µε τροπολογία στις βοσκήσιµες γαίες, και διορίζει και
πρόεδρο στις δηµόσιες επιχειρήσεις οι οποίες υπουργεύονται
από τον κ. Σπίρτζη -ο οποίος άλλοτε κλαίει και άλλοτε εφαρµόζει
πολιτική- και διευθύνοντα σύµβουλο.

Σας λέω και ένα τρίτο παράδειγµα, το οποίο µπορείτε αµέσως
να ελέγξετε και να δείτε ότι είναι έτσι. Εγώ σας µιλώ µε στοιχεία,
κύριε Υπουργέ, και όχι µε unfair τοποθετήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Παπακώστα,
θα πρέπει να ολοκληρώσετε, σας παρακαλώ.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Έρχοµαι σε
µια τελευταία πρόταση, κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε τον νέο
τρόπο επιλογής διευθυντών πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης. Ξέρετε τι κάνετε εκεί; Κάνετε το εξής απίστευτο:
Βάλατε πάνω από τα ακαδηµαϊκά προσόντα και τη διοικητική εµ-
πειρία, κύριε Υπουργέ, τη συνέντευξη. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα
–σας δίνω το στοιχείο και ερευνήστε το, ρωτήστε τον κ. Φίλη-
τέσσερις διευθυντές, ενώ δεν έλαβαν καµµία ψήφο κατά τις
εκλογές από τους διευθυντές των σχολικών µονάδων, να πριµο-
δοτηθούν από τις συνεντεύξεις -αυτό σας είπα προηγουµένως-
και να πάρουν τη θέση, µε αποτέλεσµα να γινόµαστε ρεζίλι.

Αν θέλετε, λοιπόν –σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε-, να
εννοείτε αυτό που λέτε, δηλαδή ότι αγκαλιάζετε όλους τους Έλ-
ληνες και ότι δεν έχετε διάθεση να εγκαθιδρύσετε ένα δικό σας
κοµµατικό κράτος, αποδείξτε το εν τοις πράγµασι. Ιδού πεδίον
δόξης λαµπρόν! Θεραπεύστε το πρόβληµα, το οποίο είναι ήδη
υπαρκτό.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Παππά, έχετε

τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Παπακώστα, να ξεκινήσω από το τελευταίο. Παρά τα αν-

τιθέτως λεγόµενα, οι εκατόν δεκαέξι είναι οι διευθυντές εκπαί-
δευσης. Για πρώτη φορά αναδείχθηκαν µέσω µιας ανοιχτής και
αδιάβλητης διαδικασίας. Θα σας έλεγα δε, ότι, αν κοιτάξετε µε
µεγαλύτερη λεπτοµέρεια, θα δείτε ότι µεταξύ αυτών των προσώ-

πων υπάρχουν και πρόσωπα, τα οποία έχουν ανοιχτά εκφραστεί
υπέρ της Νέας Δηµοκρατίας ή του ΠΑΣΟΚ. Και αυτό ακριβώς
αποδεικνύει ότι δεν είναι τέτοια τα δικά µας κριτήρια.

Δυστυχώς ο τρόπος µε τον οποίο επιλέξατε να υπερασπιστείτε
τον Αρχηγό του κόµµατός σας µου θυµίζει τη συζήτηση περί νο-
µίµου και ηθικού. Βεβαίως και είναι νόµιµο. Μπορεί να απουσιάζει
διαρκώς από τη Βουλή ο κ. Μητσοτάκης. Δεν είπε κανείς ότι είναι
παράνοµο. Βεβαιότατα. Πολιτικά τον κρίνουµε, όµως. Πολιτικά
κρίνουµε την απουσία του ως µια κορυφαίας σηµασίας πολιτική
επιλογή. Και αυτή η επιλογή επιτρέψτε µου να σας πω ότι θα τον
ακολουθεί. Όπως θα τον ακολουθεί και το γεγονός ότι είχε στο
γραφείο του πενήντα µετακλητούς υπαλλήλους. Ή ότι έπαυσε
άνευ δεύτερου λόγου διευθυντές και γενικούς διευθυντές και
διόρισε µε απλώς υπουργική υπογραφή τους αντικαταστάτες
τους. Και έπαυσε και ανθρώπους που είχαν κριθεί από τα υπη-
ρεσιακά συµβούλια.

Κοιτάξτε, λοιπόν, ποια είναι η ιστορία του κόµµατός σας. Δεν
την κατακρίνω. Αλλά, πραγµατικά, η ιστορία της Νέας Δηµοκρα-
τίας θα µπορούσε να συµπυκνωθεί ως ιστορία δύο-τριών πολιτι-
κών οικογενειών. Πώς µε τέτοια άνεση εσείς έρχεστε εδώ και
εκτοξεύετε τέτοιες κατηγορίες ενάντια σε αυτή την Κυβέρνηση;
Ο ελληνικός λαός καταλαβαίνει. Και καταλαβαίνει µάλιστα, θα
σας έλεγα, ότι το πλεονέκτηµα το δικό µας και η δυνατότητά µας
ακριβώς να τα βάζουµε µε κατεστηµένα συµφέροντα προέρχεται
από το γεγονός ότι δεν ήµασταν κοµµάτι του παλιού πολιτικού
συστήµατος.

Τώρα, για το αν θα φύγουµε γρήγορα ή όχι, θα σας έλεγα να
µη βιάζεστε. Διότι όποιος βιάζεται πολύ καίγεται στο ζέσταµα.
Αυτό δεν αφορά µόνο όσους βρίσκονται εντός της Αιθούσης,
εντός της Βουλής και εντός της πολιτικής. Αφορά και άλλους, οι
οποίοι νοµίζουν ότι το 2016 είναι 1965. Αυτά πέρασαν.

Ολοκληρώνοντας, θα σας έλεγα ότι υπάρχει ένα παραδοσιακό
πρόβληµα στην ελληνική δηµόσια διοίκηση. Γιατί η ελληνική δη-
µόσια διοίκηση, το ελληνικό κράτος, δεν οικοδοµήθηκε ως ένας
µηχανισµός, ο οποίος έπρεπε να αντιγυρίσει στον πολίτη υπηρε-
σίες και δικαιώµατα. Οικοδοµήθηκε ως ένας µηχανισµός αναπα-
ραγωγής κοµµάτων και πελατειακών σχέσεων. Και ερχόµαστε
εµείς –δυστυχώς έφτασε ο κόµπος στο χτένι- για να κάνουµε
αυτή τη µεγάλη τοµή. Ας µην εκτοξεύουµε, λοιπόν, τέτοιες κα-
τηγορίες και ας ασχοληθούµε µε τα πραγµατικά προβλήµατα.
Επαναλαµβάνω ότι είναι πάρα πολύ ευτυχές το γεγονός ότι εί-
µαστε την εποµένη της ψήφισης του νοµοσχεδίου για τη δηµόσια
διοίκηση, το οποίο κάνει µια τοµή σε σχέση µε την ύπαρξη του
πελατειακού κράτους.

Κυρία Παπακώστα, να είστε βέβαιη ότι αυτή η Κυβέρνηση κι-
νείται και εναντίον του πελατειακού κράτους και εναντίον αυτών
που νοµίζουν ότι εσαεί θα έχουν το κράτος πελάτη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 557/16-2-2016 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και
Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης
ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την προσγείωση στρατιωτικών αε-
ροπλάνων στη Ρόδο.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας κ. Πάνος Καµµένος.

Κύριε Αντιπρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Πρόεδρε, ο στόχος της επίκαιρης αυτής ερώτησης
είναι ουσιαστικά να απαντήσει η Κυβέρνηση και όχι ο Υπουργός
Εθνικής Άµυνας. Η ερώτηση γίνεται στον Υπουργό Εθνικής Άµυ-
νας, διότι σε όλη αυτή τη φιλολογία υπήρξε, αν θέλετε, επιχεί-
ρηµα το γεγονός ότι το πρωθυπουργικό αεροπλάνο χαρακτη-
ρίστηκε ως στρατιωτικό αεροπλάνο. Και γι’ αυτό τον λόγο η ερώ-
τηση γίνεται προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας.

Η επίκαιρη ερώτηση, λοιπόν, αφορά το γεγονός ότι η Βουλή
θα πρέπει να ενηµερωθεί για το τι ακριβώς συνέβη. Εγράφησαν
πολλά, ελέχθησαν πολλά, τα οποία έχουν τον χαρακτήρα της
υπερβολής, όπως γίνεται κάθε φορά. Κατά συνέπεια το να ζη-
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τάµε να πει ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας ή, αν θέλετε, ο Υπουρ-
γός Εξωτερικών τι ακριβώς συνέβη, νοµίζω ότι είναι κάτι και λο-
γικό και αναµενόµενο.

Στη δευτερολογία µου, αν υπάρξει θέµα, θα το αναπτύξω.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κρεµαστινό.
Έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κατ’ αρχάς θέλω να ενηµερώσω τους συναδέλφους
ότι απάντησα στον κ. Κρεµαστινό άλλες δύο φορές στο συγκε-
κριµένο ερώτηµα, ως οφείλω ως Υπουργός Εθνικής Άµυνας. Του
απάντησα στην τηλεφωνική µας επικοινωνία, του απάντησα στις
17 Φεβρουαρίου του 2016 σε ερώτηση που µου έθεσε στην Επι-
τροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων σε απόρρητη
συνεδρίαση, µε κατάθεση µάλιστα στοιχείων, τα οποία φέρουν
τον βαθµό του απορρήτου και δεν θα τα πω στην Ολοµέλεια.

Εδώ, όµως, πραγµατικά δηµιουργείται ένα κλίµα, το οποίο
πραγµατικά δεν αντιλαµβάνοµαι για ποιον λόγο δηµιουργείται.
Το δηµιουργεί η Χρυσή Αυγή, η οποία συνοδεύει κάποιους ναζι-
στές που επιδεικνύουν τη ναζιστική σηµαία στην Ακρόπολη, αλλά
δεν καταλαβαίνω πώς είναι δυνατόν ένας Δωδεκανήσιος και δη-
µοκρατικός Βουλευτής να θέτει τέτοιο θέµα.

Λοιπόν, σας απαντώ, κύριε Κρεµαστινέ, ότι δεν υπάρχει κανέ-
νας Έλληνας αξιωµατικός και κανένας Έλληνας διπλωµάτης –
και θέλω να ελπίζω µετά από σήµερα και κανείς Έλληνας
Βουλευτής- ο οποίος να αµφισβητεί ότι τα πολεµικά αεροσκάφη
προσγειώνονται και απογειώνονται στη Δωδεκάνησο και σε όλα
τα νησιά του Αιγαίου εντός του FIR Αθηνών. Κανείς!

Και, βεβαίως, δεν θα µπορούσε να υπάρξει Έλληνας αξιωµα-
τικός ή Έλληνας διπλωµάτης ο οποίος θα δεχόταν το αίτηµα της
Τουρκίας, το πρωθυπουργικό αεροσκάφος να ανεφοδιαστεί στο
Μπόντρουµ, για να ξεκαθαρίζουµε τα πράγµατα.

Γνωρίζετε ότι στη Ρόδο υπάρχουν µόνιµα δύο πτητικά µέσα
των Ενόπλων Δυνάµεων. Υπάρχει ένα Σούπερ Πούµα για έρευνα
και διάσωση και υπάρχει και ένα Σινούκ του Στρατού Ξηράς.
Προσγειώνονται δε και απογειώνονται, θα προσγειώνονται και
θα απογειώνονται, προσγειώνονταν και απογειώνονταν όλα τα
πολεµικά αεροσκάφη σε όλα τα νησιά του Αιγαίου, στη Ρόδο,
στην Κω, στην Κάρπαθο, στην Κάσο, στη Λέρο και σε όλα τα
νησιά στα οποία υπάρχουν αεροδρόµια και µονάδες. Ποτέ δεν
ετέθη θέµα αµφισβήτησης του δικαιώµατος των ελληνικών Ενό-
πλων Δυνάµεων να προσγειώνονται και να απογειώνονται σε ελ-
ληνικά αεροδρόµια.

Ετέθη εδώ πέρα, λοιπόν, ένα ζήτηµα για το συγκεκριµένο αε-
ροσκάφος. Το συγκεκριµένο αεροσκάφος από τότε που έγινε το
ατύχηµα του µακαρίτη του Κρανιδιώτη, το χειρίζεται η Πολεµική
Αεροπορία. Είναι αεροσκάφος το οποίο πετάει µε διαδικασία
Yankee Ι, όταν είναι ο Πρωθυπουργός, και Yankee ΙΙ, όταν είναι
οι Υπουργοί, δηλαδή είναι VIP δροµολόγιο µε συγκεκριµένο σχέ-
διο πτήσεως που δεν κροσάρει άλλα αεροσκάφη. Και γι’ αυτόν
τον λόγο, ως πολεµικό αεροσκάφος, παίρνει διπλωµατική άδεια.

Στη συγκεκριµένη πτήση καλώς έκαναν οι Έλληνες αξιωµατι-
κοί της Πολεµικής Αεροπορίας και καλώς έκαναν οι Έλληνες δι-
πλωµάτες και κατέθεσαν το σχέδιο πτήσης, για να πάει ο
Πρωθυπουργός στην Τεχεράνη µε ανεφοδιασµό στη Ρόδο.

Και έρχονται οι Τούρκοι και παράνοµα ζητούν ο ανεφοδιασµός
να γίνει στο Μπόντρουµ. Δηλαδή να κατέβει το αεροσκάφος στη
Ρόδο και µετά να ξανακάνει ανεφοδιασµό στο Μπόντρουµ, για
να ικανοποιήσουν τις δικές τους παράλογες απαιτήσεις. Ε, αυτήν
τη χάρη δεν τους την κάναµε και δεν τους την έχει κάνει ποτέ κα-
νένας.

Με ρωτάτε, µετά, εάν τα αεροπλάνα που µετέφεραν τον κ. Κά-
ρολο Παπούλια προσγειώνονταν στην Κάσο. Βεβαίως προσγει-
ώνονταν και θα προσγειώνονται και µε τον κ. Παυλόπουλο και µε
τους επόµενους Προέδρους της Δηµοκρατίας. Άλλα αεροπλάνα
έφευγαν µε τον αδελφό του Πρωθυπουργού τότε, επί Γεωργίου
Παπανδρέου, για να διαπραγµατευτούν µε τον Εµίρη του Κατάρ
υποθέσεις αποκρατικοποιήσεων. Μη µε αναγκάσετε να σας κα-
ταθέσω σχέδια πτήσεως.

Και για να τελειώνουµε και µε το θέµα του ΝΑΤΟ -επειδή έχετε
ερώτηση και για τη Δευτέρα- ποτέ δεν ετέθη θέµα Δωδεκανήσου.
Ποτέ! Δεν υπήρχε ποτέ θέµα Δωδεκανήσου. Βεβαίως και η συµ-
φωνία ισχύει για όλο το Αιγαίο, ισχύει για το Καστελόριζο, για
την Κω, για την Κάλυµνο, για την Ψέριµο, για το Αγαθονήσι, µέχρι
τη Λήµνο. Ισχύει για όλο το Αιγαίο. Τέτοιο έγγραφο δεν υπήρξε
ποτέ.

Χθες µε επισκέφτηκε το κανονικό ΠΑΣΟΚ. Ήρθε ο κ. Καρχιµά-
κης, ο κ. Νιώτης, ο κ. Πετσάλνικος και µου είπαν τις ανησυχίες
που έχει ο Δήµαρχος της Ρόδου.

Δεν υπάρχει λόγος να έχει καµµία ανησυχία, διότι δεν ετέθη
ποτέ τέτοιο θέµα. Δεν υπήρξε καν έγγραφο. Sites της Χρυσής
Αυγής έγραφαν αυτά τα πράγµατα και τα επαναλαµβάνουµε δυ-
στυχώς και φοβίζουµε τον κόσµο στα Δωδεκάνησα. Σας µιλάω
σαν Δωδεκανήσιος. Να ξέρετε ότι, αν υπήρχε τέτοιο θέµα, εγώ
πρώτος θα ήµουν αυτός που θα αντιδρούσε και εκείνος που θα
απαντούσε όπως έπρεπε. Μην έχετε καµµία αµφιβολία. Δεν πρέ-
πει να αναπαράγουµε τέτοιου είδους θέµατα, τα οποία δεν υφί-
στανται, διότι πλήττουν τις εθνικές µας θέσεις. Πιστεύω να έγινα
κατανοητός.

Επειδή ρωτάτε για το ΝΑΤΟ, χθες κατά τις τρεις η ώρα η συµ-
φωνία έκλεισε και ήδη πλοία των νατοϊκών δυνάµεων έρχονται
στην ακτογραµµή και στα Δωδεκάνησα και µέχρι τη Λήµνο και σ’
όλο το Αιγαίο, προκειµένου να διασφαλίσουν ότι όποιος διασώ-
ζεται εντός τουρκικών ή ελληνικών χωρικών υδάτων ή άλλων διε-
θνών υδάτων, θα πηγαίνει πίσω στην Τουρκία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Κρεµαστινέ, έχετε τον λόγο, για να δευτερολογήσετε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, ηρεµήστε. Το να ρωτάµε για να

διαβεβαιώσετε µέσω του Κοινοβουλίου τον ελληνικό λαό υπεύ-
θυνα για το τι ακριβώς συνέβη δεν είναι ούτε αµφισβήτηση προ-
σωπική για σας ούτε αµφισβήτηση καν για την Κυβέρνηση.
Νοµίζω ότι αυτό είναι φυσιολογικό. Δεν µπορώ να καταλάβω γιατί
εκνευρίζεστε.

Το δεύτερο είναι ότι πράγµατι εγώ ήλθα στην κεκλεισµένων
των θυρών Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-
σεων, για να αποφύγω την απάντηση, αλλά, όπως είδατε, µου
εδόθη ένα λεπτό ολόκληρο για να µιλήσω, οπότε αντιλαµβάνεστε
ότι δεν ήταν δυνατόν να γίνει συζήτηση στο ένα λεπτό.

Χαίροµαι, λοιπόν, που τα λέτε αυτά. Εγώ δεν τα αµφισβητώ.
Άλλο, όµως, ήταν το ερώτηµά µου και σας παρακαλώ να το αν-
τιληφθείτε, αν θέλετε να απαντήσετε. Πράγµατι, έτσι είναι τα
πράγµατα, όπως τα λέτε, αλλά, όταν το αεροπλάνο ζητάει την
άδεια –και πρέπει να τη ζητήσει, γιατί περνάει από µία ξένη χώρα
για να πάει σε µία άλλη χώρα- και η άλλη χώρα κατά τις απόψεις
της λέει ότι, επειδή θεωρεί ότι η περιοχή είναι αποστρατιωτικο-
ποιηµένη, δεν εγκρίνει την πτήση –αυτό µάλλον συνέβη-, το ερώ-
τηµα το δικό µου είναι γιατί φεύγοντας το αεροπλάνο από δω
δεν πάει στη Ρόδο να ανεφοδιαστεί και µετά εν συνεχεία να κα-
τευθυνθεί κατευθείαν προς το Ιράν, αποφεύγοντας ακόµα και την
Αίγυπτο.

Γιατί το λέω αυτό; Για έναν απλούστατο λόγο, για να µη δηµι-
ουργείται αυτή η παραφιλολογία. Διότι, εάν το αεροπλάνο κανο-
νικά πήγαινε στη Ρόδο, ανεφοδιαζόταν, δεν πέρναγε πάνω από
την Τουρκία µε κατεύθυνση κατευθείαν στο Ιράν, δηλαδή πή-
γαινε Ισραήλ, οριακά Ιράκ και κατευθείαν Ιράν, όπως είναι ο χάρ-
της, και γρηγορότερα θα πήγαινε από πλευράς αποστάσεως και
δεν θα υπήρχε όλη αυτή η παραφιλολογία. Αυτό ήταν το ερώ-
τηµά µου.

Εγώ δεν αµφισβητώ ούτε αυτά τα οποία λέτε ούτε εσάς προ-
σωπικά ούτε τίποτα. Σας το είπα και προηγουµένως, γιατί προ-
φανώς κάποιοι άλλοι σάς λένε άλλα πράγµατα, τα οποία δεν
εκφράζουν εµένα προσωπικά τουλάχιστον. Αυτό είναι. Τίποτα πα-
ραπάνω, τίποτα παρακάτω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κρεµαστινό.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
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ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Με συγχωρείτε, κύριε συνάδελφε.
Κάνατε ένα σχέδιο πτήσεως αυτή τη στιγµή.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Όχι, το ερώτηµα είναι αυτό.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Πρέπει να µας εξηγήσετε πώς θα
πάει ένα αεροσκάφος από την Ελλάδα στο Ιράν χωρίς να περά-
σει ούτε από την Τουρκία ούτε από την Αίγυπτο. Δεν γίνεται
αυτό. Ο χάρτης είναι συγκεκριµένος. Το σχέδιο πτήσεως, το
οποίο κατετέθη ήταν µε ανεφοδιασµό στη Ρόδο, για να περάσει
πάνω από την Τουρκία. Σας το εξηγώ. Ζητούν οι Τούρκοι να ξα-
ναγίνει ανεφοδιασµός στο Μπόντρουµ. Το αρνούµαστε επίσηµα
και διαµαρτυρόµαστε. Από κει και πέρα, ο σχεδιασµός για να πε-
ράσει από κάτω είχε παραπάνω µίλια. Έπρεπε, λοιπόν, ο ανεφο-
διασµός να γίνει στην Αίγυπτο. Δεν µπορούσε να γίνει στη Ρόδο,
διότι δεν έφτανε το καύσιµο να κάνει τον γύρο του κόσµου για
να φτάσει κάτω.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Στη Ρόδο ήταν λιγότερα τα µίλια.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Τώρα, εάν είστε αεροπόρος… Να
αφήσουµε τους ειδικούς να πουν.

Σας λέω, λοιπόν, ότι από τον χάρτη, αν δείτε, ο ανεφοδιασµός
για να πάει στην Τεχεράνη περνάει µέσα από την Αίγυπτο. Δεν
φτάνει το πρωθυπουργικό αεροσκάφος να πάει στη Ρόδο και
από κει να πάει κάτω από την Αίγυπτο για να φτάσει.

Να σας πω κάτι; Από την ηµέρα εκείνη µέχρι σήµερα, πάνω
από εκατόν είκοσι πολεµικά αεροσκάφη έχουν εφοδιαστεί στη
Ρόδο και στα νησιά της Δωδεκανήσου. Μην θέτετε θέµατα που
δεν υπάρχουν.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Δεν το αµφισβητώ αυτό.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κατ’ αρχάς, µιλήσατε εσείς για
αποστρατιωτικοποίηση; Δέχεστε εσείς τέτοιον όρο; Δέχεστε τέ-
τοιο πράγµα;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Δεν είπα τέτοιο πράγµα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν υπάρχει, λοιπόν, κανένας Έλ-
ληνας αξιωµατικός, κανένας διπλωµάτης και –ελπίζω να µην ξα-
νακάνετε το ολίσθηµα- κανένας Έλληνας Βουλευτής που να
µιλάει περί τέτοιων θεµάτων. Υπάρχει στρατός, ο οποίος φυλάει
και προασπίζεται την εθνική κυριαρχία.

Και για να τελειώνουµε, για να σας δώσω να καταλάβετε µια
και έξω, αυτή εδώ η Κυβέρνηση θέµατα εθνικής κυριαρχίας ούτε
τα συζητά ούτε υποχωρεί. Οι εποχές, που κάποιοι στηρίζατε κυ-
βερνήσεις, που σας πρότειναν οι Υπουργοί να αφήσουµε τη ση-
µαία στα Ίµια να την πάρει ο αέρας, τέλειωσαν. Και αυτή η
Κυβέρνηση δεν έχει Υπουργό τον Πάγκαλο, ούτε Πρωθυπουργό
τον Σηµίτη. Οι εποχές των εθνικών υποχωρήσεων και της παρα-
δόσεως του Οτσαλάν µε στήριξη κοινοβουλευτική, έληξαν µια
και έξω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Πρόεδρε,

ολοκληρώσατε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Εγώ δεν ρώτησα αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Κρεµαστινέ,

τώρα αποχωρεί ο Υπουργός.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Δεν ρώτησα αυτό. Η ερώτησή µου ήταν σαφής. Και δεν
είχε καµµία σχέση µε αµφισβήτηση κανενός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Έγινε κατανοητό
από τη δευτερολογία σας ότι δεν είχατε τέτοιο στόχο. Δεν νοµίζω
να εκλήφθηκε έτσι.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Δεν απαντήθηκε, όµως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν θα απολογηθώ
για τον Υπουργό. Ο Υπουργός απάντησε συγκεκριµένα. Τι άλλο
να σας πω;

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς, κύριε Πρόεδρε,
που µας καθυστερεί τρεις µήνες, να πούµε δύο λόγια, που δεν
ήλθε και πάλι ο Υπουργός;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 8ο Γυµνάσιο Αθήνας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 549/16-2-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτή-
των Ελλήνων κ. Δηµήτριου Καµµένου προς τον Υπουργό Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την
καταβολή εµπράγµατων εγγυήσεων για την αποφυλάκιση κατη-
γορουµένων.

Θα απαντήσει ο Υπουργός, κ. Νικόλαος Παρασκευόπουλος.
Κύριε Καµµένε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Καληµέρα, κύριε Υπουργέ. Γνωρίζοντας και τις υποχρεώσεις

που έχετε θα είµαστε σύντοµοι, αλλά και ουσιαστικοί.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Παρακαλώ, κυρία Παπακώστα, λίγη ησυχία.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Καµ-

µένε, σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ,

κάντε λίγο ησυχία, κύριοι Βουλευτές. Ελάτε κύριε Καµµένε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Όταν µιλήσατε δεν σας ενοχλή-

σαµε, κυρία Παπακώστα. Ενοχλείτε.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι ονοµαστι-

κές αναφορές, σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ.
Κύριε Καµµένε, συνεχίστε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Πολλά ονόµατα του επιχειρηµατι-

κού, του πολιτικού και του δηµοσίου βίου της χώρας, που ελέγ-
χονται για σειρά κακουργηµατικών πράξεων, όπως παράνοµες
δανειοδοτήσεις, ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος και απάτες κρίθη-
καν προφυλακιστέοι. Πολλοί από αυτούς έκαναν χρήση του θε-
σµού της ποινικής συνδιαλλαγής και αποφυλακίστηκαν, αναλαµ-
βάνοντας και στις δύο περιπτώσεις τη νοµική και οικονοµική υπο-
χρέωση για καταβολή είτε εµπράγµατων εγγυήσεων είτε χρηµα-
τικών-υλικών ικανοποιήσεων συνδιαλλαγής, βάσει των άρθρων
302 και 308Β του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας.

Η ερώτηση είναι απλή και σαφής. Ερωτάται ο Υπουργός αν
µπορεί να µας δώσει τα σχετικά έγγραφα που να πιστοποιούν το
ύψος και το σύνολο του ποσού των εµπράγµατων εγγυήσεων
που έχουν εισπραχθεί από το ελληνικό δηµόσιο µέχρι σήµερα
για την αποφυλάκιση των καταδικασθέντων, σύµφωνα µε τα
άρθρα 302 και 308Β του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας.

Δηλαδή, πρέπει να µάθουµε ως Βουλή και ως Κυβέρνηση αν
πληρώθηκαν τα ποσά των εγγυήσεων όσων έχουν αποφυλακι-
στεί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε, τον

κ. Καµµένο.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,

Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Ευχαριστώ πολύ και τον κ. Καµµένο που ανταποκρίθηκε στην
έκκλησή µου για την συντοµότερη δυνατή παρουσία εδώ, εν όψει
µιας έκτακτης χρονικής δυσκολίας την οποία έχω.

Πρέπει να πω ότι το θέµα οπωσδήποτε είναι σοβαρό και είχε
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τεθεί το ίδιο και σε προηγούµενη ερώτηση. Το ερώτηµα του κ.
Καµµένου αναφέρεται στην εφαρµογή δύο κυρίως διατάξεων
του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, στο άρθρο 302 και το άρθρο
308Β και βέβαια επικεντρώνεται, αν καταλαβαίνω καλά, στο θέµα
της σύστασης εγγύησης εµπράγµατης και στη δυνατότητα του
δηµοσίου να ωφελείται από αυτήν.

Θα ήθελα κατ’ αρχάς να πω ότι πιστεύω πως πρέπει να επικεν-
τρωθούµε στο άρθρο 302, διότι το άρθρο 308Β αφορά διαφορές
ιδιωτών. Οπότε, ούτως ή άλλως από τα καταβαλλόµενα δεν
υπάρχει δηµοσιονοµικόόφελος. Ως προς το άρθρο 302 θα ήθελα
να διευκρινίσω ότι, όντως, η διάταξη αυτή αφορά την καταβολή
εγγύησης, ως περιοριστικού όρου στον ανακριτή ή στο δικαστή-
ριο. Προβλέπεται µια ρύθµιση, την οποία δεν χρειάζεται να δια-
βάσω, ο κ. Καµµένος τη γνωρίζει εξίσου καλά µε µένα.

Ζήτησα πάντως από τις αρµόδιες δικαστικές υπηρεσίες να ει-
σφέρουν στοιχεία σχετικά µε το ερώτηµά σας για την περίοδο
από 1-1-2014 έως και σήµερα. Αναµένω τις απαντήσεις, οι οποίες
δεν έχουν ολοκληρωθεί προφανώς. Ωστόσο είµαι σε θέση ήδη
να σας πω τα εξής:

Η περισσότερο ενδιαφέρουσα και η πλουσιότερη σε στοιχεία
απάντηση προήλθε από τη Διεύθυνση Οργάνωσης και Λειτουρ-
γίας των Καταστηµάτων Κράτησης, από την οποία προκύπτει ότι
από 1-1-2014 έως τις 29-2-2016 οι κρατούµενοι, οι οποίοι κατέ-
βαλαν εγγυήσεις µε βάση το άρθρο 302 του Κώδικα Ποινικής Δι-
κονοµίας είναι συνολικά πεντακόσιοι πενήντα. Τα πρωτοδικεία,
τα οποία απάντησαν είναι λίγα σε σχέση µε τον αριθµό του συ-
νόλου στα οποία απευθύνθηκα. Πρόλαβαν να απαντήσουν οκτώ
µόλις πρωτοδικεία.

Στις απαντήσεις διαφαίνεται ότι υπάρχει µια διαφορετική
πρόσληψη του θέµατος από τα διάφορα δικαστήρια. Άλλοτε ανα-
φέρονται ειδικά σε εµπράγµατες εγγυήσεις, άλλοτε γενικά σε
χρηµατικές. Πάντως σε γενικές γραµµές οι απαντήσεις, τις ο-
ποίες έδωσαν τα δικαστήρια για εµπράγµατες εγγυήσεις, στο
σύνολό τους ήταν αρνητικές.

Επίσης, από τις εξήντα τρεις εισαγγελίες απάντησαν οι τριά-
ντα έξι. Εξ αυτών οι τριάντα µία έστειλαν αρνητικές απαντήσεις
και µόνο τέσσερις έχουν θετικές απαντήσεις για το θέµα των εµ-
πράγµατων εγγυήσεων. Νοµίζω ότι, όντως, προκύπτει ένα έλ-
λειµµα. Θα περιµέναµε η εφαρµογή να αποδίδει περισσότερα
αποτελέσµατα, κύριε Καµµένε. Δεν ξέρω αν υπάρχει ένα θέµα
ενηµέρωσης ή αν είναι διαδικασίες αξιολογήσεων ή αποτιµήσεων
που οδηγούν σε αυτήν τη δυσκολία. Εν πάση περιπτώσει θα συ-
νεχίσω την έρευνα και για τα υπόλοιπα πρωτοδικεία µε σκοπό
την ενίσχυση αυτής της διαδικασίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Καµµένο, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ

πάρα πολύ για την απάντησή σας. Τα στοιχεία είναι ενδεικτικά
της έλλειψης πολυετούς –και όχι της δικής µας Κυβέρνησης-
ελέγχου και διαδικασιών των δοµών των δικαστηρίων, των εισαγ-
γελιών και –αν θέλετε- όλων των συναρµόδιων Υπουργείων,
ακόµα και του Υπουργείου Οικονοµικών.

Θεωρώ αδιανόητο να έχουµε µεγαλοεπιχειρηµατίες , τους
οποίους έχουµε δει σε εφηµερίδες και πρωτοσέλιδα και προ του
2014, δηλαδή από το 2009 και 2010, µε 2 εκατοµµύρια ευρώ, µε
3 εκατοµµύρια ευρώ, µε 5 εκατοµµύρια ευρώ ποσά εγγυήσεων
και πεντακόσιες χιλιάδες ποσά εµπράγµατων εγγυήσεων, να
αποφυλακίζονται για κακουργηµατικές πράξεις µέχρι να εκδικα-
στεί η υπόθεσή τους και αυτά τα ποσά να µην µπορούµε να δια-
σταυρώσουµε ότι έχουν εισπραχθεί από το ελληνικό δηµόσιο σε
όποια µορφή, είτε εµπράγµατη είτε επιταγή είτε µετρητά είτε οτι-
δήποτε άλλο.

Θα παρακαλούσα τόσο εσάς όσο και τις εισαγγελίες και τις
δοµές του Υπουργείου να κάνουν τον έλεγχο αυτόν, διότι αυτά
τα χρήµατα είναι του ελληνικού λαού και αν κάποιοι έχουν απο-
φυλακιστεί και δεν έχουν πληρώσει τα χρήµατα, εδώ υπάρχει
δόλος και υπάρχει ποινικό αδίκηµα και αυτών που τους αποφυ-
λάκισαν και αυτών που δεν εισέπραξαν. Δεν πρέπει να συγχωρέ-
σουµε κανέναν.

Ο λαός περνάει δύσκολες ώρες, η δικαιοσύνη πρέπει να απο-
νέµεται ισόνοµα προς όλους. Εάν κάποιος ατυχής χρειαστεί να
δώσει 500 ευρώ ή 5.000 ευρώ για να πληρώσει µια εγγύηση για
να βγει έξω και την πληρώνει, είναι κατανοητό και θεµιτό, αλλά
εάν ένας µεγαλοσχήµωνείναι να πληρώσει επίσης 5 εκατοµµύρια
ευρώ –και δεν αναφέροµαι σε ονόµατα για ευνόητους λόγους- ή
500.000 ευρώ, οι οποίοι είναι πάνω από δέκα αυτοί που γνωρίζω
τουλάχιστον εγώ, θα πρέπει να δούµε ότι τα πλήρωσαν. Και αν
δεν τα πλήρωσαν, παρακαλώ να γίνει ενδελεχή εσωτερική
έρευνα στο Υπουργείο, στις εισαγγελίες, ώστε να δούµε εάν και
κατά πόσο εισπράχθηκαν, γιατί δεν εισπράχθηκαν τα ποσά και
εάν είναι νόµιµα ή παράνοµα ελεύθεροι οι καταδικασθέντες.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Καµµένο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,

Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ.
Το τελευταίο θέµα, το οποίο έθεσε ο κ. Καµµένος, είναι εξαι-

ρετικά σοβαρό. Έχει ποινικές διαστάσεις εάν θα έχει συµβεί έξο-
δος χωρίς καταβολή της εγγυήσεως. Εποµένως ασφαλώς και
εµείς οφείλουµε να το διερευνήσουµε, και θα το επισηµάνω.

Και εσείς οπωσδήποτε, κύριε Καµµένε, εάν έχετε υπ’ όψιν σας
οποιοδήποτε στοιχείο που θα µπορούσε να µας βοηθήσει σε
αυτήν τη διερεύνηση, θα µας το παράσχετε για να προσπαθή-
σουµε εδώ να αποδώσουµε δικαιοσύνη και να βοηθήσουµε τη
λειτουργία και του σωφρονιστικού και του ποινικού συστήµατος
γενικότερα.

Κατά τα λοιπά, ελπίζω ότι προσεχώς θα βοηθήσει την καλύ-
τερη καταγραφή και την εξεύρεσή στοιχείων, η ανάπτυξη της
ηλεκτρονικής καταγραφής δεδοµένων, η οποία αποτελεί έναν
από τους λόγους που οδηγούν σε καθυστερήσεις για την ανα-
γνώριση στοιχείων, τα οποία αφορούν και τις εγγυήσεις αυτές.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 550/16-2-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων κ. Βασίλειου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την
Επιτροπή Αξιολόγησης και την Επιτροπή Επάρκειας των άρθρων
15 και 16 του Κώδικα περί Δικηγόρων και την υπέρµετρη καθυ-
στέρηση εγγραφής στα µητρώα ασκούµενων πτυχιούχων Νοµι-
κής που έχουν αναγνώριση αντιστοιχίας πτυχίων από τον
ΔΟΑΤΑΠ.

Θα απαντήσει ο Υπουργός, κ. Νικόλαος Παρασκευόπουλος.
Κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η Επιτροπή Αξιολόγησης του Κώδικα περί Δι-

κηγόρων µε αρκετή καθυστέρηση, τουλάχιστον δύο ετών, απο-
φάσισε την εγγραφή στα βιβλία ασκουµένων, όσων είχαν υπο-
βάλει αίτηση µέχρι 10-9-2014. Όσοι, όµως, από 10-9-2014 µέχρι
και σήµερα έχουν υποβάλει αίτηση, δυστυχώς, είναι σε καθε-
στώς οµηρίας και τους έχει παραπέµψει στην Επιτροπή Αξιολό-
γησης. Έχουµε µια διαρκή, συνεχόµενη, σιωπηρή απόρριψη του
αιτήµατος.

Επί της τεκµαιρόµενης σιωπηρής απόρριψης των αιτηµάτων
περί εγγραφής στα βιβλία ασκουµένων των αποφοίτων των νο-
µικών σχολών των κυπριακών πανεπιστηµίων, κύριε Υπουργέ,
έχουν εκδοθεί τέσσερις αποφάσεις του Γ’ Τµήµατος του Συµβου-
λίου της Επικρατείας, οι οποίες έκριναν ως µη νόµιµη τη σιωπηρή
άρνηση εγγραφής στα βιβλία ασκουµένων.

Ερωτάσθε αν είναι στην πρόθεση της Κυβέρνησης η τροπο-
ποίηση της σχετικής απόφασης και µάλιστα µε την προσθήκη
πρότασης ότι παρέλκει οποιαδήποτε έρευνα, αφ’ ης στιγµής
είναι ισότιµα τα πτυχία µέσω ΔΟΑΤΑΠ. Αυτή είναι η πρόταση η
δική µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Κόκκαλη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, να ευχαριστήσω και τον κ. Κόκκαλη για την επί-
σπευση της προσέλευσης εδώ, µου το ζήτησε ειδικά. Το ερώ-
τηµά του πρωτοκολλήθηκε µόλις στις 22-2-2016 και, εποµένως,
τα στοιχεία, τα οποία πρόλαβα να συλλέξω, συλλέχθηκαν µε σχε-
τική συντοµία.

Εν πάση περιπτώσει, επειδή το θέµα είναι γνωστό, µπορώ να
πω αυτήν τη στιγµή τα εξής: Βεβαίως, µέχρι σήµερα το πρό-
βληµα ήταν η καθυστέρηση έκδοσης των αποφάσεων της επι-
τροπής του άρθρου 15. Ήδη έχουµε περάσει στην αναµονή της
έκδοσης αποφάσεων για την αντίστοιχη επιτροπή του άρθρου
16. Σήµερα πια έχουµε απόφαση και µπορούµε να προχωρή-
σουµε σε µια κριτική ως προς το περιεχόµενό της.

Ωστόσο, κύριε Κόκκαλη, µου είναι πάρα πολύ δύσκολο, µε την
ιδιότητα που έχω, να ασκήσω κριτική στο περιεχόµενο των απο-
φάσεων. Πρόκειται για εξατοµικευµένες κρίσεις που υπάγονται
σε ένα αρµόδιο όργανο και νοµίζω ότι ο Υπουργός δεν µπορεί
να κρίνει το περιεχόµενό τους ειδικότερα.

Πάντως, µπορώ να πω τις πάγιες θέσεις της Κυβέρνησης και,
σε ό,τι αφορά και τις νοµοθετικές στοχεύσεις, να πω ότι οι αρχές
στις οποίες ανατίθενται αυτά τα καθήκοντα πρέπει να δείχνουν
ζήλο, να εργάζονται εντατικά, µε ταχύτητα, διότι εδώ πρόκειται
για νέους ανθρώπους που αγωνιούν για τη σταδιοδροµία τους
και νοµίζω ότι καθυστερήσεις δεν επιτρέπονται.

Νοµίζω ότι ως προς τα κριτήρια για την έκδοση αυτών των
σχετικών αποφάσεων µπορεί να χρησιµεύσει ιδιαίτερα µια σχε-
τική απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας, η 2617/2015, η
οποία παρέχει όντως κριτήρια για τη λειτουργία της Επιτροπής
Αξιολόγησης. Είναι ενδιαφέρουσα και µπορώ να σας πω δυο
λόγια.

Το δικαστήριο είχε κρίνει σχετικά µε αίτηση εγγραφής στον Δι-
κηγορικό Σύλλογο Θεσσαλονίκης. Θεώρησε ότι, όταν κοινοτικός
υπήκοος ζητεί να του επιτραπεί να διανύσει σε κράτος-µέλος την
υποχρεωτική άσκηση, που προβλέπει το κράτος αυτό ως προ-
ϋπόθεση για την άσκηση του επαγγέλµατος του δικηγόρου κι
επικαλείται τίτλους που έχει αποκτήσει σε άλλο κράτος, τότε η
αρµόδια αρχή του κράτους υποδοχής οφείλει να λάβει υπ’ όψιν
της τους τίτλους, συνεκτιµώντας αυτούς στο πλαίσιο µιας συνο-
λικής αξιολόγησης.

Βεβαίως, η αναγωγή σε µια συνεκτίµηση και µια συλλογική
αξιολόγηση δίνει ένα βαθµό ρευστότητας στα κριτήρια για τα
οποία πολλές φορές µπορεί να αναπτυχθεί µια κριτική.

Τώρα, βεβαίως, αυτό το οποίο νοµίζω ότι είναι το κέντρο βά-
ρους του ερωτήµατός σας είναι το αν η καθυστέρηση λειτουρ-
γίας της επιτροπής του άρθρου 16 ή γενικά η λειτουργία των δύο
επιτροπών αυτή τη στιγµή δείχνει ότι χάριν της επιτάχυνσης και
της αποτελεσµατικής εφαρµογής θα πρέπει να έχουµε κάποια
µεταρρύθµιση.

Νοµίζω ότι η µεταρρύθµιση πρέπει να εξεταστεί, είτε µε
υπουργική απόφαση είτε και µε νοµοθετική ρύθµιση υπέρτερης
κανονιστικής ισχύος. Ωστόσο, αυτό προϋποθέτει προηγουµένως
µια διαβούλευση µε όλους όσοι συµβάλλουν στην εφαρµογή του
θεσµού.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Τον λόγο έχει ο κ. Κόκκαλης.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εν συντοµία, κύριε Υπουργέ, τριών δεδοµένων, πρώτον, της

απόφασης 2617/2015 του Ανώτατου Ακυρωτικού, η οποία έκρινε
ως µη νόµιµη τη σιωπηρή άρνηση στην απόρριψη του αιτήµατος,
δεύτερον, του οξύµωρου να έχουµε ακαδηµαϊκά δικαιώµατα,
αλλά να µην έχουµε επαγγελµατικά δικαιώµατα και, τρίτον, του
γεγονότος ότι συνωστίζονται και θα είναι όµηροι αρκετοί, οι
οποίοι θα δώσουν τώρα τον Απρίλιο του 2016, θα ήθελα να σας
κάνω την εξής ερώτηση:

Υπάρχει στη σκέψη του Υπουργείου κάποια πρωτοβουλία
εντός των εποµένων µηνών ή µηνός, δεδοµένου ότι τον Απρίλιο
του 2016 είναι οι εξετάσεις για τους ασκούµενους;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε,
κύριε Κόκκαλη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,

Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Όπως είπα και προηγουµένως, υπάρχουν σκέψεις για µεταρ-
ρυθµίσεις. Ίσως στη δεύτερη επιτροπή, στην επιτροπή του άρ-
θρου 16, να χρειάζεται ενίσχυση, αριθµητική ή ποσοστιαία, η
παρουσία ακαδηµαϊκών στην επιτροπή αυτή. Ως γνωστόν, στην
πρώτη επιτροπή µετέχουν µόνο δικηγόροι.

Θα δίσταζα, όµως, κύριε Βουλευτά, για µια µεταρρύθµιση που
θα γινόταν την τελευταία στιγµή πριν από τις εξετάσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Πριν περάσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, επιτρέψτε

µου να αναφερθώ σε έναν αριθµό επίκαιρων ερωτήσεων που δεν
πρόκειται να συζητηθούν, λόγω κωλύµατος Υπουργών.

Η πρώτη µε αριθµό 563/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρου Τριανταφυλλίδη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την κατάργηση διπλών και τριπλών συν-
τάξεων που χορηγούνται σε Βουλευτές και αιρετούς της τοπικής
αυτοδιοίκησης, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Η πέµπτη µε αριθµό 553/16-2-2016 πέµπτη επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τους Υπουργούς
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης και Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη
διασφάλιση της καθαριότητας των σχολικών µονάδων και των
εργασιακών δικαιωµάτων των καθαριστών ή καθαριστριών που
απασχολούνται στα σχολεία της χώρας, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του Υπουργού Παιδείας κ. Φίλη, ο οποίος βρίσκεται
στις Βρυξέλλες.

Η πρώτη µε αριθµό 543/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευ-
θερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε την απένταξη από το ΕΣΠΑ του έργου «οδι-
κός άξονας Ηράκλειο-Μεσαρά» και την καθυστέρηση ολοκλήρω-
σής του, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Η δεύτερη µε αριθµό 548/16-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου–
Χρυσή Αυγή κ. Γεωργίου Γερµενή προς τον Υπουργό Οικονο-
µικών, σχετικά µε την «πώληση του Αστέρα Βουλιαγµένης από το
ΤΑΙΠΕΔ», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Η έβδοµη µε αριθµό 534/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Θεσπρωτίας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Βασίλειου Γιόγιακα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε την παραµετροποίηση των τιµών πώλησης
ηλεκτρικής ενέργειας από τους κατ’ επάγγελµα αγρότες–ιδιο-
κτήτες φωτοβολταϊκών σταθµών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος Υπουργού.

Η δέκατη µε αριθµό 466/1-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή
Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοι-
κητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τα «εκατοµµύρια που µοι-
ράζει η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στα χρεοκοπηµένα κόµµατα»,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Η εντέκατη µε αριθµό 408/18-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Αρκαδίας της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την πρόοδο των
έργων αξιοποίησης του πρώην αεροδροµίου του Ελληνικού, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Η δωδέκατη µε αριθµό 426/19-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την
άµεση επαναλειτουργία του εργοστασίου ανακύκλωσης στο
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Ηράκλειο Κρήτης και την επαναπρόσληψη των εργαζοµένων από
την εταιρεία «WASTE SOLUTIONS», δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος Υπουργού.

Η δέκατη τρίτη µε αριθµό 429/19-1-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Θε-
οχάρη Θεοχάρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
επίλυση του προβλήµατος του Οµίλου «ΑΣΠΙΣ» και τον προσδιο-
ρισµό του χρονοδιαγράµµατος της καταβολής των αποζηµιώ-
σεων των δικαιούχων ασφαλισµένων, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος Υπουργού.

Η δέκατη τέταρτη µε αριθµό 497/8-2-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας του Ποταµιού κ. Κων-
σταντίνου Μπαργιώτα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα
προβλήµατα στον χώρο της υγείας, τις σοβαρές ελλείψεις στις
µονάδες εντατικής θεραπείας (ΜΕΘ) και την ανάπτυξη του Εθνι-
κού Οργανισµού Μεταµοσχεύσεων (ΕΟΜ), δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Η πρώτη µε αριθµό 1944/15-12-2015 του Βουλευτή Ηρακλείου
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη µεί-
ωση των χρεώσεων στη χρήση πλαστικού χρήµατος και συναλ-
λαγών µέσω e-banking, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
Υπουργού.

Η δεύτερη µε αριθµό 745/38/2-11-2015 ερώτηση και αίτηση
κατάθεσης εγγράφων του Δ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την παραµονή του
κ. Κιµ Γκλεν ως Συµβούλου της Κυβέρνησης, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Τέλος, η τρίτη µε αριθµό 1730/8-12-2015 ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Γεωργίου Αµυρά προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις προµήθειες των τραπεζών
για τις διατραπεζικές µεταφορές χρηµάτων και χρήσης καρτών,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ
να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Κωνσταντινό-
πουλε, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό, αυστηρά, σας παρακαλώ.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρό-
εδρε.

Σας καταθέτω και σας λέω ότι εδώ και τρεις µήνες, από τις 11-
1-2016 -µπαίνουµε στον τρίτο µήνα, την επόµενη εβδοµάδα θα
φτάσουµε στις 11-3-2016- έχω καταθέσει ερώτηση προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, ο οποίος δεν έρχεται να απαντήσει.

Απευθύνοµαι σε εσάς –είστε Αντιπρόεδρος της Βουλής- και
σας ρωτάω µε απόλυτη ειλικρίνεια, τι πρέπει να γίνει για να απαν-
τήσει ο Υπουργός Οικονοµικών. Είναι τρεις µήνες. Χθες το βράδυ
ο Υπουργός µιλούσε σε µία εκδήλωση του BBC, δεν είναι εκτός
Ελλάδας και δεν έρχεται να απαντήσει. Πείτε µου, σας παρα-
καλώ, τι πρέπει να γίνει.

Μιλάω για µία επένδυση, αυτή του Ελληνικού, που θα φέρει
δεκάδες χιλιάδες θέσεις εργασίας, κάτι για το οποίο συνεννοού-
µαστε και φοβάµαι ότι η Κυβέρνηση και ο κ. Τσακαλώτος, που
δεν έρχεται, µας επιφυλάσσουν κάποια έκπληξη. Ελπίζω να µην
κάνουν και το Ελληνικό hot spot!

Κύριε Πρόεδρε, θέλω σας παρακαλώ να µου πείτε εσείς –εσείς
είστε στην Έδρα τώρα, σας καταλαβαίνω- τι να κάνω ως Βουλευ-
τής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σήµερα στις 15:00’
έχει προγραµµατιστεί Διάσκεψη των Προέδρων. Επανειληµµέ-
νως, έχουν τεθεί αντίστοιχα ζητήµατα, όπως το δικό σας, για
ερωτήσεις που δεν έχουν απαντηθεί, ακόµη και στο διάστηµα
που βάλατε εσείς, το τρίµηνο. Και σήµερα, για παράδειγµα, πε-
ρίπου το 50% των ερωτήσεων δεν συζητιούνται λόγω κωλύµατος
Υπουργού. Ακούσατε προηγουµένως και τον κατάλογο, που εν
τάχει ανέγνωσα.

Έχετε δίκιο, όπως και όλοι οι Βουλευτές, που ζητούν από τους
Υπουργούς να παρίστανται εδώ, όταν κατατίθενται οι ερωτήσεις
τους και ζητούν απαντήσεις. Αυτό είναι ένα ζήτηµα που θα πρέ-
πει να απασχολήσει την Κυβέρνηση.

Σε ό,τι αφορά το Προεδρείο, κατ’ επέκταση τη Διάσκεψη των

Προέδρων, επανειληµµένως και εγγράφως έχουµε αποστείλει,
διά του Πρόεδρου της Βουλής, βεβαίως, τα αντίστοιχα έγγραφα-
απαιτήσεις προς την Κυβέρνηση, προκειµένου οι Υπουργοί να
παρίστανται στις επίκαιρες ερωτήσεις.

Πέραν τούτου, δεν µπορούµε να κάνουµε κάτι άλλο, παρά να
εντείνουµε την πίεση προς την Κυβέρνηση, ούτως ώστε οι
Υπουργοί να έρχονται και να απαντούν στις επίκαιρες ερωτήσεις.

Έχετε δίκιο, όπως και όλοι οι Βουλευτές, όλων των Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχει άλλος Υπουρ-
γός που έχει καθυστερήσει τρεις µήνες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επιτρέψτε µου. Απ’
ό,τι µόλις µε ενηµέρωσαν, κατά τη διάρκεια της παρέµβασής
σας, ο κ. Τσακαλώτος είπε και σε εσάς –δεν ξέρω αν ειπώθηκε
έτσι, αλλά οφείλω να το µεταφέρω όπως µου µεταφέρθηκε- ότι
όλες τις αναπάντητες έως τώρα επίκαιρες ερωτήσεις, που άπτον-
ται της αρµοδιότητας του Υπουργείου του, άµεσα -αν κατάλαβα
καλά- θα τις µαζέψει, για να απαντηθούν συνολικά. Εγώ σας µε-
ταφέρω αυτό. Δεν ξέρω αν το ίδιο ελέχθη και σε εσάς.

Από εκεί και πέρα, δεν θα µείνουµε σε αυτό. Εµείς ως Διά-
σκεψη Προέδρων -επαναλαµβάνω ότι και σήµερα στις 15:00’
έχουµε Διάσκεψη των Προέδρων- θα θέσουµε το ζήτηµα. Υπάρ-
χει εκπρόσωπος και από την παράταξή σας. Εξάλλου, όλοι το θέ-
τουµε αυτό το ζήτηµα και, νοµίζω, υπάρχει οµοφωνία σε αυτό,
δηλαδή στην κατεύθυνση να πιέσουµε την Κυβέρνηση και να έρ-
χονται οι Υπουργοί.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ
να πω κάτι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Να µην κάνουµε
άλλο διάλογο τώρα. Νοµίζω ότι έγινε κατανοητό. Καταθέσατε
την άποψή σας.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κάθε φορά που ο κ.
Τσακαλώτος δεν έρχεται στη Βουλή, την προηγούµενη µέρα τη-
λεφωνεί η γραµµατέας του στο γραφείο µου και λέει το εξής:
«Δεν θα µπορέσω να πάω αύριο. Να συνεννοηθούµε πότε θα
έρθει την επόµενη φορά».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εντάξει, κύριε Κων-
σταντινόπουλε. Εγώ όφειλα να µεταφέρω αυτό που µου έδωσαν
οι Υπηρεσίες, όχι µόνο τι είπαν οι συνεργάτες του Υπουργού σε
εσάς, αλλά και τι θέλει να µεταφερθεί, µέσω ηµών, προς το Σώµα
από τον ίδιο τον Υπουργό.

Νοµίζω έγινε κατανοητό.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Άντε να δούµε την άλλη

φορά!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ερχόµαστε στην

ένατη µε αριθµό 530/12-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά µε την έρευνα και διάσωση στο
Αιγαίο.

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Θεόδωρος Δρίτσας.
Κύριε Κούζηλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, νέα πρόκληση είχαµε από την Τουρκία, που

εξέδωσε ΝΟΤΑΜ, µε την οποία αµφισβητεί την περιοχή έρευνας
και διάσωσης γύρω από τη νησίδα Κίναρο, όπου διεξάγονταν οι
έρευνες για τον εντοπισµό των τριών αξιωµατικών του ελικοπτέ-
ρου AB 212. 

Επίσης, στην απόφαση, µε την οποία η ελληνική Κυβέρνηση
έδωσε άδεια για τον έλεγχο του Αιγαίου στο ΝΑΤΟ, προβλέπεται
µε σαφήνεια ότι θα υπάρχει απόλυτος σεβασµός των πλοίων της
δύναµης προς το Ενιαίο Κέντρο Συντονισµού Έρευνας και Διά-
σωσης, όσον αφορά τη δράση τους στο πλαίσιο της επιχείρησης.
Η Τουρκία συστηµατικά επί δεκαετίες, από το 1979 και µετά,
προσπαθεί να µας εκτοπίσει από τη διεξαγωγή έρευνας και διά-
σωσης στον τοµέα ευθύνης µας, δηµιουργώντας γκρίζες ζώνες.

Ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ, ποιος θα ασκεί κυριαρχικά δικαιώ-
µατα στον ελληνικό χώρο ευθύνης, έρευνας και διάσωσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
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Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θεωρώ υποχρέωσή µου για µία ακόµη φορά -µε

δεδοµένο ότι η ερώτηση, στην οποία καλούµαι να απαντήσω,
αφορά την τραγική απώλεια ζωής των µελών του πληρώµατος-
να αποτίσω φόρο τιµής στη µνήµη του υποπλοιάρχου Αναστα-
σίου Τουλίτση, του κυβερνήτη, του υποπλοιάρχου Κωνσταντίνου
Πανανά, του συγκυβερνήτη, και του ανθυπασπιστή Ελευθερίου
Ευαγγέλου, ναυτίλου στο ελικόπτερο αυτό. Αιωνία η µνήµη τους
και η τιµή και της ελληνικής Βουλής και του ελληνικού λαού!

Η ερώτηση, όπως είναι διατυπωµένη, µπορεί να έχει στον πυ-
ρήνα της µόνο µία απάντηση: Ποιος ασκεί τα κυριαρχικά δικαιώ-
µατα στον ελληνικό χώρο; Σταµατώ εδώ.

Τα κυριαρχικά δικαιώµατα στον ελληνικό χώρο τα ασκεί η Ελ-
λάδα αδιαµφισβήτητα και χωρίς καµµία δυνατότητα οποιουδή-
ποτε, όποια αµφισβήτηση και αν προβάλλει, να έχει επιτυχή
διαφοροποίηση προς αυτή την βασική έννοια.

Θα ήθελα να προσθέσω ότι η άσκηση των κυριαρχικών δικαιω-
µάτων, που κάθε χώρα –και η δική µας- και οι Ένοπλες Δυνάµεις
και τα Σώµατα Ασφαλείας και το Λιµενικό Σώµα και η πολιτεία
ολόκληρη τα υπερασπίζεται, δεν έχει σχέση µε το αν κάποιος
θέλει να τα αµφισβητήσει. Έχει σχέση µε το πώς τα υπερασπίζε-
ται. Νοµίζω ότι διαχρονικά αλλά και στη σύγχρονη πραγµατικό-
τητα, τώρα µε την ευθύνη της δικής µας Κυβέρνησης αλλά και
στο συγκεκριµένο περιστατικό µε τον τρόπο που ενήργησε η ελ-
ληνική Κυβέρνηση και τα Υπουργεία και οι υπηρεσίες και τα σώ-
µατα, κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει ότι υπήρχε απόλυτη
υπεράσπιση –όχι µόνο υπεράσπιση αλλά και άσκηση- των κυ-
ριαρχικών δικαιωµάτων.

Είναι θεωρητικό -δεν αφορά το συγκεκριµένο περιστατικό-
αλλά θα πρέπει, για να έχουµε και µία σαφέστερη προσέγγιση
στα πράγµατα αυτά και να µη δηµιουργούµε ανησυχίες, ακόµα
και το πότε θα αποφασίσει κάθε χώρα και µε ποιον τρόπο να
ασκήσει τα κυριαρχικά της δικαιώµατα, είναι στοιχείο της κυριαρ-
χίας της.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Αυτό διδάσκεται σε όλες τις σχολές του κόσµου. Αυτό είναι
βασικό στοιχείο του Διεθνούς Δικαίου, γιατί οι διεθνείς σχέσεις
έχουν λεπτές ισορροπίες, έχουν ζητήµατα και παραµέτρους, που
πρέπει να τα συνεκτιµήσει κανείς κάθε φορά και δεν είναι ζήτηµα
µόνο της αυτοπεποίθησης και της λεβεντιάς, που πρέπει να έχει
κάθε χώρα και κάθε λαός.

Είναι κυρίως η σωστή διαχείριση µιας σειράς λεπτών ζητηµά-
των που ακριβώς εµπεριέχουν και ως στοιχείο της κυριαρχίας –
επαναλαµβάνω- το αν θα αποφασίσει, πότε και µε ποιον τρόπο
κάθε χώρα να ασκήσει αυτή την κυριαρχία της. Εποµένως δεν
υπάρχουν ζητήµατα.

Υπάρχει ένα ζήτηµα ασάφειας στην ερώτηση, το ποιος θα
ασκεί τα κυριαρχικά δικαιώµατα ευθύνης, έρευνας και διάσωσης
στον ελληνικό χώρο. Εδώ χρειάζεται, επίσης, µία διευκρίνιση. Το
δικαίωµα έρευνας και διάσωσης δεν εντάσσεται υπό την ακριβή
ορολογία και έννοια σε αυτό που λέµε «κυριαρχικά δικαιώµατα».
Είναι αρµοδιότητα του κράτους, είναι αρµοδιότητα που έχει ανα-
ληφθεί και µέσα από διεθνείς συµβάσεις. Φυσικά και αυτή την
υπερασπιζόµαστε, αλλά είναι άλλο τα κυριαρχικά δικαιώµατα,
δηλαδή η φύλαξη των συνόρων, της εδαφικής και εθνικής ακε-
ραιότητας, της εθνικής ανεξαρτησίας και άλλο η έρευνα, η διά-
σωση ως κυριαρχικό δικαίωµα στο Διεθνές Δίκαιο και στη διεθνή
πρακτική. Οπότε πρέπει και σε αυτό να κάνουµε διάκριση. Παρ’
όλα αυτά και εδώ ως αρµοδιότητα πάλι δεν υπήρξε κανένα κενό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τη δυνατότητα να συνεχίσετε και στη δευτερολογία σας.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Αναλυτικότερα θα επανέλθω στη δευτερολογία µου,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Κούζηλε, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Υπάρχουν δύο ασάφειες όχι στην

ερώτηση, αλλά στην Κυβέρνηση και θέλω να είµαι συγκεκριµένος
σε αυτό που θα πω: «Πάνος Καµµένος, enikos.gr, 18-2-2016». Ξέ-

ρετε τι απάντησε; Εκεί ήταν η µεγάλη επιτυχία: «Ξεκαθαρίζεται
στη Συµφωνία…» -εννοεί µε το ΝΑΤΟ- «…ότι τα κέντρα έρευνας
και διάσωσης θα τελούν τα καθήκοντά τους αναλόγως µε το πού
ανήκουν τα χωρικά τους ύδατα». Κάποιος πρέπει, όµως, να ενη-
µερώσει τον κ. Καµµένο ότι η έρευνα και η διάσωση δεν έχει να
κάνει µε τα χωρικά ύδατα, αλλά µε το ελληνικό FIR που συµπίπτει
µε τη Σύµβαση του ICAO. Αυτό είναι διπλωµατικό λάθος.

Επίσης, το δεύτερο µεγάλο λάθος της Κυβέρνησής σας σχε-
τίζεται µε το άρθρο 28 του Συντάγµατος: «Για να εξυπηρετηθεί
σπουδαίο εθνικό συµφέρον…» -όπως αυτό που προσπαθείτε να
πείτε εσείς µε την είσοδο του ΝΑΤΟ- «…και να προαχθεί η συ-
νεργασία µε άλλα κράτη, µπορεί να αναγνωριστούν µε συνθήκη
ή συµφωνία σε όργανα διεθνών οργανισµών αρµοδιότητες που
προβλέπονται από το Σύνταγµα. Για την ψήφιση νόµου που κυ-
ρώνει η Βουλή, χρειάζεται η πλειοψηφία των 3/5». 

Έχει έρθει; Έχει κυρωθεί; Πώς υπάρχει αυτή η συµφωνία; Συν-
ταγµατική εκτροπή!

Και όσον αφορά στον χώρο ευθύνης και πώς τον υπερασπιζό-
µαστε, αυτό γίνεται µε πολύ απλούς τρόπους –για τον οποίο δεν
έχετε άµεση ευθύνη εσείς, υπάρχουν και οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις- όπως µε τα Συστήµατα Ελέγχου Θαλάσσιας Κυκλο-
φορίας, τα VTS και τους θαλάσσιους διαδρόµους. Έχουν πάει
εκθέσεις στον Διεθνή Ναυτιλιακό Οργανισµό, για να ελέγχουµε
µε ειρηνικό τρόπο, σύµφωνα µε τον Διεθνή Ναυτιλιακό Οργανι-
σµό, το Αιγαίο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτά όλα έχουν µπει στο συρτάρι και το συγκεκριµένο θέµα

το γνωρίζω πάρα πολύ καλά. Υπήρχε το σχέδιο να αναπτυχθεί
VTS σε όλο το µήκος του Αιγαίου –υπάρχει µέχρι το Σούνιο αυτή
τη στιγµή- και η Τουρκία έχει ακριβώς απέναντι από την Κω και
από τη Σάµο. Οπότε, πρέπει να ξεκαθαρίσει η Κυβέρνηση τι γί-
νεται και τι θέλει. Υπάρχουν µεγάλες ασάφειες. Αυτή τη στιγµή
ο κ. Καµµένος αµφισβήτησε το ελληνικό FIR και το Ελληνικό Κέν-
τρο Έρευνας και Διάσωσης µε τη δήλωσή του αυτή. Τουλάχι-
στον, αν δεν ξέρει, να µη µιλάει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Με την ευκαιρία που µου δίνετε και µε τη δευτερο-
λογία σας οφείλω να εξάρω για µία ακόµα φορά και τη θετική
συµµετοχή του Λιµενικού Σώµατος στις έρευνες για τον εντοπι-
σµό των µελών του πληρώµατος που χάθηκε εκείνη την ηµέρα,
εκείνο το βράδυ στη Νησίδα Κίναρος.

Η συνεργασία του Πολεµικού Ναυτικού, των άλλων υπηρεσιών
των Ενόπλων Δυνάµεων µε το Λιµενικό Σώµα ήταν άριστη στην
κατεύθυνση αυτή.

Η διαδικασία µετά το αεροπορικό ατύχηµα συντονίστηκε από
τις ελληνικές αρµόδιες αρχές και εξελίχθηκε σε περιοχή που δε-
σµεύτηκε από τις υπηρεσίες πολιτικής αεροπορίας. Το εάν υπέ-
βαλε η Τουρκία τη NOTAM, δεν επηρέασε καθόλου την εξέλιξη
των διαδικασιών, αντίθετα υπήρχαν απαντήσεις µέσω της διπλω-
µατικής οδού και διαµαρτυρίες και ό,τι προβλέπει το διπλωµα-
τικό πρωτόκολλο. Και η µόνη αρµόδια υπηρεσία έκδοσης
αγγελιών ήταν η υπηρεσία πολιτικής αεροπορίας και όσα προ-
βλέπονται στο Διεθνές Δίκαιο.

Ο σεβασµός της ελληνικής κυριαρχίας στην έρευνα αυτή ήταν
απόλυτος και στην πράξη αδιαµφισβήτητος. Προς αυτή την κα-
τεύθυνση και το Λιµενικό Σώµα µε το Ενιαίο Κέντρο Συντονισµού
Έρευνας και Διάσωσης του Αρχηγείου του Λιµενικού Σώµατος
ενεργεί σύµφωνα πάντα µε τα προβλεπόµενα από την κείµενη
νοµοθεσία και τις διεθνείς συµβάσεις. Και επιλαµβάνεται κάθε
περιστατικού που αφορά την προστασία της ανθρώπινης ζωής
στη θάλασσα µέσα στην ελληνική περιοχή ευθύνης και παρέχει
όχι µόνο υπηρεσίες διάσωσης αλλά και ναυτικής και αεροπορι-
κής έρευνας, όπως καθορίζεται από τη νοµοθεσία και όπως ταυ-
τίζεται και µε το FIR Αθηνών.

Αυτοί είναι οι κανόνες που νυχθηµερόν, καθηµερινά τηρούνται
και από το Κέντρο Έρευνας και Διάσωσης του Λιµενικού Σώµα-
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τος σε συνεργασία και µε το Πολεµικό Ναυτικό, την Πολεµική Αε-
ροπορία, τις Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας.

Τώρα σε σχέση µε τα ζητήµατα της πρόσφατης συµφωνίας
των κρατών µελών του ΝΑΤΟ αναφορικά µε την εποπτεία στις
περιοχές των νησιών του Αιγαίου. Η συµφωνία -που πολλά της
σηµεία ακόµα δεν έχουν αποσαφηνιστεί και είναι σε εξέλιξη
εντός των ηµερών η πλήρης αποσαφήνιση, γιατί ακριβώς χρει-
άζονται τεχνικά ζητήµατα που πρέπει να αντιµετωπιστούν- είναι
η διενέργεια αναγνώρισης, επιτήρησης και επίβλεψης του παρά-
νοµου διάπλου προσώπων στο Αιγαίο σε συνεργασία µε τις αρ-
µόδιες αρχές.

Όταν πρόκειται να επιχειρήσει κάποια αρχή, θα επιχειρήσουν
οι ελληνικές αρχές εντός των ορίων της κυριαρχίας της χώρας
και δεν θα αναθέσουν σε άλλους να επιχειρήσουν. Αυτή είναι η
συµφωνία µε το ΝΑΤΟ και προς αυτή την κατεύθυνση έχουµε να
δούµε τεχνικά ζητήµατα. Και άλλωστε και προχθές που η Τουρ-
κία στη Σύνοδο των Στρατηγών των κρατών µελών του ΝΑΤΟ
έθεσε ζητήµατα αµφισβήτησης αυτής της συµφωνίας ή ειδικής
ερµηνείας, πήρε την απάντηση που έπρεπε. Και η οποιαδήποτε
προσπάθεια διαµόρφωσης άλλου πλαισίου έπεσε στο κενό.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι µε γνώση και επαγγελµατισµό και οι Ένο-
πλες Δυνάµεις και η ελληνική Κυβέρνηση και το Υπουργείο Εξω-
τερικών και στο χώρο ευθύνης µας το Λιµενικό Σώµα, το
Αρχηγείο του Λιµενικού Σώµατος, κατοχυρώνουµε και στα επι-
µέρους ζητήµατα και στο σύνολο την άσκηση των κυριαρχικών
δικαιωµάτων ή των κρατικών αρµοδιοτήτων όπως προβλέπονται
από τις διεθνείς συνθήκες και τους νόµους του ελληνικού κρά-
τους. Και δεν πρόκειται σε αυτό να αποστούµε ούτε κατά ελάχι-
στον είτε ποιοτικά είτε προς την έκταση των επιχειρήσεων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα, ότι

τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία
της Βουλής, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα
«Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το ίδρυµα της Βουλής,
δεκαέξι µαθήτριες και µαθητές και ένας συνοδός εκπαιδευτικός
από τη Σχολή Χατζηβέη.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 554/16-2-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας του
Κέντρου Υγείας Παρανεστίου στην Περιφερειακή Ενότητα Δρά-
µας.

Θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός.
Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η ερώτησή µας αφορά το Κέντρο Υγείας στο

Παρανέστι της Δράµας, µία περιοχή αρκετά εκτεταµένη, µε µε-
γάλη φυσική οµορφιά και -θα πρόσθετα- µε χιλιάδες κατοίκους,
αρκετοί από τους οποίους είναι περασµένης ηλικίας. Ταυτό-
χρονα στην ίδια περιοχή λειτουργεί και ένα κέντρο φύλαξης µε-
ταναστών, στο οποίο, βέβαια, ο πληθυσµός ποικίλλει, πότε είναι
εκατό, πότε τριακόσιοι, πότε εξακόσιοι.

Όλος αυτός ο πληθυσµός, όλοι αυτοί κάτοικοι, λοιπόν, καλύ-
πτονται υγειονοµικά –στο «καλύπτονται» θα πρόσθετα και τη
λέξη «θεωρητικά» και θα εξηγήσω γιατί- από το Κέντρο Υγείας
που βρίσκεται στο Παρανέστι.

Η λέξη που µπορεί να χαρακτηρίσει την κατάσταση σ’ αυτό το
κέντρο υγείας –φοβάµαι και στα υπόλοιπα- είναι η λέξη «ελλεί-
ψεις». Υπάρχουν ελλείψεις παντού, σε προσωπικό, σε φάρµακα,
σε υλικά.

Ορισµένα παραδείγµατα µονάχα θα αναφέρω. Οι κάτοικοι της
περιοχής, αν χρειαστεί µία ακτινολογική εξέταση, θα χρειαστεί,
βέβαια, να πάνε κάπου αλλού, να µετακινηθούνκαι οι αποστάσεις
δεν είναι και τόσο µικρές. Οι γενικοί γιατροί που υπάρχουν είναι
µονάχα δύο. Τα παιδιά που χρειάζονται παιδίατρο και τον χρει-
άζονται κάθε µέρα, µπορούν να συναντήσουν ένα παιδίατρο δυο-
τρεις φορές µονάχα τον µήνα. Από τους δύο οδηγούς του
ασθενοφόρου, ο ένας είναι σε αναρρωτική άδεια και, όπως κα-

ταλαβαίνετε, ένας οδηγός δεν µπορεί σε συνεχείς βάρδιες να
καλύψει τις ανάγκες.

Στα φάρµακα η κατάσταση είναι το ίδιο τραγική. Αρκεί να
πούµε, ότι πολλές φορές οι ίδιοι οι ασθενείς φέρνουν µαζί τους
τα υλικά. Παραλαβή φαρµάκων στο συγκεκριµένο κέντρο υγείας
έχει να γίνει από τον Ιούλιο. Έχει γίνει µία σχετική αίτηση στην
4η ΔΥΠΕ για παραλαβή νέων φαρµάκων. Ακόµα δεν έχουν χορη-
γηθεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως η περιοχή βρίσκεται στη βόρεια Ελλάδα και έχει πολύ

χαµηλές θερµοκρασίες τους χειµερινούς µήνες κι ούτε αυτή η
θέρµανση δεν είναι καν εξασφαλισµένη.

Η ερώτησή µας είναι πάρα πολύ συγκεκριµένη. Τι µέτρα θα
πάρετε εσείς και το Υπουργείο σας, έτσι ώστε να καλυφθούν οι
ανάγκες σε προσωπικό και να χρηµατοδοτηθεί επαρκώς το Κέν-
τρο Υγείας στο Παρανέστι, προκειµένου να έχει στη διάθεσή του
και τα απαραίτητα φάρµακα και το απαραίτητο υλικό;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Δελή.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, η εικόνα που σχηµάτισα από την ενηµέρωση που είχα από
την υπηρεσία αλλά και από την 4η Υγειονοµική Περιφέρεια –µί-
λησα µε τον διοικητή της- είναι ότι προφανώς υπάρχουν προβλή-
µατα στο Κέντρο Υγείας Παρανεστίου της Δράµας, στο οποίο
αναφέρεστε. Όµως είναι τα προβλήµατα, τα οποία συναντά κα-
νείς στην πλειονότητα των κέντρων υγείας της χώρας.

Υπάρχουν όντως ελλείψεις, κυρίως λόγω της αποχώρησης
προσωπικού τα τελευταία χρόνια χωρίς αντικατάσταση. Ευτυχώς
δεν έχουµε πολλές ιατρικές θέσεις ακάλυπτες. Είναι πέντε οι γε-
νικοί γιατροί, οι οποίοι υπηρετούν. Υπάρχει ένας παιδίατρος, ο
οποίος έχει –απ’ ό,τι κατάλαβα- µία όχι σταθερή παρουσία στο
κέντρο υγείας. Προφανώς θα πηγαίνει και στο Νοσοκοµείο της
Δράµας, για να επικουρεί και εκεί το νοσοκοµείο. Υπάρχει µία
κενή θέση περιφερειακού ιατρείου, η οποία έχει προκηρυχθεί
στην τελευταία προκήρυξη του Φλεβάρη και αναµένεται να κα-
λυφθεί. Πρόσφατα, επίσης, καλύφθηκε µε γενικό γιατρό άλλη
µία θέση περιφερειακού ιατρείου.

Ευτυχώς έχουµε αρκετούς γενικούς γιατρούς στις θέσεις των
αγροτικών ιατρών, οπότε αυτό είναι ένα στοιχείο αναβαθµισµέ-
νης φροντίδας.

Επίσης εκκρεµούν από παλιότερες κρίσεις και έχουµε τη βού-
ληση να τις προχωρήσουµε δύο θέσεις επιµελητών Β’ του ΕΣΥ -
µονίµων γιατρών δηλαδή- ενός γενικού γιατρού και ενός
βιοπαθολόγου-µικροβιολόγου.

Το λοιπό προσωπικό είναι οριακό όντως. Είναι συνολικά έντεκα
άτοµα. Συµφωνώ ότι υπάρχει και η επιπλέον ευθύνη της κάλυψης
του χώρου φιλοξενίας των προσφύγων που είναι κοντά στην πε-
ριοχή.

Η προσπάθεια που κάνουµε, είναι ειδικά τη φετινή χρονιά να
δοθεί µια ιδιαίτερη έµφαση στην πρωτοβάθµια φροντίδα. Είναι
αποδιοργανωµένες οι δηµόσιες δοµές ιδιαίτερα στα αστικά κέν-
τρα. Στην ύπαιθρο είναι κάπως καλύτερα τα πράγµατα, σε σχέση
µε τα αστικά κέντρα εννοώ, αλλά και εκεί φυσικά υπάρχουν πάρα
πολλά προβλήµατα.

Διασφαλίσαµε µια επιπλέον χρηµατοδότηση 38 εκατοµµυρίων
ευρώ στον προϋπολογισµό του 2016. Έχουµε προχωρήσει σε
σύµβαση του ΕΟΠΥΥ µε όλες τις υγειονοµικές περιφέρειες, έτσι
ώστε να καταγράφονται, να χρεώνονται και να αποζηµιώνονται
οι πράξεις των ασφαλισµένων του ΕΟΠΥΥ που εκτελούνται στα
κέντρα υγείας. Αυτό θα είναι µια επιπλέον πηγή χρηµατοδότησης
για τα κέντρα υγείας και για τις δηµόσιες δοµές πρωτοβάθµιας
φροντίδας του ΠΕΔΥ. Άρα θα έχουµε µια µεγαλύτερη ευχέρεια
κάλυψης αναγκών, αναλώσιµων και λειτουργικών δαπανών.

Όσον αφορά τα αναλώσιµα και τα φάρµακα, στα οποία ανα-
φερθήκατε, έχουµε περάσει πρόσφατα µε πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου λίγο πριν τις γιορτές, τη δυνατότητα να προµη-
θεύονται φάρµακα τα κέντρα υγείας από διαγωνιστικές διαδικα-
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σίες που είναι σε εξέλιξη στα όµορα νοσοκοµεία. Φαντάζοµαι ότι
το ξέρουν και έχουν ενηµερωθεί οι υπεύθυνοι του κέντρου
υγείας για αυτό.

Πραγµατικά δεν µπορώ να καταλάβω τις δυσκολίες προµή-
θειας φαρµάκων, που ούτως ή άλλως στα κέντρα υγείας δεν
είναι πολύ µεγάλες, διότι τα κέντρα υγείας δεν νοσηλεύουν
κόσµο. Χρειάζονται απλό φαρµακευτικό υλικό για να αντιµετω-
πίσουν επείγοντα περιστατικά, για τα τακτικά ιατρεία κ.λπ..

Επίσης µια τελευταία ενισχυτική παρέµβαση που έχει δροµο-
λογηθεί, είναι ένα διασυνοριακό Πρόγραµµα «INTERREG» Ελλά-
δας –Βουλγαρίας, στο οποίο έχει υποβάλει πρόταση η Δ’ Υγειο-
νοµική Περιφέρεια και µέσα από το οποίο θα χρηµατοδοτηθεί
µια ανανέωση του εξοπλισµού του κέντρου υγείας και του ακτι-
νολογικού µηχανήµατος µε ψηφιακό εµφανιστήριο και άλλων µη-
χανηµάτων, απινιδωτών κ.λπ.. Βεβαίως ειδικά το ακτινολογικό
εργαστήριο θα χρειαστεί έναν τουλάχιστον χειριστή ακτινολογι-
κού µηχανήµατος, ώστε να λειτουργεί και να καλύπτει τις ανάγ-
κες της περιοχής.

Στην επόµενη κατανοµή θέσεων µόνιµου προσωπικού που θα
προκηρυχθεί, µόλις ολοκληρωθεί η διαδικασία των προκηρύξεων
4Κ και 5Κ µέσω του ΑΣΕΠ, θα κοιτάξουµε να κάνουµε, σε συνεν-
νόηση µε την ΥΠΕ, µια στοχευµένη κατανοµή που να διευκολύνει
αυτή την παρέµβαση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η απάντησή σας δεν καθη-

σύχασε τις ανησυχίες µας. Οµολογήσατε βέβαια ότι το πρό-
βληµα είναι γενικό. Δεν αφορά µόνο το Κέντρο Υγείας στο
Παρανέστι.

Στην ερώτησή βέβαια που θέτουµε εµείς, δηλαδή γιατί συναν-
τούµε αυτά τα προβλήµατα σε όλα τα κέντρα υγείας, σε όλη τη
δηµόσια υγεία, η απάντηση είναι αυτονόητη. Είναι γιατί ακολου-
θείται, συνεχίζεται στον ένα ή στον άλλο βαθµό η προηγούµενη
πολιτική, πολιτική που υπακούει στη στρατηγική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Και το λέω αυτό, γιατί πριν από λίγο µιλήσατε για το Πρό-
γραµµα «INTERREG», µε βάση το οποίο θα επιχειρηθεί να εξο-
πλιστεί το Κέντρο Υγείας στο Παρανέστι. Όµως ξέρουµε όλοι
πολύ καλά, ότι αυτά τα προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης
συµβάλλουν, επιχειρούν να εµπορευµατοποιήσουν και να βοη-
θήσουν τη διείσδυση του ιδιωτικού τοµέα στις δηµόσιες µονάδες
υγείας. Βεβαίως δεν εξαιρείται ούτε αυτό το πρόγραµµα.

Μιλήσατε για προσλήψεις. Είπατε ότι θα γίνουν. Είπατε ότι
υπάρχουν αρκετοί γενικοί γιατροί. Δεν θα συµφωνήσουµε µαζί
σας. Δεν είναι και τόσοι πολλοί. Εµείς ξέρουµε ότι είναι µόνο δυο
στο συγκεκριµένο ως θέσεις.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Υπάρχουν τέσσερα
περιφερειακά…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Είπατε ότι θα γίνουν προσλήψεις. Δεν ξέρω
πότε θα γίνουν αυτές οι προσλήψεις. Μέχρι τώρα έχουν ανακοι-
νωθεί κάποιες εκατοντάδες, οι οποίες απ’ ό,τι ξέρω, δεν έχουν
γίνει µέχρι τώρα και, απ’ ό,τι ξέρω, δεν προβλέπονται αυτές οι
προσλήψεις για τα κέντρα υγείας.

Τέλος, αναφερθήκατε και στον ΕΟΠΥΥ στο σχέδιό σας -κάτι
το οποίο δεν είναι η πρώτη φορά, βεβαίως, που το λέτε- ο οποίος
θα αναλάβει ο ίδιος τη χρηµατοδότηση του κέντρου υγείας όσο
γίνεται περισσότερο. Είναι µέσα στο πλαίσιο αυτής της στρατη-
γικής που προανέφερα πριν, της Κυβέρνησής σας, της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, για αυτοχρηµατοδοτούµενες είτε µέσω των
ασφαλιστικών ταµείων είτε µέσω των ίδιων των ασθενών, µονά-
δες δηµόσιας υγείας είτε αυτές λέγονται κέντρα υγείας είτε νο-
σοκοµεία.

Μάλιστα θα ήθελα να θυµίσω εδώ, ότι στο πρόσφατο πολυνο-
µοσχέδιο, το λεγόµενο παράλληλο πρόγραµµα, ψηφίστηκε και
µία διάταξη, η οποία δίνει τη δυνατότητα σε δήµους και περιφέ-
ρειες να χρηµατοδοτούν απευθείας αυτές τις µονάδες υγείας.
Το θεωρούµε µια αρνητική εξέλιξη. Εξακολουθούµε να επιµέ-
νουµε, ότι µια πολιτεία η οποία θέλει να υποστηρίζει ότι σέβεται
και καλύπτει τις λαϊκές ανάγκες, θα έπρεπε να µεριµνά πριν από

όλα για την υγεία του λαού µέσα από τη χρηµατοδότηση του
κρατικού προϋπολογισµού. Κάτι τέτοιο δεν βλέπουµε να γίνεται.
Συνεπώς οι κάτοικοι αγωνιούν και εµείς µεταφέραµε αυτή την
αγωνία τους, αν θέλετε και την απαίτησή τους, να έχουν αυτό
που δικαιούνται όχι µόνο στο Παρανέστι αλλά σε όλα τα µέρη
της χώρας µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Δελή.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, οι κάτοικοι της υπαίθρου δικαιολογηµένα διεκδικούν και
απαιτούν καλύτερη και αναβαθµισµένη περίθαλψη και εσείς καλά
κάνετε και µεταφέρετε αυτά τα αιτήµατα. Δεν υπάρχει θέµα σε
αυτό. Οι ανάγκες είναι πάρα πολλές, το ξέρουµε.

Αυτό, όµως, στο οποίο θέλω να είµαι απολύτως κατηγορηµα-
τικός, είναι ότι δεν αποδέχοµαι την εκτίµησή σας ότι συνεχίζεται
η ίδια πολιτική. Έχουµε µία σαφέστατη αλλαγή όσον αφορά τη
χρηµατοδότηση του συστήµατος υγείας. Για πρώτη φορά
έχουµε ανακοπή της πτωτικής στάσης και των συνεχών περικο-
πών της τελευταίας πενταετίας, έχουµε αυξηµένη χρηµατοδό-
τηση και από τον κρατικό προϋπολογισµό και από την κοινωνική
ασφάλιση. Σας είπα ειδικά ότι στην πρωτοβάθµια φροντίδα
έχουµε προσθέσει 38 εκατοµµύρια από τον κρατικό προϋπολο-
γισµό.

Εµείς, αγαπητέ συνάδελφε, θεωρούµε ότι σε αυτή τη µεταβα-
τική φάση, δεν µπορούµε να µη διασφαλίσουµε τη συνέργεια της
κρατικής χρηµατοδότησης και του ασφαλιστικού συστήµατος, ο
προϋπολογισµός του οποίου είναι µεγαλύτερος από τον προϋπο-
λογισµό του Υπουργείου Υγείας. Είναι 5,5 δισεκατοµµύρια. Αυτό
το οποίο κάνουµε, είναι για πρώτη φορά δηµόσιοι πόροι, πόροι
της κοινωνικής ασφάλισης να επενδύονται στις δηµόσιες δοµές
και όχι µόνο να πληρώνουν ιδιώτες παρόχους. Αυτό είναι µια
πολύ σηµαντική ποιοτική αλλαγή, όσον αφορά την πολιτική
υγείας η οποία ασκείται.

Υπήρξε µια νοµοθετική παρέµβαση τις προηγούµενες ηµέρες
νοµίζω, µε ένα πολύ σαφές στίγµα καθολικής κάλυψης του πλη-
θυσµού και άρσης των υγειονοµικών ανισοτήτων που υπήρχαν
εξαιτίας των ανασφάλιστων ανθρώπων. Ούτε ιδιωτικοποίηση
υπάρχει, λοιπόν. Η συνεισφορά της δηµόσιας ασφάλισης, της
κοινωνικής ασφάλισης δεν είναι ιδιωτικοποίηση του συστήµατος,
όπως επίσης δεν είναι ιδιωτικοποίηση η συµπληρωµατική χρηµα-
τοδότηση από ευρωπαϊκά ταµεία, για να καλυφθούν και να ενι-
σχυθούν δηµόσιες δοµές. Φυσικά ούτε προσπάθεια απαξίωσης
του συστήµατος υπάρχει. Ίσα-ίσα µε τις προσλήψεις οι οποίες
προωθούνται, ενισχύεται το ανθρώπινο δυναµικό το οποίο είναι
ελλειµµατικό, το οποίο είναι κουρασµένο και το οποίο έχει υπο-
στεί πια πολύ µεγάλη πίεση τα τελευταία χρόνια και εργασιακή
και µισθολογική.

Θέλω, λοιπόν, να σας διασφαλίσω ότι µέσα από αυτή τη στρα-
τηγική, περιµένουµε µέσα στο 2016 µια αισθητή βελτίωση, γιατί
αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα σήµερα, από τον σχεδιασµό
µέχρι την υλοποίηση και µέχρι την αισθητή αλλαγή στην καθη-
µερινότητα και των εργαζοµένων και κυρίως των πολιτών. Αυτό
είναι το µεγάλο στοίχηµα για την Κυβέρνηση. Υπάρχουν δυσκο-
λίες, υπάρχουν αντικειµενικά προβλήµατα. Έχουν υποστεί µια
αποδιοργάνωση οι υπηρεσίες των νοσοκοµείων και των κέντρων
υγείας τα τελευταία χρόνια αλλά νοµίζω ότι είναι µέληµά µας σε
αυτόν τον τοµέα να υπάρξει πολιτική προτεραιότητα, διότι έχει
τεράστια σηµασία και για την κοινωνική συνοχή και για την αξιο-
πρέπεια των ανθρώπων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Η τρίτη µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζαρούλια προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας στο ΕΚΑΒ, δεν συζητείται.

Πριν εισέλθουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, επιτρέψτε
µου να ανακοινώσω το εξής:

Με επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής ο κ. Ιωάννης
Κουτσούκοος ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό
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από τη Δευτέρα 29 Φεβρουαρίου 2016 έως την Τετάρτη 2 Μαρ-
τίου 2016.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Συνεχίζουµε µε την έκτη µε αριθµό 520/9-2-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Έβρου του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίας Γκαρά προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη µεί-
ωση του πλαφόν παραγωγής βαµβακιού και την παράταση της
προθεσµίας συγκοµιδής για τα έτη 2014-2015.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Μάρκος Μπόλα-
ρης.

Ορίστε, κυρία Γκαρά, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για την ανταπόκρισή σας στην ερώ-

τησή µου, η οποία αφορά στα προβλήµατα που προέκυψαν στη
βαµβακοκαλλιέργεια της προηγούµενης καλλιεργητικής περιό-
δου στον Έβρο.

Είναι γνωστές οι συνέπειες από τις µεγάλες πληµµύρες που
έχουµε αντιµετωπίσει τα προηγούµενα χρόνια. Έχουν συζητηθεί
πάρα πολλές φορές, ακόµα και µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, οι
συνέπειες οι οποίες έχουν προκληθεί είτε σε οικισµούς είτε κυ-
ρίως στις καλλιέργειες, στον Έβρο.

Μία απ’ αυτές τις καταστροφικές συνέπειες από την πληµµύρα
αλλά και από ακραία καιρικά φαινόµενα που είχαµε το προηγού-
µενο έτος, ήταν οι καταστροφικές συνέπειες στη βαµβακοκαλ-
λιέργεια. Θα σας δώσω µερικά στοιχεία. Πέρυσι καλλιεργήθηκαν
περίπου διακόσιες πενήντα χιλιάδες στρέµµατα µε βαµβάκι στον
Έβρο, εκ των οποίων τα εκατόν δέκα χιλιάδες στρέµµατα ήταν
σε ξηρικές καλλιέργειες και τα εκατόν σαράντα χιλιάδες στρέµ-
µατα σε αρδευόµενες καλλιέργειες. Γνωρίζουµε ότι ο τοµέας της
βαµβακοκαλλιέργειας είναι ιδιαίτερης εθνικής σηµασίας προϊόν,
δηµιουργεί πάρα πολλές θέσεις εργασίας και απασχολεί χιλιάδες
ανθρώπους.

Στον Έβρο, λοιπόν, την προηγούµενη καλλιεργητική περίοδο
λόγω ανοµβρίας στις ξηρικές καλλιέργειες υπήρχε πρόβληµα
στο φύτρωµα του βαµβακιού κατά ένα ποσοστό περίπου 20%.
Κυρίως, όµως, στις αρδευόµενες καλλιέργειες είχαµε προβλή-
µατα στα σαράντα πέντε χιλιάδες στρέµµατα περίπου, όπου οι
καλλιεργητές είχαν προβλήµατα στη συγκοµιδή, µε αποτέλεσµα
να µη συγκεντρώνουν το ήδη µειωµένο πλαφόν των εκατόν σα-
ράντα χιλιάδων στρεµµάτων. Σε πολλές περιπτώσεις είχαµε και
µηδενική παραγωγή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η ερώτησή µου είναι πάρα πολύ συνοπτική. Μεταφέρω την

αγωνία και τον προβληµατισµό των καλλιεργητών του Έβρου.
Γνωρίζουµε ότι είναι καλλιεργητές οι οποίοι επιµελούνται ιδιαί-
τερα τις καλλιέργειές τους. Η αγωνία τους, λοιπόν, είναι ότι θα
χάσουν τη συνδεδεµένη ενίσχυση στη βαµβακοκαλλιέργεια.Ήδη
έχουν χάσει τα έσοδα από την παραγωγή.

Η ερώτησή µου, λοιπόν, είναι η εξής: Σε ποιες ενέργειες προ-
τίθεστε να προβείτε ώστε να προστατεύσουµε αυτούς τους καλ-
λιεργητές και να τους βοηθήσουµε, ώστε να µη χαθεί η
συνδεδεµένη ενίσχυση από εκατοντάδες βαµβακοκαλλιεργητές
στον Έβρο;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μπόλαρη, ορί-

στε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, η απάντηση θα δοθεί όχι για ενέργειες οι

οποίες θα γίνουν αλλά για ενέργειες οι οποίες έγιναν και µέλλει
να ολοκληρωθούν µε τις εκταµιεύσεις.

Πράγµατι, λοιπόν, είχαµε χίλιους πεντακόσιους δέκα οκτώ
βαµβακοκαλλιεργητές φέτος στον Έβρο, εκ των οποίων οι χίλιοι
διακόσιοι ογδόντα ένας παρέδωσαν βαµβάκι, στην ποσόστωση
µάλιστα που προβλέπεται για να έχουν τη συνδεδεµένη. Μένουν

εκτός διακόσια τριάντα επτά άτοµα.
Για τη διεκδίκηση της συνδεδεµένης, το Υπουργείο επικοινώ-

νησε και ζήτησε τις απόψεις των δύο Οργανισµών οι οποίοι ασχο-
λούνται µε το θέµα, δηλαδή, µε τον ΟΠΕΚΕΠΕ και τον ΕΛΓΑ.

Θα διαβάσω τα κείµενα όπως ήρθαν στο υπηρεσιακό σηµεί-
ωµα µε το οποίο ζητήσαµε τις θέσεις τους και θα τα καταθέσω
στη Βουλή.

Διαβάζω το καταληκτικό κείµενο του ΟΠΕΚΕΠΕ.
«Ο ΟΠΕΚΕΠΕ, λοιπόν, για τον έλεγχο της ελάχιστης απόδοσης

των εκατόν σαράντα κιλών ανά στρέµµα, στην απόδοση θα λάβει
υπ’ όψιν κατά τη µηχανογραφική επεξεργασία τόσο τις εξατοµι-
κευµένες εκτιµήσεις ζηµιών ανά γεωργό όσο και τις εκτιµήσεις
που αφορούν σε καθολικές ζηµίες ευρύτερων περιοχών που θα
διαβιβαστούν σε µας από τον ΕΛΓΑ στον ΟΠΕΚΕΠΕ.

Εφόσον για τους παραγωγούς του Έβρου, που δεν έχουν πα-
ραδώσει καµµία ποσότητα σύσπορου βαµβακιού σε εκκοκκιστι-
κές επιχειρήσεις, ο ΕΛΓΑ µας διαβιβάζει είτε αναλυτικά στοιχεία
µε αποζηµιωθείσες ποσότητες παραγωγής ανά γεωργό είτε πο-
σοστά ζηµιών σε συγκεκριµένους δήµους και µε τα στοιχεία αυτά
οι παραγωγοί καλύπτουν την προϋπόθεση της απόδοσης, θα τύ-
χουν της ειδικής ενίσχυσης καλλιέργειας βάµβακος.».

Όπως καταλαβαίνετε, εδώ υπάρχει η εκκρεµότητα του τι γίνε-
ται µε τον ΕΛΓΑ.

Ο ΕΛΓΑ, λοιπόν, στην απαίτηση αυτή του ΟΠΕΚΕΠΕ, µετά από
υπηρεσιακό σηµείωµα από το Υπουργείο, µας γνωρίζει τα εξής:
«Στις εκτάσεις όπου η σπορά έγινε έγκαιρα, η εξέλιξη της καλ-
λιέργειας ήταν ικανοποιητική. Στις υπόλοιπες εκτάσεις οι οποίες
είχαν πληµµυρίσει από τις ισχυρές βροχοπτώσεις, πληµµύρες
του χειµώνα του 2015 και η αποστράγγιση καθυστέρησε, έγινε
όψιµα η σπορά. Το πρόβληµα αφορά τις παρέβριες περιοχές και
κυρίως τη Δηµοτική Ενότητα Τυχερού. Λόγω της όψιµης σποράς,
αν και οι παραγωγοί πραγµατοποίησαν όλες τις απαραίτητες
καλλιεργητικές φροντίδες, η παραγωγή βαµβακιού ήταν πολύ
χαµηλή και σε πολλές περιπτώσεις έως και µηδενική. Μείωση πα-
ραγωγής βάµβακος στις παρέβριες περιοχές µέχρι και 100%.».

Από το συνδυασµό, λοιπόν, των δύο εγγράφων προκύπτει ότι
η απαίτηση την οποία έχει ο ΟΠΕΚΕΠΕ για να καταβάλλει τη συν-
δεδεµένη, εκπληρούται µε την έρευνα και το έγγραφο το οποίο
έχει στείλει ο ΕΛΓΑ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Συνεπώς η απάντηση στο ερώτηµά σας, «Σε ποιες ενέργειες
πρόκειται να προβεί το Υπουργείο;», είναι ότι οι δύο Οργανισµοί
έχουν συντονιστεί µε υπηρεσιακό σηµείωµα του Υπουργείου. Και
η απάντηση είναι θετική.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κυρία Γκαρά, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ. Όµως, θα

ήθελα να γίνεται πιο συγκεκριµένος όχι προς εµένα αλλά κυρίως
προς τους καλλιεργητές. Πρέπει να τους απαντήσουµε ποιοι από
αυτούς που δεν έχουν συγκεντρώσει το πλαφόν, δικαιούνται τη
συνδεδεµένη ενίσχυση -να είναι ξεκάθαρο προς τους καλλιεργη-
τές- και σε ποιες ενέργειες πρέπει να προχωρήσουν και οι ίδιοι.

Επί τη ευκαιρία, θα ήθελα να τονίσω ότι πρέπει να ξεκινήσει
µία συζήτηση και να προβούµε σε ενέργειες για τη συνολική ορ-
γάνωση και προστασία της βαµβακοκαλλιέργειας και της παρα-
γωγής, ώστε να είναι πλέον και ανταγωνιστική.

Ωστόσο, θα ήθελα µία πιο ξεκάθαρη απάντηση για το αν µει-
ώνεται το πλαφόν ή για το αν µένει κάποιος παραγωγός έξω από
τη διεκδίκηση της συνδεδεµένης ενίσχυσης, καθώς γνωρίζουµε
ότι τα προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν ήταν λόγω ανωτέρας
βίας και δεν ευθύνονται οι ίδιοι καλλιεργητές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Γκαρά.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι
ήταν σαφής η απάντηση.
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Ο ΟΠΕΚΕΠΕ λέει ρητά ότι εφόσον έχει είτε εξατοµικευµένους
ελέγχους από τον ΕΛΓΑ για κάθε έναν από τους διακόσιους
τριάντα έναν παραγωγούς είτε συνολική εκτίµηση πως έχουµε
καταστροφή σε µία περιοχή -η οποία καταστροφή δεν οφείλεται
στους παραγωγούς, αλλά σε ανωτέρα βία- θα αποζηµιώσει.

Συνεπώς είναι θέµα συντονισµού του ΕΛΓΑ Έβρου µε την Κεν-
τρική Μονάδα -ΕΛΓΑ - Κεντρική Μονάδα µε τον ΟΠΕΚΕΠΕ- για
να υπάρχει η θετική εξέλιξη, την οποία περιέγραψα προηγουµέ-
νως διαβάζοντας το έγγραφο του ΟΠΕΚΕΠΕ. Άρα, είναι θέµα
συντονισµού των δύο Οργανισµών, οι οποίοι δεσµεύονται µε τα
έγγραφά τους αυτά, γι’ αυτό και τα ανέγνωσα. Είναι δεσµευτικά
έγγραφα.

Θέλω, επίσης, να πω σε αυτήν την κατεύθυνση, ότι στον Έβρο
έχουµε ένα ζήτηµα στο οποίο τρέχουµε εδώ και δεκαπέντε χρό-
νια από πίσω. Κάθε χρόνο έχουµε πληµµύρες. Και κάθε χρόνο
έρχεται το Υπουργείο Εσωτερικών, το Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης, το Υπουργείο Υποδοµών να καταβάλει δεκάδες εκατοµ-
µύρια για αποζηµιώσεις παραγωγών, για αποζηµιώσεις της
τοπικής αυτοδιοίκησης, για επανόρθωση των φραγµάτων, για
διόρθωση των αρδευτικών έργων, για ζήτηµα το οποίο προκα-
λείται από κακή διαχείριση των νερών από τη γειτονική χώρα.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι και ο Υπουργός Εξωτερικών, στην
πρόσφατη επίσκεψη που είχαµε του οµολόγου του από τη Βουλ-
γαρία, έθεσε το θέµα της σωστής διαχείρισης των υδάτων στον
Έβρο και στον Άρδα. Αυτήν τη στιγµή είναι ώριµοι. Την επόµενη
εβδοµάδα θα έχουµε σύσκεψη στην οποία συµµετέχουν το
Υπουργείο Εξωτερικών, το Υπουργείο Υποδοµών, το Υπουργείο
Εσωτερικών και το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, δηλαδή το
συναρµόδιο για τις διεθνείς σχέσεις και οι λοιποί -κάθε χρόνο τα
Υπουργεία υποχρεώνονται να καλύπτουν αποζηµιώσεις- ώστε να
λύσουµε το πρόβληµα αντιµετωπίζοντάς το στην πηγή, σε συ-
νέργειες µε τη γειτονική χώρα.

Είναι πάρα πολύ κρίσιµο να λύσουµε ένα ζήτηµα, γιατί τα τε-
λευταία δεκαπέντε χρόνια αναλωνόµαστε κάθε χρόνο στη
Βουλή, στα Υπουργεία, στην περιφέρεια, στην αντιπεριφέρεια,
στους δήµους, στο ΓΟΕΒ να τρέχουµε από πίσω για να αντιµε-
τωπίσουµε τα αποτελέσµατα των πληµµυρών, ενώ πρέπει να λύ-
σουµε το πρόβληµα στην πηγή.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων κ. Μάρκος Μπόλαρης καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Επόµενη είναι η δέκατη πέµπτη µε αριθµό 524/9-2-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των
Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε το
πακέτο Γιούνκερ.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Γεώργιος
Σταθάκης.

Ορίστε, κύριε Καµµένε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε,
Κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα είναι γνωστό. Υπήρξαν κάποια δη-

µοσιεύµατα τα οποία ήταν επικριτικά, αν θέλετε, σχετικά µε το τι
κάνει η Κυβέρνησή µας. Οπότε ορµώµενος απ’ αυτά τα δηµοσι-
εύµατα, θέλησα να βρεθούµε εδώ για να καταγραφεί και η θέση
του Υπουργείου σε σχέση µε το πακέτο Γιούνκερ.

Θα διαβάσω εν τάχει µόνο την εισαγωγή της ερώτησης για να
µη σπαταλήσουµε τον χρόνο και να έχουµε χρόνο να ακούσουµε
την ενηµέρωση από το Υπουργείο.

Έχουν γίνει πολλές συζητήσεις και δεσµεύσεις εκπεφρασµέ-
νες από την προηγούµενη κυβέρνηση σχετικά µε το πακέτο Γι-
ούνκερ και όχι άδικα. Το πολυδιαφηµισµένο αυτό πακέτο είναι
µια απάντηση στη διαρροή επενδύσεων από την Ευρωπαϊκή
Ένωση εξαιτίας της κρίσης και στοχεύει σε ένα ποσό –µοχλευ-
µένο µεν, δεν έχει σηµασία- ύψους 315.000.000.000 έως
320.000.000.000 ευρώ για όλες τις χώρες.

Απ’ όσα γνωρίζουµε, η χώρα µας διεκδικεί ποσά ύψους

12.000.000.000 ευρώ έως 15.000.000.000 ευρώ που θα βοηθή-
σουν την αναπτυξιακή της προοπτική και θα συνδράµουν στην
ολοκλήρωση πολλών σηµαντικών έργων, στάσιµων και µη µέχρι
σήµερα, τα οποία έχουν σταµατήσει λόγω έλλειψης πόρων. Εν-
δεικτικά έχουν αναφερθεί η Γραµµή 4 του µετρό, η ηλεκτρική
διασύνδεση της Κρήτης, η υλοποίηση ηλεκτρονικών συναλλα-
γών, τιµολογήσεων και άλλα. Επίσης, γνωρίζουµε ότι η προηγού-
µενη κυβέρνηση είχε καταθέσει µια λίστα έργων, την οποία
συµπληρώσαµε, ανανεώσαµε και την κάναµε προφανώς καλύ-
τερη.

Γι’ αυτό ερωτάστε, κύριε Υπουργέ –δεν διαβάζω τα υπόλοιπα-
τα εξής: Δεδοµένης της οικονοµικής κρίσης και της κατάστασης
της πατρίδας και της προσπάθειας που κάνει η Κυβέρνησή µας
για ανάταξη της οικονοµίας, γιατί έχει καθυστερήσει η λίστα µε
τα προτεινόµενα έργα; Πότε αναµένεται να ολοκληρωθεί και ποια
έργα αναµένεται να συµπεριλαµβάνει;

Δεύτερον, πότε θα οριστεί η Εθνική Επενδυτική Τράπεζα; Διότι
είναι ένα κοµµάτι αναπτυξιακό το οποίο θα µοχλεύσει και θα βοη-
θήσει στην ανάπτυξη και τη χρήση του επενδυτικού κεφαλαίου
του πακέτου Γιούνκερ, το οποίο θα διευκολύνει τη συνεργασία
των επενδυτών και στην Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων.

Τρίτον, δεδοµένου ότι η προηγούµενη κυβέρνηση είχε παρα-
δώσει έναν κατάλογο µε προτεινόµενα έργα, τον οποίο εµείς
αναιρέσαµε ή διορθώσαµε για να τον προσαρµόσουµε σε υπάρ-
χουσες προτεραιότητες και ανάγκες πλέον του 2015-2016, θα
θέλαµε να µας δώσετε -αν είναι δυνατόν- σε αντιπαράθεση µια
λίστα των παλιών και των νέων έργων, προκειµένου να έχουµε
µια σαφή ενηµέρωση του κοινού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Καµµένο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Κύριε Καµµένε, σας ευχαριστώ πολύ για την
ερώτηση, γιατί δίνεται η ευκαιρία να αποσαφηνιστούν διάφορα
θέµατα για το πακέτο Γιούνκερ, το οποίο το έχει περιλάβει µια
φαντασιακή κατάσταση.

Το πακέτο Γιούνκερ, όπως ξέρετε, εδράζεται σε δύο απλές
ιδέες:

Η µια ιδέα είναι ότι υπάρχουν ορισµένα χρήµατα τα οποία µο-
χλεύονται µε ιδιωτικό χρήµα. Έτσι φτάνουµε στα 315.000.000.000
ευρώ, εάν υποθέσουµε ότι η µόχλευση µπορεί να φτάσει σε αυτό
που φιλοδοξούν, δεκαέξι, δεκαεπτά φορές. Αυτό είναι προς συ-
ζήτηση.

Η δεύτερη ιδέα του πακέτου Γιούνκερ είναι ότι επειδή διάφο-
ρες χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχουν διαφορετικό «country
risk», «κίνδυνο οικονοµίας», έρχεται ένας ενδιάµεσος θεσµός, ο
οποίος προσπαθεί να απορροφήσει αυτόν τον κίνδυνο και να δι-
ευκολύνει έτσι τη διενέργεια επενδύσεων. Αυτή είναι η φιλοσο-
φία του πακέτου Γιούνκερ.

Αυτό ξεκίνησε –για να δώσουµε και τις χρονολογίες- από τον
Κανονισµό 2015/1017/25-6-2015, ο οποίος συγκροτεί το Ευρω-
παϊκό Ταµείο Στρατηγικών Επενδύσεων, το EFSI, τον Ευρωπαϊκό
Κόµβο Επενδυτικών Υπηρεσιών και την Ευρωπαϊκή Πύλη Επεν-
δυτικών Έργων. Και η δεύτερη απόφαση αµέσως µετά, στις 22
Ιουλίου 2015, προχωράει στη δηµιουργία της Ευρωπαϊκής Πύλης
Επενδυτικών Έργων και τον καθορισµό των τεχνικών προδιαγρα-
φών της.

Για την Πύλη αυτή, αυτό που προβλέπεται, είναι να δηµιουρ-
γηθεί µια πρωταρχική βάση δεδοµένων επενδυτικών έργων, προ-
κειµένου η Πύλη να προσελκύσει στη συνέχεια το ενδιαφέρον
των επενδυτών, οι οποίοι θα αναλάβουν να συνδράµουν σε αυτά
τα έργα.

Για τον λόγο αυτό η επιτροπή προτείνει σε κάθε κράτος µέλος
-αρχικά στους δηµόσιους φορείς, αλλά η Πύλη είναι ανοιχτή για
ιδιωτικές επενδύσεις προφανώς και αυτή είναι η αιχµή της- να
καταχωρίσει περίπου είκοσι πέντε έργα. Η έναρξη λειτουργίας
προβλέπεται να γίνει το πρώτο τρίµηνο του 2016, το τρέχον τρί-
µηνο του 2016.

Εµείς, όπως ξέρετε, είχαµε παραλάβει µια µεγάλη λίστα έργων
από την προηγούµενη κυβέρνηση. Αυτή η λίστα δεν παρήγαγε
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κάποιο ενδιαφέρον project, διότι ήταν ένας κατάλογος έργων, τα
οποία δεν βρισκόντουσαν ούτε καν σε επίπεδο προµελέτης -ήταν
έργα τα οποία είχαν καταγραφεί, δεν ξέρω από ποιους φορείς-
και ο οποίος δεν αποτελούσε σε οποιοδήποτε επίπεδο κάποια
ώριµη διαδικασία έργων από τα οποία θα µπορούσαµε να επιλέ-
ξουµε τα είκοσι πέντε που θα εντάσσαµε στην τρέχουσα διαδι-
κασία.

Έχουµε αποστείλει έγγραφα σε όλα τα Υπουργεία -µέχρι
τέλος Φεβρουαρίου- στους εποπτευόµενους φορείς αλλά και σε
ιδιώτες, και τους γνωστοποιούµε την ύπαρξη της Ευρωπαϊκής
Πύλης Επενδυτικών Έργων. Βάζουµε ως κατεπείγον το να επι-
λεγούν έργα τα οποία είναι ει δυνατόν ώριµα, προκειµένου στο
τέλος του Μαρτίου να είµαστε σε θέση κατ’ αρχάς να αναρτή-
σουµε τα είκοσι πέντε έργα που βρίσκονται στο πιο ώριµο στάδιο
και έχουν πιθανότητα να προσελκύσουν ιδιωτικές επενδύσεις.

Μια υποσηµείωση: Γνωρίζετε ότι αυτού του τύπου τα έργα δεν
µπορεί να είναι δηµόσια έργα. Πρέπει ή να έχουν κοινά ΣΔΙΤ κά-
ποιας µορφής ή να είναι καθαρά ιδιωτικές επενδύσεις.

Σε σχέση τώρα µε την Επενδυτική Τράπεζα: Το πακέτο Γιούν-
κερ όντως ενθαρρύνει την ύπαρξη µιας οµπρέλας, µιας τράπε-
ζας, δηλαδή, αναπτυξιακής, επενδυτικής ή άλλης, η οποία θα
µπορέσει να συντονίσει και να διαχειριστεί αυτούς τους πόρους.
Δυστυχώς, η Ελλάδα δεν διαθέτει τέτοια τράπεζα. Υπάρχει από
την πλευρά της Κυβέρνησης η ισχυρή πεποίθηση και ετοιµά-
ζουµε το νοµοσχέδιο για να µετεξελιχθεί το ΕΤΕΑΝ σε αναπτυ-
ξιακό Ταµείο, ικανό να παίξει αυτόν τον ρόλο.

Άρα, το ένα θέµα είναι αυτό. Η αναγκαιότητα είναι δεδοµένη
και επιβάλλεται να προχωρήσουµε γρήγορα.

Το δεύτερο θετικό σηµείο είναι ότι η ίδια η Ευρωπαϊκή Τρά-
πεζα Επενδύσεων, η οποία ουσιαστικά διαχειρίζεται το πακέτο
Γιούνκερ, πήρε την πρωτοβουλία να ανοίξει παράρτηµα στην Ελ-
λάδα σε µια προσπάθεια να ενθαρρύνει την άµεση επαφή της
χρηµατοδότησης ιδιωτικών επενδύσεων απευθείας στην Ευρω-
παϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. Θεωρούµε ότι αυτή η εξέλιξη είναι
πολύ θετική. Μαζί µε την EBRD και µε άλλους, παράλληλους
χρηµατοδοτικούς φορείς, φτιάχνεται ένα φάσµα επιλογών, το
οποίο µπορεί να φανεί πάρα πολύ χρήσιµο στην κινητοποίηση
των εγχώριων παραγωγικών και επενδυτικών δυνάµεων, προκει-
µένου να αξιοποιηθεί το πακέτο Γιούνκερ και να φτάσουµε σε
ένα σχέδιο που θα είναι βιώσιµο, ρεαλιστικό και θα φέρει κάποια
ουσιαστικά οφέλη στην ελληνική οικονοµία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Καµµένε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ήταν εξαιρετικά χρήσιµη και η ανάλυση και τα

στοιχεία που µας δώσατε.
Μια ερώτηση έχω να κάνω: Η εξέλιξη -επειδή είναι πάρα πολύ

σηµαντική για την ελληνική οικονοµία- εξαρτάται από εµάς ή και
από τους κύκλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Δηλαδή, αν εµείς
έχουµε τα είκοσι πέντε έργα στις 31 Μαρτίου και είµαστε καθ’
όλα έτοιµοι -µε τα feasibility studies, µε τα πακέτα µας, µε τα
πάντα και δεν µιλάω για τη σχέση µας αυτήν τη στιγµή στη δια-
πραγµάτευση, µιλάω καθαρά σαν πακέτο χρηµατοδότησης- θα
εξαρτηθεί από κάποιους άλλους παράγοντες; Κι αν τους ξέ-
ρουµε, ποιοι θα είναι αυτοί; Και τι άλλο πρέπει να κάνουµε ως
Κυβέρνηση, για να µπορέσουµε να βοηθήσουµε;

Δεύτερον, να θυµίσω ότι ο κ. Χατζηδάκης είχε δηµιουργήσει –
και µε πολύ αυστηρή κριτική δική µου, εκείνα τα χρόνια, ως πο-
λίτου- το ταµείο στο Λουξεµβούργο για τις SMEs, για τις
µικροµεσαίες, το οποίο και εκείνο έπαιρνε κεφάλαια. Έβαζε
350.000.000 η Ελλάδα, 100.000.000 οι Γερµανοί και µετά ήρθαν
και οι Γάλλοι. Δεν είχαµε την πλειοψηφία. Δεν ξέραµε ποιον χρη-
µατοδοτούν. Αυτό το ταµείο του Λουξεµβούργου έχει βοηθήσει;
Είναι ανασταλτικός παράγοντας; Βοηθάει; Λειτουργεί; Δεν ξέρω
τι γίνεται, γιατί και αυτό ήταν ένα επενδυτικό εργαλείο. Και νο-
µίζω ότι θα πρέπει να δούµε, εάν δεν λειτούργησε ή να σταµα-
τήσει να λειτουργεί ή να λειτουργήσει µε κάποιους άλλους
κανόνες, γιατί υπάρχει. Θα µπορούσε να βοηθήσει ή να µεταλ-
λαχθεί.

Όσον αφορά το ζήτηµα των επενδύσεων: Όταν είχε έρθει ο κ.
Κατάινεν και κάναµε µία πολύ ενδιαφέρουσα συζήτηση εδώ, στη
Γερουσία, είχα θέσει το ζήτηµα -και είχε συµφωνήσει στην κατ’
ιδίαν µας συζήτηση- κατά πόσο τα ελληνικά έργα, επειδή η χώρα
βρίσκεται σε ένα «country risk» συγκεκριµένο, 3Β, και οι τράπεζές
της δεν µπορεί να είναι δύο βαθµίδες πάνω από το «country risk»
-αυτό είναι διεθνώς γνωστό- θα µπορούσαν επειδή είναι ιδιωτικά
µε EBRD, µε EBI και µε πακέτο Γιούνγκερ να βγουν από το
«country risk» και να καλέσουµε τα κεφάλαια, διότι ένα έργο µπο-
ρεί να είναι «άλφα» έργο και να χρηµατοδοτηθεί µε οµόλογα
έργου έξω από το ρίσκο εάν θέλετε της χώρας. Και συµφώνησε,
διότι µόνο έτσι θα τραβήξουµε κεφάλαια -όχι µόνο η Ελλάδα, και
άλλες χώρες- και θα βγάλουµε το έργο έξω από τη χώρα.

Δηλαδή, για παράδειγµα ένα concession δρόµου, το οποίο
έχει τεράστια ή πάρα πολύ καλά IRRs και φέρνει πολλά χρήµατα
και πολύ γρήγορη απόσβεση της επένδυσης, σε τρία ή σε τέσ-
σερα χρόνια, δεν µπορεί να είναι junk το οµόλογό του. Πρέπει
να είναι πολύ καλό. Αυτό το ξέρει ο επενδυτής και συνήθως αι-
σχροκερδεί κατά της χώρας, διότι σου λέει έχω µεγάλο ρίσκο,
άρα, η διαπραγµάτευσή του είναι πολύ δύσκολη ή και κακή και
είναι, εάν θέλετε, από ισχυρό σηµείο µε τη χώρα.

Εάν, όµως, το έργο βγει από τη χώρα και παράγει από µόνο
του χρήµατα -ένα αεροδρόµιο, ένας δρόµος, ένα λιµάνι, ή υπο-
δοµές ή η διασύνδεση της Κρήτης µε το υποθαλάσσιο καλώδιο-
αυτό το έργο βγάζει χρήµατα γιατί είναι καθαρά αναπτυξιακό και
υποδοµών.

Οπότε, είπα στον κ. Κατάινεν, να βγουν τα έργα από τη χώρα,
να µπορέσουν από µόνα τους -σαν φορείς- να τραβήξουν χρή-
µατα επενδυτικά, µαζί µε αυτά του πακέτου Γιούνγκερ και της
Ευρωπαϊκής Τραπέζης Επενδύσεων, µαζί µε τις ελληνικές τρά-
πεζες που έχουν το «know how» στο «project financing», και µαζί
µε τα επιµελητήρια της Ελλάδας που έχουν τους ειδικούς αν-
θρώπους να δουλέψουν. Δηλαδή, εµείς έχουµε µία πολύ καλή
οµάδα στην Ελλάδα και τα µυαλά µας θα µείνουν εδώ να δουλέ-
ψουν γι’ αυτά τα έργα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Καµµένε.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία

σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Δύο πράγµατα θα ήθελα να προσθέσω.
Ο µηχανισµός αυτός προβλέπεται να απορροφά το «country

risk» ανάλογα µε τη φύση του έργου και τα δεδοµένα, τη δυνα-
τότητά του να προσελκύει ιδιωτικά κεφάλαια, κυρίως µέσω της
συµµετοχής της CIB και ενός ενδιάµεσου θεσµού, ο οποίος προ-
σφέρει τις εγγυήσεις µε τις οποίες αποµειώνεται το «country
risk». 

Αυτό είναι προς εφαρµογή. Πρέπει να δούµε πώς ακριβώς θα
λειτουργήσει, εάν είναι ικανοποιητικός ή χρειάζεται επιπρόσθε-
τες προβλέψεις για να µπορέσει να εξαφανίσει το «country risk»,
που είναι –επαναλαµβάνω- η βασική φιλοσοφία του σχεδίου Γι-
ούνγκερ.

Όσον αφορά το δεύτερο, για το IFG: Το IFG όπως ξέρετε σχε-
διάστηκε από την προηγούµενη κυβέρνηση και είχε τρεις πυλώ-
νες. Ο πρώτος πυλώνας ήταν δάνεια προς τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις. Σε αυτόν τον πυλώνα δεσµεύτηκαν 400 εκατοµµύ-
ρια -ίσως κάτι παραπάνω, δεν θυµάµαι ακριβώς το νούµερο- τα
οποία, όµως, απορροφήθηκαν. Δηλαδή, αυτά τα χρήµατα διοχε-
τεύθηκαν µέσω του ΕΤΕΑΝ στις ελληνικές τράπεζες –στις τέσ-
σερις συστηµικές τράπεζες- και ορισµένα σε συνεταιριστικές και
αυτό το ποσό έχει κλείσει τον κύκλο του, ο πρώτος πυλώνας.
Απλώς θα έχει ένα µηχανισµό ανακύκλωσης και όταν επανέρχον-
ται τα δάνεια στο µηχανισµό αυτό, στην τράπεζα, θα µπορεί να
αναχρηµατοδοτεί νέα δάνεια.

Ο δεύτερος και ο τρίτος πυλώνας δεν έχουν ξεκινήσει. Είναι
θέµα συµφωνίας εάν θα ξεκινήσουν οι πυλώνες αυτοί.

Εµείς, ως Κυβέρνηση, είµαστε ανοιχτοί στο να ξεκινήσει ο δεύ-
τερος πυλώνας, που αφορά τη συµµετοχή σε µετοχικό κεφάλαιο
µικροµεσαίων επιχειρήσεων και είµαστε σε προχωρηµένες συζη-
τήσεις και µε τη γερµανική και µε τη γαλλική πλευρά, προκειµέ-
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νου να δούµε πώς µπορεί να ξεκινήσει αυτό.
Έχουµε και τη σχετική µελέτη. Χρειάζεται ένα εξάµηνο για να

κάνει «kick off» αυτό το σηµείο.
Άρα, είµαστε σε προχωρηµένες συζητήσεις για να συνεχί-

σουµε αυτόν τον πυλώνα.
Έχουµε όλες οι πλευρές συµφωνήσει ότι ο τρίτος πυλώνας

δεν θα ξεκινήσει. Αφορά έργα δήµων κ.λπ.. Είναι πολύ δύσκολο
να προχωρήσει.

Άρα, το υπό συζήτηση θέµα είναι η εκκίνηση του δεύτερου πυ-
λώνα και θεωρούµε ότι µπορεί να προσφέρει -ειδικά µε το µετο-
χικό κεφάλαιο- σε θετικό βήµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, πενήντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί από την Εράσµιο Ελ-
ληνογερµανική Σχολή.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε την όγδοη µε αριθµό 539/15-2-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Οικο-
νοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε τη «φυγή» των
επενδύσεων.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός, κ. Γεώργιος Σταθά-
κης.

Κύριε Αυγενάκη, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, προτού ξεκινήσω την ερώτησή µου, θα ήθελα

να αναρωτηθούµε ποια είναι η κατάσταση στη χώρα µας. Δυστυ-
χώς, είναι η χειρότερη δυνατή. Η Κυβέρνηση έχει χάσει τον
έλεγχο σε όλα τα µέτωπα, ιδιαιτέρως στο προσφυγικό, αλλά και
στο αγροτικό. Δεν υπάρχει οικονοµική πολιτική, δεν υπάρχει
στρατηγική διαπραγµάτευσης, δεν φαίνεται να κλείνει η αξιολό-
γηση. Η χώρα απειλείται πάλι µε προβλήµατα ρευστότητας και
χρηµατοδότησης και η κοινωνία βρίσκεται ολόκληρη σε αναβρα-
σµό.

Ο κ. Μητσοτάκης, ολόκληρη η Νέα Δηµοκρατία έχουµε τονίσει
πολλάκις ότι η ελληνική οικονοµία, για να ανακάµψει και να βγει
από τον φαύλο κύκλο της ύφεσης, χρειάζεται τουλάχιστον 100
δισεκατοµµύρια ευρώ σε επενδύσεις.

Αντιθέτως, κύριε Υπουργέ, µε τις επιλογές σας καταστρέψατε
ένα κεκτηµένο του 2014, ένα κλίµα πραγµατικής σταθερότητας
µέσα στο οποίο να µπορούν να κινητοποιηθούν οι δηµιουργικές
δυνάµεις του τόπου και να αξιοποιηθούν οι ενδογενείς αναπτυ-
ξιακές δυνατότητες από την ασφάλεια των καταθέσεων, µέχρι
την παραγωγή υπεραξίας µέσω καινοτοµίας.

Κύριε Υπουργέ, θα σας µιλήσω µε στοιχεία και παρακαλώ το
ίδιο να κάνετε κι εσείς στην απάντησή σας.

Η εχθρική πολιτική που ακολουθεί η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ
για τον ιδιωτικό τοµέα και τις επενδύσεις στον ιδιωτικό τοµέα όχι
µόνο έχει εκφραστεί πολλάκις από µέλη της Κυβέρνησης, αλλά
έχει και εµπράκτως αποτυπωθεί, όπως στην περίπτωση των
Σκουριών. Σύµφωνα µε την Εθνική Υπηρεσία Εσόδων της Βουλ-
γαρίας περίπου εξήντα χιλιάδες ελληνικές επιχειρήσεις µεταφέρ-
θηκαν στη Βουλγαρία τους τελευταίους τρεις-τέσσερις µήνες,
ώστε να αποφύγουν τη γραφειοκρατία, τους περιορισµούς κε-
φαλαίων και τους υψηλούς φόρους της χώρας µας.

Η ανεργία, κύριε Υπουργέ, παρά τα ανακριβή στοιχεία που δώ-
σατε προσφάτως στη δηµοσιότητα, καλπάζει, µε τη χώρα µας
δυστυχώς να κατέχει, σύµφωνα µε τη Eurostat, την πρωτιά στην
ανεργία τόσο στο συνολικό ποσοστό, η οποία διαµορφώθηκε στο
25% περίπου, όσο και στην ανεργία των νέων η οποία διαµορ-
φώνεται στο 49,5%. Ουσιαστικά, στους ενεργούς πολίτες ένας
στους τέσσερις είναι άνεργος και στους νέους ένας στους δύο.

Οι επενδύσεις, ο κινητήριος µοχλός της ανάπτυξης, όχι µόνο
δεν έρχονται, αλλά η κυβερνητική πολιτική τις αποτρέπει.

Εκτιµάται, κύριε Πρόεδρε, ότι δέκα χιλιάδες θέσεις εργασίας
θα χάνονται ετησίως εάν δεν αναστραφεί το εχθρικό κλίµα µε τις
επενδύσεις.

Η εικόνα στον ιδιωτικό τοµέα είναι επίσης τραγική. Σύµφωνα
µε έρευνα –καταθέτω στοιχεία του ΕΒΕΑ- το 2015 έκλεισε µε αρ-
νητικό τρόπο, εξαλείφοντας την όποια πρόοδο σηµειώθηκε το
2014. 

Τραγική είναι η χρονιά που πέρασε και για τις εξαγωγικές επι-
χειρήσεις, αφού αυξήθηκε στο 59% το ποσοστό των εξαγωγικών
επιχειρήσεων που το 2015 δεν είχε εξαγωγική δραστηριότητα.
Την ίδια στιγµή έχετε επιδοθεί σε µια προσπάθεια κατάληψης
του κράτους.

Κύριε Υπουργέ, σας ερωτώ: Πόσες επιχειρήσεις έκλεισαν και
πόσες µεταφέρθηκαν στο εξωτερικό το 2015; 

Πόσες επενδύσεις έγιναν στη χώρα µας το 2015; Παρακαλώ,
θέλω στοιχεία κι όχι γενικόλογα. Έχει γίνει εκτίµηση των επεν-
δύσεων που τελικά δεν υλοποιήθηκαν; Ποιο το κόστος σε οικο-
νοµικό και κοινωνικό επίπεδο, αν έχετε αναρωτηθεί;

Τι κάνετε για να δηµιουργήσετε ένα φιλοεπενδυτικό, οικονο-
µικό κλίµα στη χώρα µας;

Και επειδή σε προηγούµενη επίκαιρη ερώτηση είχατε απαντή-
σει γενικά και αόριστα –το συνηθίζετε άλλωστε- ότι είναι πολλές
οι ξένες επενδύσεις που έχουν έρθει στη χώρα µας, παρακαλώ
πολύ εάν έχετε ένα έγγραφο, καταθέστε το, διότι οι υπηρεσίες
σας δεν διαθέτουν κάτι, παρόλο που το αναζήτησα µετά την το-
ποθέτησή σας εδώ στο Βήµα της Βουλής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Αυγενάκη.
Κύριε Σταθάκη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Υπάρχει µάλλον κοινή πεποίθηση ότι η Αντιπο-
λίτευση έχει περιπέσει στην ιδέα της καταστροφολογίας και των
ατεκµηρίωτων ισχυρισµών. Αυτό είναι το µόνιµο µοτίβο µε το
οποίο κινείται τον τελευταίο χρόνο, αφ’ ης στιγµής υπάρχει δια-
φορετική Κυβέρνηση και η καταστροφολογία αυτή, καθώς και οι
ατεκµηρίωτοι ισχυρισµοί αποτυπώνονται µε πολύ χαρακτηρι-
στικό τρόπο και στη σηµερινή ερώτηση.

Να υπενθυµίσω ότι η συρρίκνωση του ΑΕΠ κατά 25%, η εκτί-
ναξη της ανεργίας από το 10,3% στο 27%, η αποεπένδυση που
έφτασε στο 64% από το 2007 έως το 2014, η µείωση του διαθέ-
σιµου εισοδήµατος κατά 30% κατά µέσο όρο και η εκτίναξη του
δηµόσιου χρέους στο 179% του ΑΕΠ έγιναν την περίοδο πριν
αναλάβει τη διακυβέρνηση της χώρας ο ΣΥΡΙΖΑ. Άρα, από τον
Ιανουάριο του 2015 µέχρι τέλους αποκλείεται η παρούσα Κυβέρ-
νηση, παραλαµβάνοντας αυτά τα δεδοµένα, να προκάλεσε µια
τόσο µεγάλη καταστροφή ή δεν ξέρω τι άλλο, που υπονοεί η Αν-
τιπολίτευση.

Επιτρέψτε µου, όµως, να τεκµηριώσω τους απερίγραπτους
ισχυρισµούς που έχει η Αντιπολίτευση, είτε αναφέρεται στη φυγή
των επιχειρήσεων είτε στην έκταση της ύφεσης, της αποεπένδυ-
σης ή της έλλειψης επενδυτικών στοιχείων. Και επειδή τα στοι-
χεία είναι αµείλικτα και είναι δεδοµένα, µε αυτά πρέπει
Κυβέρνηση και Αντιπολίτευση να συµφωνήσουµε. Μπορούµε να
διαφωνούµε σε πολλά πράγµατα, αλλά δεν µπορούµε να διαφω-
νούµε στα στοιχεία. Επιτρέψτε µου να παραθέσω ορισµένα από
τα δεδοµένα αυτά.

Πρώτον, φυγή επιχειρήσεων στη Βουλγαρία. Ακούµε τροµερά
νούµερα. «Εξήντα χιλιάδες έφυγαν στη Βουλγαρία». Επιτρέψτε
µου να καταθέσω τα στοιχεία του Προέδρου του Ελληνοβουλ-
γαρικού Επιµελητηρίου της Βορείου Ελλάδος, του κ. Χρήστου
Καζατζή, που σηµειώνει: «Μετά τα capital controls υπάρχει µια
κινητικότητα ως προς τους τραπεζικούς λογαριασµούς. Είναι χα-
ρακτηριστικό ότι οι ελληνικές επιχειρήσεις προσπαθούν κατά
προτεραιότητα να αντιµετωπίσουν το πρόβληµα αυτό. Διάφορες
εταιρείες εισαγωγικού ή άλλου χαρακτήρα, λόγω του ότι αδυνα-
τούν να παραγγείλουν ή να πληρώσουν παραγγελίες, κινήθηκαν
ανοίγοντας λογαριασµούς στη γειτονική χώρα».

Από τα στοιχεία αυτά που λάβαµε από το Υπουργείο Εξωτερι-
κών της χώρας µας, σχετικά µε το συνολικό αριθµό βουλγαρικών
εταιριών στις οποίες συµµετέχει ελληνικό νοµικό πρόσωπο -
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µπορώ να σας παραθέσω τα στοιχεία επακριβώς µέχρι τις 31 Δε-
κεµβρίου του 2014- προκύπτει ότι ο συνολικός αριθµός εταιρειών
ελληνικών συµφερόντων στη Βουλγαρία ήταν έντεκα χιλιάδες,
από τις οποίες οι εννέα χιλιάδες δεν εµφανίζουν ούτε έναν απα-
σχολούµενο. Επίσης, έξι χιλιάδες από τις έντεκα χιλιάδες έχουν
µηδενική δραστηριότητα. Αυτά ήταν τα δεδοµένα στο τέλος του
2014. 

Για το 2015 υπήρξαν περίπου δύο χιλιάδες νέες εγγραφές-κα-
ταχωρήσεις επιχειρήσεων, οι οποίες στο σύνολό τους δεν εµφα-
νίζουν απασχολούµενο, δεν προκάλεσαν τη δηµιουργία ούτε
µιας θέσης εργασίας στη Βουλγαρία και δεν περιλαµβάνουν µε-
ταφορά παραγωγικής ή εµπορικής δραστηριότητας. Συνάδουν
τα στοιχεία του Υπουργείου Εξωτερικών µε αυτό που µόλις σας
ανέφερα, δηλαδή τον σχολιασµό και την ανάλυση του Προέδρου
του Ελληνοβουλγαρικού Επιµελητηρίου.

Συνεπώς, η κατάσταση για το κύµα των εξήντα χιλιάδων είναι
παραπλανητική. Επαναλαµβάνω τα στοιχεία: έντεκα χιλιάδες
είναι ελληνικών συµφερόντων, εννέα χιλιάδες δεν εµφανίζουν
απασχολούµενο, το 2015 είχαµε δύο χιλιάδες νέες εγγραφές,
που αφορούν πρωτίστως –επαναλαµβάνω- µεταφορά ή άνοιγµα
τραπεζικών λογαριασµών στη γειτονική χώρα. Αυτά είναι τα δε-
δοµένα.

Πάµε στο δεύτερο θέµα της καταστροφής και του κλεισίµατος
των επιχειρήσεων. Όπως ξέρετε, η καταγραφή είναι δεδοµένη.
Τα προηγούµενα πέντε χρόνια του µνηµονίου είχαµε µείωση δια-
κοσίων πενήντα χιλιάδων επιχειρήσεων.

Ας πάρουµε, όµως, το ΓΕΜΗ του 2015 για τη χρονιά που µας
ενδιαφέρει: Διαγραφές 25.052, συστάσεις 29.238. Υπερτερεί
κατά τρεισήµισι-τέσσερις χιλιάδες ο αριθµός των επιχειρήσεων
που εγγράφονται σε σχέση µ’ αυτές που διαγράφονται.

Όσον αφορά στον αριθµό επιχειρήσεων, που µετέφεραν την
έδρα τους στο εξωτερικό κατά το 2015, όλες οι επιχειρήσεις –
επαναλαµβάνω- είναι 534, άρα η ιδέα ότι υπάρχουν χιλιάδες επι-
χειρήσεις που δηµιούργησαν αυτά τα δεδοµένα –µε βάση τα
δεδοµένα του ΓΕΜΗ- το επιβεβαιώνουν αυτό.

Στοιχεία για την ανεργία, ΕΛΣΤΑΤ. Τα επαναλαµβάνω για πολ-
λοστή φορά. Απορώ γιατί τα επαναφέρει η Κυβέρνηση αναφο-
ρικά µε την οριακή µείωση της ανεργίας το 2015. Το 2010 ήταν
13,9, το 2011 ήταν 20,2, το 2012 ήταν 26, το 2013 ήταν 27,7, το
2014 ήταν 26, πρώτη µείωση. Το 2015 συνεχίζεται η µείωση, 24,5.
Άρα, απορώ γιατί επαναφέρεται το θέµα της ανεργίας. Αναγνω-
ρίζουµε ότι υπήρξε το 2014 για πρώτη φορά µείωση της ανερ-
γίας κατά 1,7. Ενάµισι τοις εκατό είναι η µείωση της ανεργίας µε
βάση την ΕΛΣΤΑΤ το 2015. 

Πάµε στο κρίσιµο θέµα των επενδύσεων.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ, ήδη

ξεπεράσατε τα έξι λεπτά. Είστε στην πρωτολογία. Θα έχετε και
χρόνο µετά, στη δευτερολογία σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Ωραία. Θα απαντήσω για τις επενδύσεις µετά.
Για µισό λεπτό…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όχι, δεν σας διακό-
πτω, απλώς σας επισηµαίνω ότι ήδη ξεπεράσαµε τα έξι λεπτά
της πρωτολογίας σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Θα παραπέµψω, λοιπόν, στον πλήρη κατάλογο
των επενδύσεων που έγιναν στην Ελλάδα, σύµφωνα µε τον «En-
terprise Greece». Είναι 7,9 δισεκατοµµύρια. Τα 6,5 αφορούν τις
τράπεζες και το 1,4 είναι ένας αναλυτικός κατάλογος επιχειρή-
σεων, που εξαγόρασαν ή επένδυσαν ή ξένων επιχειρήσεων την
περίοδο αυτή, που καλύπτει το 1,6 δισεκατοµµύριο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Αυγενάκη, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, απ’ αυτά που

µόλις µας είπατε αντιλαµβάνοµαι ότι εσείς είστε Υπουργός Ανά-
πτυξης σε µια άλλη χώρα, όχι φυσικά στην Ελλάδα.

Αναφερθήκατε στις επιχειρήσεις που έχουν µεταφερθεί στη
Βουλγαρία και επικαλεστήκατε κάποια στοιχεία. Σας θυµίζω και
υπογραµµίζω ότι εγώ ανέφερα συγκεκριµένα στοιχεία, που προ-
κύπτουν από την Εθνική Υπηρεσία Εσόδων της Βουλγαρίας κι

εσείς κάνετε πως δεν ακούτε. Επίσης, αναφερθήκατε σε µια
λίστα επενδύσεων που αρνήθηκαν οι υπηρεσίες σας να µου προ-
σκοµίσουν. Παρακαλώ πολύ, καταθέστε την στα Πρακτικά για να
την παραλάβω αµέσως µετά.

Η µισή αλήθεια, κύριε Σταθάκη, είναι ένα µεγάλο ψέµα κι εσείς
ως Κυβέρνηση συνειδητά ψεύδεστε, όπως και τώρα. Έχετε κα-
θιερώσει µια διπλή ρητορεία, αυτή της δήθεν σκληρής διαπραγ-
µάτευσης µε την τρόικα και αφού έχετε εξαντλήσει όλα τα
χρονικά περιθώρια και αφού έχετε διογκώσει όλα τα προβλή-
µατα, οδηγείστε, κύριε Σταθάκη, γονυπετείς στην πλήρη απο-
δοχή των θέσεων των κακών εταίρων και δανειστών.

Εγώ σας καταλαβαίνω. Το δίληµµα της Κυβέρνησης και του κ.
Τσίπρα είναι υπαρξιακό. Για να µπορέσετε να προσφέρετε στη
χώρα και την οικονοµία τις προϋποθέσεις που θα αλλάξουν την
εικόνα αυτή, πρέπει να οµολογήσετε την αποτυχία σας, αλλά δεν
φτάνει αυτό. Θα πρέπει να προσχωρήσετε και στη µόνη ασφαλή
πολιτική κατεύθυνση που όλο το προηγούµενο διάστηµα είχατε
δαιµονοποιήσει ως εσωτερικό εχθρό τάχα µου, µε την αδίστακτη
ρητορεία σας και τα θρασύτατα ψέµατά σας, που συνεχίζετε και
τώρα.

Και κάτι ακόµα, πριν εισέλθω στο πολύ σηµαντικό ζήτηµα των
στρατηγικών επενδύσεων, για το οποίο φαντάζοµαι ότι θα έχετε
τη δυνατότητα να απαντήσετε αναλυτικότερα στη δευτερολογία
σας.

Κύριε Υπουργέ, επικαλούµαι δήλωση στελέχους σας. Με «γε-
µιστά», κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει ανάπτυξη. Τα «γεµιστά» της
Κυβέρνησης είναι η ωµή παραδοχή ότι απλά αναλώνεστε στη
διαχείριση της εξουσίας και τίποτε παραπάνω.

Όσον αφορά στις στρατηγικές επενδύσεις, µε τους νόµους
της προηγούµενης κυβέρνησης Σαµαρά για τις στρατηγικές
επενδύσεις, η χώρα µας αξιοποίησε στο µέγιστο τις δυνατότητες
υποβολής επενδυτικών προτάσεων και ενέταξε σηµαντικά επεν-
δυτικά σχέδια στον αναπτυξιακό νόµο, ενώ προσέλκυσε σηµαν-
τικό αριθµό επενδύσεων, οι οποίες εν τέλει χαρακτηρίστηκαν
στρατηγικές.

Συγκεκριµένα, κύριε Πρόεδρε, είχε εγκρίνει τρεις µεγάλες του-
ριστικές επενδύσεις ύψους 1,4 δισεκατοµµυρίων. Πρόκειται για
τα εξής έργα: Loyalward, Ίτανος Γαία, σύνθετη τουριστική ανά-
πτυξη στο βορειοανατολικό άκρο της Κρήτης, στη χερσόνησο
Σίδερο του Δήµου Σητείας, 268 εκατοµµύρια ευρώ. Pravita Estate
Holding, σύνθετη τουριστική ανάπτυξη στη Χαλκιδική, 726 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Dolphin Capital Kilada Hills, ανάπτυξη σύνθετης
τουριστικής επένδυσης στην κοιλάδα της Αργολίδας, 418 εκα-
τοµµύρια ευρώ.

Και σας ρωτώ, κύριε Υπουργέ: Ποιες επενδύσεις, αναλυτικά
έχει το Υπουργείο σας, εσείς προσωπικά, η Κυβέρνηση, προσελ-
κύσει προκειµένου να ενταχθούν στο νόµο για την υλοποίηση
στρατηγικών επενδύσεων; Παρακαλώ να µας πείτε συγκεκρι-
µένα. Αφήστε τις αοριστολογίες, αρκετά, χορτάσαµε. 0

Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η αδειοδοτική διαδικασία των επεν-
δύσεων που είχε προσελκύσει η προηγούµενη κυβέρνηση; Σας
ανέφερα παραδείγµατα. Έχετε φέρει έστω και ένα ευρώ επέν-
δυση στη χώρα; Πότε επιτέλους θα φέρετε τον πολυπόθητο ανα-
πτυξιακό νόµο; Όταν τελειώσει η προγραµµατική περίοδος
2014-2020; Αυτή είναι η στάση µιας χώρας που διψάει για επεν-
δύσεις;

Κύριε Υπουργέ, και ολοκληρώνω µε αυτό, την ώρα που η
πραγµατική οικονοµία και ο ιδιωτικός τοµέας περιµένουν µάταια
εδώ και µήνες κάποιες ελάχιστες πρωτοβουλίες του Υπουργείου
σας για την ανακούφιση και τη στήριξη των παραγωγικών τοµέων
της ελληνικής οικονοµίας, αντί να πείτε πότε και τι ύψους ποσά
θα διοχετευθούν στην πραγµατική οικονοµία από το νέο ΕΣΠΑ,
ετοιµάζετε ένα ακόµα αντιαναπτυξιακό µέτρο, δηλαδή, νέα έκτα-
κτη εισφορά. Ενώ η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας είχε µει-
ώσει κατά 30% την έκτακτη εισφορά, η σηµερινή συγκυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ ετοιµάζεται να φορτώσει πάλι τον λογαριασµό µε
νέους φόρους.

Εµείς για την ενίσχυση των επενδύσεων και την ανάκαµψη της
οικονοµίας προτείνουµε: Δηµοσιονοµική προσαρµογή µε διαφο-
ρετική δηµοσιονοµική πολιτική, µεταρρυθµίσεις στην αγορά, τον
ανταγωνισµό, τις αδειοδοτήσεις και φυσικά το ασφαλιστικό,
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ισχυροποίηση του τραπεζικού συστήµατος µε λύση στα «κόκ-
κινα» δάνεια και προσέλκυση καταθέσεων, ενθάρρυνση των επι-
χειρηµατικών επενδύσεων και προστασία των επενδυτών.

Κύριε Υπουργέ, εµπιστοσύνη επιτέλους στην ιδιωτική οικονο-
µία. Όσο µένετε εγκλωβισµένοι στη διπολική συµπεριφορά που
παρουσιάζει η Κυβέρνησή σας, δεν πρόκειται δυστυχώς για την
Ελλάδα να φέρετε ούτε ένα ευρώ ξένες επενδύσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Πραγµατικά χρειάζεται θράσος από τη Νέα Δη-
µοκρατία να µιλάει για ιδιωτικές επενδύσεις, όταν τον Φεβρουά-
ριο του 2015 στο Υπουργείο Ανάπτυξης υπήρχαν δύο αναπτυ-
ξιακοί νόµοι µε έξι χιλιάδες τριακόσια επενδυτικά σχέδια ενταγ-
µένα από το 2004 έως σήµερα, µε χρέος του κράτους προς τους
ιδιώτες επενδυτές περίπου 5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ και µε 1 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ στο ταµείο, το οποίο το είχε παγώσει η Euro-
Commission για λόγους διαφθοράς των υπηρεσιών του Υπουρ-
γείου. Άρα, χρήµατα προς τους επενδυτές µηδέν!

Αυτό είναι το έργο της Νέας Δηµοκρατίας στις ιδιωτικές επεν-
δύσεις: Άπειρες εγκρίσεις, αδυναµία πληρωµής, µια δυνατότητα
πολύχρονης διαχείρισης γραφειοκρατικής και άλλης, χρήµα
προς τις ιδιωτικές επενδύσεις αυτές που γίνονταν µέσα στην
κρίση µηδέν. Κακοδιαχείριση, αδυναµία, µηδενική στήριξη των
ιδιωτικών επενδύσεων. Αυτό είναι το έργο της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

Τι κάναµε εµείς; Ξεπαγώσαµε το 1,2 δισεκατοµµύριο ευρώ. Κι-
νητοποιήσαµε το ΕΣΠΑ εντός του έτους. Πληρώσαµε µάξιµουµ
πληρωµές σε παλιές επενδύσεις.

Επίσης, ξεκινάµε τη µεγάλη αλλαγή για όλες τις επενδύσεις
που είναι στους παλιούς αναπτυξιακούς νόµους. Πρώτον, την
επόµενη εβδοµάδα στο επόµενο νοµοσχέδιο του Υπουργείου θα
τους δώσουµε την προβλεπόµενη παράταση. Όσοι ολοκληρώ-
σουν θα συνεχίσουν τις επενδύσεις τους. Δεύτερον, βάζουµε
έναν µηχανισµό αξιολόγησης που θα επιταχύνει από τα δύο χρό-
νια στους έξι µήνες την αξιολόγηση των επενδύσεων. Τρίτον,
απλοποιούµε τους κανόνες και στους παλιούς αναπτυξιακούς και
τέταρτον δεσµεύουµε πόρους για να µπορέσουν να πληρωθούν
οι επενδυτές. Αυτά είναι τα δεδοµένα.

Δεύτερον, όσον αφορά τις στρατηγικές επενδύσεις που ανα-
φέρατε, οι δύο από τις τρεις έχουν υλοποιηθεί από την παρούσα
Κυβέρνηση. Η µία στρατηγική επένδυση που εγκρίθηκε, η «ΚΕ-
ΡΑΜΕΙΑ», έχει ενταχθεί στη Χίο και υπάρχουν τρεις αυτήν τη
στιγµή στην επεξεργασία του «Enterprise Greece» για να ενταχ-
θούν στο πλαίσιο στρατηγικών επενδύσεων. Συνεπώς, η αδρά-
νεια µάλλον δεν χαρακτηρίζει την παρούσα Κυβέρνηση.

Τρίτο και βασικό, σας καταθέτω όλη τη λίστα αναλυτικά των
ξένων επενδύσεων στην Ελλάδα για το 2015. Επαναλαµβάνω,
αυτή είναι η λίστα από τον «Enterprise Greece». Έχει περίπου πε-
νήντα ξένες επενδύσεις στην Ελλάδα, άµεσες, εξαγορές, συγ-
χωνεύσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Του-
ρισµού, κ. Γεώργιος Σταθάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προ-
αναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Ελπίζω κι εύχοµαι µε αυτά τα δεδοµένα η Νέα Δηµοκρατία να
αναγνωρίσει, τουλάχιστον, τα στοιχειώδη πράγµατα, ότι ούτε το
έργο διαχείρισής σας ήταν το καλύτερο σε σχέση µε τις ιδιωτικές
επενδύσεις και δεύτερον ότι, όπως και σε όλα τα άλλα θέµατα,
η Νέα Δηµοκρατία είναι ένα βήµα πίσω.

Εµείς έχουµε υπογράψει µια καινούργια συµφωνία πολύ κα-
λύτερη από αυτήν που υπήρχε για τη χώρα µας. Ακολουθούµε
έναν οδικό χάρτη που φέρνει στην οικονοµία σταθερότητα,
ασφάλεια και κυρίως προοπτικές πραγµατικής ανάκαµψης της
οικονοµίας µε κοινωνική δικαιοσύνη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω

δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, πενήντα δύο µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από την Εράσµειο
Ελληνογερµανική Σχολή, Β’ τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 560/20-2-2016 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιά της
Ένωσης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονόµου προς τον
Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
διαχείριση της χρηµατοδότησης του Ελληνικού Ανοιχτού Πανε-
πιστηµίου µέσω των προγραµµάτων ΕΣΠΑ από τις προηγούµε-
νες διοικήσεις του Ιδρύµατος.

Θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουργός κ. Αθανασία Ανα-
γνωστοπούλου.

Κυρία Μεγαλοοικονόµου, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία
σας.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρία Υπουργέ, θυµάστε όταν είχαµε συναντηθεί στο κόψιµο
της πίτας των φοιτητών του Ανοιχτού Πανεπιστηµίου. Ήταν και
ο πρόεδρος της επιτροπής, εσείς, ο Πρόεδρός µας, ο κ. Λεβέν-
της, και άλλοι φοιτητές. Τότε και ο ίδιος ο πρόεδρος ανέφερε ότι
το πανεπιστήµιο δεν αξιοποίησε 18 εκατοµµύρια ευρώ από το
ΕΣΠΑ ως τελικός δικαιούχος.

Το Ανοιχτό Πανεπιστήµιο είχε χρηµατοδοτηθεί µε την ένταξή
του στον Άξονα Προτεραιότητας 7 του Επιχειρησιακού Προ-
γράµµατος «Εκπαίδευση και Διά Βίου Μάθηση» από το ΕΣΠΑ το
2007-2013 µε τη συγχρηµατοδότηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταµείου και από τους εθνικούς πό-
ρους, µέσω του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων.

Οπότε, θέλω να σας ρωτήσω, κυρία Υπουργέ:
Έχει πραγµατοποιηθεί διαχειριστικός έλεγχος στο ΕΑΠ σε

σχέση µε τη διαχείριση των κονδυλίων της πράξης µε τίτλο: «Ελ-
ληνικό Ανοιχτό Πανεπιστήµιο», η οποία είχε ενταχθεί στο ΕΣΠΑ
2007-2013; Και αν έχει πραγµατοποιηθεί,προκύπτουν διοικητικές
ή ποινικές ευθύνες;

Και δεύτερον, γιατί η διοικούσα επιτροπή δεν πραγµατοποιεί
τον διαχειριστικό έλεγχο, ίσως παραβαίνοντας τους κανόνες που
διέπουν το Ανοιχτό Πανεπιστήµιο;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Μεγαλοοικονόµου.
Κυρία Αναγνωστοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, να σας πω, κυρία Μεγαλοοικονόµου, ότι η διοι-
κούσα επιτροπή του «Ελληνικού Ανοιχτού Πανεπιστηµίου», βάσει
της κείµενης νοµοθεσίας, δεν µπορεί να κάνει η ίδια διαχειριστικό
έλεγχο, γιατί είναι και αντιφατικό. Δεν µπορεί αυτός που είναι
ελεγχόµενος να κάνει έλεγχο στον εαυτό του. Για λόγους διαφά-
νειας και διαύγειας, υπάρχουν άλλοι θεσµοί, οι οποίοι µπορούν
να κάνουν αυτόν τον έλεγχο και είναι, όπως γνωρίζετε, η Επι-
τροπή Δηµοσιονοµικού Ελέγχου, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η
ΣΔΟΕ κ.λπ..

Παράλληλα, είναι γνωστό ότι η Εθνική Αρχή Συντονισµού, οι
Διαχειριστικές Αρχές, η Αρχή Πιστοποίησης Ελέγχου κ.λπ., η Δι-
εύθυνση Δηµοσίων Επενδύσεων του Υπουργείου Οικονοµίας
µπορούν να εκτελούν ενέργειες τεχνικής βοήθειας που αφορούν
τον προγραµµατισµό κ.λπ.. 

Αυτό που θα έπρεπε να κάνει η απελθούσα διοικούσα επι-
τροπή, η οποία διαχειρίστηκε και το πρόγραµµα και το εκτέλεσε,
θα ήταν να κάνει έκθεση αξιολόγησης. Να κάνει έκθεση αξιολό-
γησης σε δύο φάσεις, στην αρχή ως προς την εφαρµογή του
προγράµµατος, δηλαδή πώς θα το υλοποιήσει το πρόγραµµα,
και έπειτα σχετικά µε τις επιπτώσεις που θα έχει αυτό το πρό-
γραµµα. Δηλαδή, αν δεν υπήρχε το πρόγραµµα, τι θα γινόταν
κ.λπ.. Η απελθούσα διοικούσα επιτροπή δεν έχει κάνει τίποτα απ’
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όλα αυτά. Τελείωσε, δηλαδή, το πρόγραµµα χωρίς να έχουµε
απολύτως καµµία αξιολόγηση, αυτό που θα έπρεπε να κάνει.

Βεβαίως µπορούν να µπουν οι θεσµοί στους οποίους αναφέρ-
θηκα και να αξιολογήσουν το πρόγραµµα, να δουν τι έγινε και τι
δεν έγινε και εκεί, αν υπάρχουν ευθύνες, βεβαίως και θα αποδο-
θούν.

Το άλλο που θα ήθελα να σας πω είναι ότι αυτές οι διατάξεις
που περάσαµε το προηγούµενο Σάββατο, που ψηφίστηκαν στον
ν. 4368, είναι ακριβώς διατάξεις που αποβλέπουν στον εκσυγ-
χρονισµό των δοµών και της λειτουργίας του Ανοικτού Πανεπι-
στηµίου. Γνωρίζετε και εσείς πολύ καλά ότι είναι ένα πανε-
πιστήµιο µε ιδιοµορφίες σε σχέση µε τα συµβατικά πανεπιστήµια.
Είναι πανεπιστήµιο µε έναν µεγάλο αριθµό φοιτητών που πληρώ-
νουν δίδακτρα, µε µικρό διδακτικό προσωπικό, µέλη ΔΕΠ σα-
ράντα οκτώ µόλις και εκατόν εξήντα διοικητικούς υπαλλήλους.
Επίσης, η εξ αποστάσεως µάθηση είναι µια ιδιοµορφία και το
ΑΕΠ είναι από τα έντεκα πανεπιστήµια σε όλη την Ευρώπη που
έχουν τέτοια λειτουργία.

Οι διατάξεις, λοιπόν, που περάσαµε σε αυτόν τον νόµο έχουν
ως σκοπό να κατοχυρώσουν τη δηµοκρατική λειτουργία του πα-
νεπιστήµιου και τη διαδικασία αυτονόµησής του. Γι’ αυτό κιόλας,
όπως είπα και προχθές και θα το επαναλαµβάνω, το πρώτο και
σηµαντικότερο είναι η θεσµική θωράκιση του πανεπιστήµιου και
αυτό περάσαµε στις διατάξεις του ν. 4368. Θεσµική θωράκιση
σηµαίνει πάνω απ’ όλα εσωτερικός κανονισµός του πανεπιστη-
µίου που θα διέπει τη λειτουργία του.

Το δεύτερο που κάναµε για πρώτη φορά, ενώ λειτουργεί επί
είκοσι χρόνια, είναι ότι συµµετέχουν οι διδάσκοντες στη διοι-
κούσα επιτροπή, οι κοσµήτορες στη διοικούσα επιτροπή, οι δι-
ευθυντές προγράµµατος στην κοσµητεία και για πρώτη φορά το
Υπουργείο όρισε δύο από τα µέλη ΔΕΠ να συµµετέχουν στη δι-
οικούσα επιτροπή, να είναι δηλαδή στη διοικούσα επιτροπή.

Αυτά τα τονίζω, γιατί υπάρχουν κάποιες αντιδράσεις από δι-
δάσκοντες ότι το ΕΑΠ έχει τον εναγκαλισµό του Υπουργείο κ.λπ..
Ίσα - ίσα, για πρώτη φορά µετά τις διατάξεις που περάσαµε το
Υπουργείο αρχίζει και αποµακρύνεται και αφήνει στη νυν διοι-
κούσα, στην οποία το Υπουργείο έχει απόλυτη εµπιστοσύνη, να
φτιάξει το θεσµικό πλαίσιο για να αναλάβουν κάποια στιγµή οι
διδάσκοντες το Πανεπιστήµιό τους.

Το άλλο που θα ήθελα να πω, που δείχνει ότι το Υπουργείο
αποµακρύνεται, αλλά θωρακίζει θεσµικά το ΕΑΠ, είναι ότι υπάρ-
χει δυνατότητα κατάργησης της κλήρωσης και είναι το πρώτο
πανεπιστήµιο που θα αποφασίζει για πόσους φοιτητές και µε
ποιον τρόπο θέλει να τους εισαγάγει στο πανεπιστήµιο. Δεν τα
ορίζει πια αυτά το Υπουργείο.

Θα ήθελα να πω, επίσης, ότι ο Ειδικός Λογαριασµός, ο περί-
φηµος ΕΛΚΕ, επίσης αφήνεται στο πανεπιστήµιο και όχι στο
Υπουργείο, δεν έχει πια τον έλεγχο το Υπουργείο.

Το τελευταίο, που δείχνει και τις δυνατότητες του πανεπιστη-
µίου, είναι ότι και χάρη στη διοικούσα και σε συνεργασία µε εµάς
ανοίγεται σε νέες συνεργασίες µε άλλα πανεπιστήµια, εξασφα-
λίζοντας και εκµεταλλευόµενο αυτό το πανεπιστήµιο την ιδιαιτε-
ρότητά του, την εξ αποστάσεως µάθηση που έχει, που είναι
µοναδικό που έχουµε στην Ελλάδα.

Αυτά προς το παρόν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Κυρία Μεγαλοοικονόµου, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, εν µέρει µε καλύψατε ως προς τον έλεγχο. Θα

ήθελα, όµως, να ρωτήσω: Η καινούργια διοίκηση, αφού δεν µπο-
ρεί να κάνει µια αξιολόγηση, δεν θα έπρεπε να υπάρχει ένας θε-
σµός ή να ελέγχονται, όπως άλλες επιχειρήσεις, από ορκωτούς
ελεγκτές;

Είναι µια επιχείρηση, θα περιµένει η διοικούσα να κάνει την
αξιολόγηση µόνη της; Σαφέστατα πρέπει να ελέγχεται από ορ-
κωτούς ελεγκτές. Έτσι πιστεύω. Θα πρέπει να µπορεί να ελέγχει
και τα έσοδα και που πήγαν τα χρήµατα και όλα. Ως προς το
θέµα αυτό δεν µε καλύπτει ότι η διοικούσα θα κάνει µόνη της τον
έλεγχο, είτε και για το παρελθόν είτε και για το µέλλον.

Επίσης, νοµίζετε ότι µόνο επτά άτοµα στη διοίκηση είναι κα-
λύτερα από το να ήταν περισσότερα, για παράδειγµα σαράντα
οκτώ;

Σέβοµαι -και αυτό είναι ευχάριστο- να λέτε ότι αποµακρύνεται
από την αγκαλιά του Υπουργείου Παιδείας και βαίνει προς την
αυτονόµηση του. Περίπου πόσο θα είναι χρονικά; Θα διαρκέσει
άλλα δέκα χρόνια πιστεύετε ή θα είναι πιο λίγος ο χρόνος που
θα αναγκαστεί να είναι σε αυτή την εποπτεία;

Επίσης, στη διοικούσα λαµβάνουν µέρος και οι καθηγητές,
αλλά δεν θα έπρεπε να λαµβάνει µέρος, έστω και χωρίς να παίρ-
νει αποφάσεις, και µέρος από τον σύλλογο των φοιτητών ή και
των αποφοίτων; Έστω και να µην εκφέρουν γνώµη. Απλώς να
λαµβάνουν µέρος στις αποφάσεις και να παρακολουθούν τις δι-
οικήσεις.

Θεωρείτε ότι αυτοί που διορίζονται έχουν καλύτερες προοπτι-
κές ή έχουν µεγαλύτερα εφόδια από το να γινόταν µία επιλογή
µε διαδικασίες διαγωνισµού για τη διοίκηση του πανεπιστηµίου;

Αυτά ήθελα να σας ρωτήσω.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Μεγαλοοικονόµου.
Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Κατ’ αρχάς, όσον
αφορά το ΕΣΠΑ, µόλις έκλεισε. Έκλεισε τον Δεκέµβριο. Στον
προγραµµατισµό της νέας Διοικούσας είναι, βεβαίως, να ζητήσει
τον έλεγχο του ΕΣΠΑ, το τι έγινε µε το ΕΣΠΑ κ.λπ.. 

Αυτό, όµως, που είπα είναι ότι η απελθούσα διοικούσα έπρεπε
να έχει αξιολόγηση, δηλαδή, κλείνοντας ένα έργο, πώς εφαρµό-
στηκε αυτό το έργο, τι επιπτώσεις είχε κι όλα αυτά. Αυτό το κά-
νουµε όλοι όσοι έχουµε πάρει, κατά καιρούς, προγράµµατα.
Αυτό δεν έγινε, αλλά η νέα Διοικούσα θα προχωρήσει σε αυτό.

Ως προς την αυτονοµία του πανεπιστηµίου, εµείς αυτό ακρι-
βώς κάναµε µε αυτές τις διατάξεις, για να προχωρήσουµε µε σι-
γουριά στην αυτονόµηση του πανεπιστηµίου. Υπάρχει µία
διαδροµή. Επί είκοσι χρόνια, και οι προηγούµενες κυβερνήσεις,
ενώ υπήρξαν νόµοι που προέβλεπαν την αυτονόµησή του, ενώ
έλεγαν ότι έχουν πληρωθεί οι προϋποθέσεις, την τελευταία
στιγµή και από το Υπουργείο Παιδείας, αλλά και η ίδια η νοµική
σύµβουλος του ΕΑΠ έλεγαν ότι δεν είναι η στιγµή να γίνει αυτο-
νόµηση. Άρα, χρειαζόταν θεσµική ρύθµιση και εσωτερικός κανο-
νισµός του πανεπιστηµίου. Είναι αυτό που προβλέπουµε εµείς
µε αυτές τις διατάξεις.

Εγώ δεν µπορώ να σας πω ότι θα γίνει σε έναν µήνα ή σε δύο
µήνες. Πάντως, δεν είµαστε σε αυτό του να καθυστερήσει, γι’
αυτό διευρύνουµε τη διοικούσα µε µέλη ΔΕΠ, τα οποία συµµε-
τέχουν.

Ως προς τους φοιτητές, οι φοιτητές συµµετέχουν στις οµάδες
που καταρτίζουν το πρόγραµµα σπουδών, συµµετέχουν στις
οµάδες για τα παραρτήµατα που ανοίγει το ΕΑΠ. Θα µπορούσε,
βέβαια, να είναι µεγαλύτερη η συµµετοχή τους. Αυτό, όµως, που
κάνουµε τώρα, µε παρότρυνση της διοικούσας επιτροπής, είναι
να δοθεί πάσο, όπως στους άλλους φοιτητές και σε αυτούς τους
φοιτητές που πληρώνουν, και να τους δοθεί άδεια για τα µου-
σεία, την ίδια που έχουν και οι υπόλοιποι φοιτητές των άλλων πα-
νεπιστηµίων.

Θα ήθελα, όµως, κυρία Μεγαλοοικονόµου, να τονίσω ένα
πράγµα. Το ΕΑΠ είναι ένα ιδιαίτερο πανεπιστήµιο. Η εµπειρία
που έχουµε και από τα άλλα ευρωπαϊκά ανοιχτά πανεπιστήµια
είναι ότι λειτουργούν µε ένα µεικτό σύστηµα. Θα σας πω ότι είναι
δεκαπέντε-δεκαέξι χιλιάδες προπτυχιακοί φοιτητές, δεκαπέντε
χιλιάδες µεταπτυχιακοί, έχουµε συγχρόνως σαράντα οκτώ µέλη
ΔΕΠ και χίλιους επτακόσιους, περίπου, συνεργαζόµενους καθη-
γητές και εκατόν εξήντα διοικητικούς υπαλλήλους.

Να τονίσω εδώ ότι αυτοί οι διοικητικοί υπάλληλοι δεν φρόντισε
κανείς επί είκοσι χρόνια να έχουν µία σταθερή σχέση εργασίας
µε το πανεπιστήµιο. Και βρέθηκε και η διοικούσα και εµείς τον
Νοέµβριο να λήγει η σύµβαση έργου που είχαν τον Δεκέµβρη και
να µην ξέρουν τι να κάνουν.

Τελικά βέβαια το κατορθώσαµε. Φανταστείτε, λοιπόν, πανεπι-
στήµιο χωρίς διοίκηση. Όλα αυτά τα προβλήµατα θα λυθούν και
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το πανεπιστήµιο θα γίνει αυτόνοµο. Δεν έχουµε σκοπό ούτε ως
Υπουργείο Παιδείας ούτε ως διοικούσα να κρατάµε ένα πανεπι-
στήµιο έτσι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Και εισερχόµαστε στην τρίτη µε αριθµό 562/22-2-2016 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνα-
νίας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ.
Δηµητρίου Κωνσταντόπουλου προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη διάλυση ή µεταφορά
των πανεπιστηµιακών τµηµάτων του Αγρινίου στην Πάτρα διαµέ-
σου της µετακίνησης µελών ΔΕΠ.

Στην ερώτηση θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουργός κ.
Αθανασία Αναγνωστοπούλου.

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντόπουλος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υπουργέ, το Πα-

νεπιστήµιο Δυτικής Ελλάδας ιδρύθηκε το 2009. Ήταν ένα παλ-
λαϊκό, καθολικό και διαχρονικό αίτηµα της Αιτωλοακαρνανίας.

Σκοπός του ήταν η λειτουργία των τµηµάτων του να ανταπο-
κρίνεται στη φυσιογνωµία του νοµού, όπως στην αγροτική οικο-
νοµία, στην προώθηση των αγροτικών προϊόντων, στη διαχείριση
του περιβάλλοντος και των φυσικών πόρων και στην ανάδειξη
των πολιτισµικών αγαθών και των νέων τεχνολογιών, αποτελών-
τας έτσι έναν πυλώνα ανάπτυξης για τον νοµό και γενικότερα για
την τριτοβάθµια εκπαίδευση.

Και όµως εν µία νυκτί µε το σχέδιο «ΑΘΗΝΑ» το Πανεπιστήµιο
Δυτικής Ελλάδας καταργήθηκε, χωρίς αξιολόγηση, χωρίς να λη-
φθούν υπ’ όψιν οι λόγοι ίδρυσής του. Παρελθόν, λοιπόν, το
τµήµα µάρκετινγκ αγροτικών προϊόντων, ενώ τα υπόλοιπα εντάχ-
θηκαν διοικητικά στο Πανεπιστήµιο Πατρών. Στο Αγρίνιο απέ-
µεινε µόνο η έδρα των τµηµάτων, παρ’ ότι ήταν καθολικό αίτηµα
–όπως είπα- η διατήρηση της αυτονοµίας του Πανεπιστηµίου της
Δυτικής Ελλάδας και η ενίσχυσή του. Αυτή ήταν και τότε η δική
µου θέση. Το αποτέλεσµα βέβαια, είναι γνωστό. Το Πανεπιστήµιο
Δυτικής Ελλάδας χάθηκε για την Αιτωλοακαρνανία.

Κυρία Υπουργέ, εσείς, ο ΣΥΡΙΖΑ, τόσο προεκλογικά όσο και
µετεκλογικά είχατε ταχθεί εναντίον του σχεδίου «ΑΘΗΝΑ». Δε-
σµευτήκατε µάλιστα ότι θα αποκαταστήσετε τις αστοχίες και τις
αδικίες του τότε σχεδίου. Είναι ώρα, λοιπόν, να το πράξετε.

Ωστόσο, πριν από έναν χρόνο η Σύγκλητος του Πανεπιστηµίου
Πατρών αποφάσισε τη µεταφορά των τριών πανεπιστηµιακών
τµηµάτων από το Αγρίνιο στην Πάτρα, µε πρόσχηµα τη συρρί-
κνωση της χρηµατοδότησης του Πανεπιστηµίου Πατρών. Κινη-
τοποιήθηκε όλη η τοπική κοινωνία του Αγρινίου και του Νοµού
Αιτωλοακαρνανίας. Προτάθηκαν βιώσιµες λύσεις.

Το θέµα ήρθε δύο φορές στη Βουλή, όπου ο ίδιος ανέπτυξα
τους λόγους παραµονής και ενίσχυσης των τριών πανεπιστηµια-
κών τµηµάτων στο Αγρίνιο, αρχικά στον Αναπληρωτή Υπουργό,
κ. Κουράκη, στην Ολοµέλεια της Βουλής, ο οποίος δεσµεύτηκε
για την ενίσχυση και όχι την αποδυνάµωση των τµηµάτων και στη
συνέχεια µε επίκαιρή µου ερώτηση στον κ. Μπαλτά. Ο τότε
Υπουργός κ. Μπαλτάς σε απάντησή του τόνισε ότι διαφωνεί µε
την απόφαση της Συγκλήτου του Πανεπιστηµίου Πατρών και δή-
λωσε ότι το Υπουργείο δεν θα το επικυρώσει. Έτσι είχαµε τη συ-
νέχιση της λειτουργίας των τριών πανεπιστηµιακών τµηµάτων
στο Αγρίνιο.

Ωστόσο σήµερα, µετά από έναν χρόνο, δεν έχει γίνει καµµιά
ενέργεια από το Υπουργείο για την ενίσχυση των τµηµάτων. Αν-
τιθέτως έχουµε µεθοδευµένες ενέργειες, που οδηγούν στη διά-
λυση των τµηµάτων του Αγρινίου µέσω της αποδυνάµωσης από
διδακτικό και λοιπό επιστηµονικό προσωπικό. Έτσι, τον τελευ-
ταίο χρόνο εγκρίθηκαν εννέα µετακινήσεις µελών ΔΕΠ προς
άλλα πανεπιστήµια, ενώ τέσσερις ακόµα µετακινήσεις είναι σε
εξέλιξη. Άρα κυρία Υπουργέ, µιλάµε για πλήρη αποδυνάµωση.

Και σας ερωτώ, λοιπόν: Σκοπεύει το Υπουργείο να αποτρέψει
και µε ποιο τρόπο, το κύµα µετακινήσεων µελών ΔΕΠ από τα πα-
νεπιστηµιακά τµήµατα του Αγρινίου; Έχετε στον σχεδιασµό σας
την περαιτέρω ανάπτυξή τους; Προτίθεστε να αναπτύξετε και να
εξετάσετε την επανίδρυση του Πανεπιστηµίου Δυτικής Ελλάδας;
Αυτό άλλωστε είναι και το καθολικό αίτηµα τόσο των Αιτωλοα-

καρνάνων όσο και της Στερεάς Ελλάδος.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει η

Υπουργός κ. Αναγνωστοπούλου για την πρωτολογία της.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Κύριε Κωνσταν-
τόπουλε, τι να πω τώρα; Να πω ότι «στο σπίτι του κρεµασµένου
δεν µιλάνε για σκοινί»; Να πω ότι είχαµε κατηγορηθεί και πάλι ως
ιδεοληπτικοί, ως αντιµεταρρυθµιστές, ως αντιεκσυγχρονιστές
όταν είχαµε βγει στους δρόµους για το σχέδιο «ΑΘΗΝΑ»; Επειδή
είµαι και η ίδια πανεπιστηµιακός, θα το πω.

Ιδρύεται ένα Πανεπιστήµιο το 2009 και κλείνει το 2013. Εάν
αυτό είναι ορθολογισµός, εάν αυτό είναι µεταρρύθµιση, εγώ δεν
ξέρω τι άλλο να πω. Έχω τονίσει πολλές φορές από αυτή τη
θέση τον τελευταίο καιρό ότι όσο δύσκολα πρέπει να ανοίγει ένα
τµήµα, άλλο τόσο δύσκολα πρέπει να κλείνει. Φανταστείτε σε ένα
πανεπιστήµιο τι πρέπει να γίνεται, αν πρέπει να ανοίγει δύσκολα
και να κλείνει δύσκολα. Χωρίς καµµία πρόβλεψη, χωρίς να ξέρει
κανείς πώς θα το προχωρήσει αυτό το πανεπιστήµιο, άνοιγε έτσι
στο αέρα και µετά έκλεινε.

Όµως, ας έρθω στο διά ταύτα και σε αυτό που απασχολεί όχι
µόνο εσάς και την εκεί κοινωνία. Και ο δικός µας Βουλευτής, ο κ.
Βαρεµένος, και άλλοι Βουλευτές έχουν έρθει πολλές φορές και
µε έχουν βρει. Αυτό που έχει το σχέδιο «ΑΘΗΝΑ» εκτός από το
ότι συγχώνευσε, άλλαξε, έκλεισε χωρίς καµµία απολύτως µε-
λέτη, ήταν ότι επιπλέον στην περίπτωση του Πανεπιστηµίου Δυ-
τικής Ελλάδας και τα τµήµατα, που άφησε έτσι και τα όποια στην
ουσία ανήκουν στο Πανεπιστήµιο της Πάτρας, έχουν το αυτοδι-
οίκητο, κύριε Κωνσταντόπουλε. Δεν µπορεί να επέµβει κανένας
Υπουργός –και βάση του νόµου άλλωστε που µπορούν να κάνουν
µετάκληση από τµήµα σε τµήµα οι καθηγητές, αν έχει περάσει
τριετία κ.λπ.- και να λέει «όχι, δεν θα κάνετε αυτό, δεν θα κάνετε
εκείνο».

Παρ’ όλα αυτά, µόλις µε ενηµερώσατε –και ο κ. Βαρεµένος και
εσείς και η κ. Τριανταφύλλου και άλλοι- ότι συµβαίνει αυτό, µί-
λησα µε την Πρύτανη του Πανεπιστηµίου Πατρών και της είπα
ότι δεν είναι δυνατόν, γιατί έχουν µείνει αυτά τα τµήµατα στο
Αγρίνιο, ότι αυτά τα τµήµατα πρέπει να λειτουργούν και δεν µπο-
ρεί να γίνεται µε υπόγειο τρόπο η αφαίµαξη, η πρύτανης µου
υποσχέθηκε, δεσµεύτηκε, ότι δεν πρόκειται να επιτρέψει περαι-
τέρω µετακλήσεις. Στις 18 Φεβρουαρίου πήρε οµόφωνη από-
φαση η Σύγκλητος του Πανεπιστηµίου Πατρών ότι δεν θα
επιτρέψει µετακλήσεις από το Αγρίνιο προς την Πάτρα.

Επιπλέον, να σας πω ότι έχουν υλοποιηθεί µόνο τρεις µετα-
κλήσεις, οι άλλες πάγωσαν και πάγωσαν για αυτό τον λόγο. Δεν
έχουµε κανένα σκοπό να υπονοµεύσουµε τουλάχιστον ως
Υπουργείο.

Όµως, αυτό που θέλω να πω και να τονίσω, κύριε Κωνσταντό-
πουλε, γιατί µε ρωτάτε αν θα ανοίξει το Πανεπιστήµιο Δυτικής
Ελλάδας, είναι ότι εµείς θα το προσπαθήσουµε. Όµως, ξέρετε
όλοι –και δεν θα πω ψέµατα για να χαϊδέψω αυτιά- πόσο δύσκολο
είναι να ανοίγει ένα πανεπιστήµιο. Εάν µε αυτά τα τρία τµήµατα
–και θα πρέπει να το µελετήσουµε και για αυτό γίνεται ο εθνικός
διάλογος- θα µπορέσει να είναι πάλι αυτό το πανεπιστήµιο βιώ-
σιµο, θα είµαστε οι πρώτοι που θα το κάνουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό.

Κύριε Κωνσταντόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υπουργέ, κατ’

αρχάς να σας θυµίσω ότι είµαι Βουλευτής από την 1-1-2015,
αλλά και τότε η παράταξή µου είχε διαφωνήσει κάθετα και πέ-
ρασε το σχέδιο «ΑΘΗΝΑ», αν ενθυµίστε, µε προεδρικό διάταγµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-
γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Δεν το είπα για
εσάς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Όµως, σήµερα εσείς
είστε η συνέχεια της προηγούµενης κυβέρνησης. Εσείς, λοιπόν,
αποφασίζετε. Και για αυτό πιστεύω ότι θα τολµήσετε και θα βά-
λετε τάξη επιτέλους στο Πανεπιστήµιο Πατρών, που απαιτεί εδώ
και τώρα την µεταφορά των πανεπιστηµιακών τµηµάτων στο
Αγρίνιο.
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Κυρία Υπουργέ, έχω αδιάσειστα στοιχεία, που αποδεικνύουν
ότι πίσω από τις µετακινήσεις των µελών ΔΕΠ κρύβεται η πρό-
θεση κάποιων να οδηγήσουν στο κλείσιµο και στο λουκέτο των
τριών πανεπιστηµιακών τµηµάτων του Αγρινίου και να τα µετα-
φέρουν στην Πάτρα.

Θα καταθέσω, λοιπόν, στα Πρακτικά προς πλήρη ενηµέρωσή
σας τα εξής: Πρώτον, τα ΦΕΚ των µετακινήσεων. Δεύτερον, την
ηµερήσια διάταξη των συνελεύσεων του Τµήµατος Διαχείρισης
Περιβάλλοντος και Φυσικών Πόρων, όπου στις 19 Ιανουαρίου και
στις 12 Φεβρουαρίου καταγράφεται ξεκάθαρα το κύµα µετακι-
νήσεων. Τρίτον, την αναλυτική περιγραφή του εργαστηριακού
εξοπλισµού των Πανεπιστηµιακών Τµηµάτων του Αγρινίου αξίας
3,5 εκατοµµύρια ευρώ, που αγοράστηκε τα τελευταία χρόνια
µέσω ΕΣΠΑ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Κωνσταντόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Να τονίσω εδώ ότι µαζί µε τον εξοπλισµό που είχαν ήδη τα τµή-
µατα, η συνολική του αξία σήµερα φτάνει στα 10 εκατοµµύρια
ευρώ –εξοπλισµός που µαζί µε το επιστηµονικό ανθρώπινο δυ-
ναµικό συµβάλλει σηµαντικά στην ανάπτυξη των τριών τµηµάτων.
Το µόνο, λοιπόν, που χρήζει είναι η περαιτέρω ενίσχυσή τους.

Να επισηµάνω δε ότι τα δύο από τα τρία πανεπιστηµιακά τµή-
µατα είναι και τα µοναδικά στην Ελλάδα και συµβάλλουν στην
ανάπτυξη του αγροτικού τοµέα, που είναι και το στοίχηµά µας.

Και ιδού η απορία: Για ποιον λόγο το Υπουργείο συναινεί µε
τη σιωπή του σε τέτοιου είδους µεθοδεύσεις; Να θυµίσω και να
γνωστοποιήσω ότι τα τµήµατα είχαν άριστες επιδόσεις. Σε διά-
στηµα µόλις έξι µηνών η Επιτροπή Ερευνών του Πανεπιστηµίου
Δυτικής Ελλάδας διαχειρίστηκε είκοσι φακέλους, εκ των οποίων
οι δεκαοκτώ αφορούσαν ερευνητικά προγράµµατα µε προϋπο-
λογισµό περίπου 2 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτά που αναφέρω βέ-
βαια είναι στοιχεία που µπορούν να ελεγχθούν στην Επιτροπή
Ερευνών του Πανεπιστηµίου Πατρών, όπου έχουν µεταφερθεί οι
φάκελοι.

Κυρία Υπουργέ, ο Δήµος Αγρινίου έχει θέσει στο τραπέζι κάθε
δυνατή λύση για ενίσχυση των τµηµάτων. Και το αποδεικνύει ο
Δήµος Αγρινίου εµπράκτως, παραχωρώντας ήδη δωρεάν δύο
σχολικά κτήρια επιφάνειας δέκα χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων.
Έχουν επίσης παραχωρηθεί στο Πανεπιστήµιο της Πάτρας εκα-
τόν εβδοµήντα οκτώ στρέµµατα στο παλιό αεροδρόµιο για την
κατασκευή κτηριακών εγκαταστάσεων. Ήδη έχει εκπονηθεί µε-
λέτη για κτηριακές εγκαταστάσεις µε τη µέθοδο ΣΔΙΤ. Και µάλι-
στα εδώ να επισηµάνω ότι η Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας έχει
ήδη εγκρίνει τη συµµετοχή της στη χρηµατοδότηση.

Κυρία Υπουργέ, στηρίξτε και ενισχύστε τα τρία πανεπιστη-
µιακά τµήµατα του Αγρινίου, ώστε να µπορέσουν να συνεχίσουν
να λειτουργούν. Ωστόσο, θα ήθελα να επισηµάνω ότι είναι η κα-
τάλληλη στιγµή για µία νοµοθετική παρέµβαση για ίδρυση Σχο-
λής του Πανεπιστηµίου Πατρών µε έδρα το Αγρίνιο, όπου θα
υπαχθούν τα τρία πανεπιστηµιακά τµήµατα, µε ανεξάρτητη διοί-
κηση και χρηµατοδότηση απευθείας από το Υπουργείο Παιδείας.

Ωστόσο κλείνοντας και αξιολογώντας τα διαδραµατιζόµενα
όλον αυτόν τον καιρό και την αδυναµία του Πανεπιστηµίου Πα-
τρών που ανέφερε ότι για ακαδηµαϊκούς και οικονοµικούς λό-
γους δεν µπορεί να στηρίξει τα τρία πανεπιστηµιακά τµήµατα
στο Αγρίνιο, προτείνω και σας λέω να τολµήσετε και να επανι-
δρύσετε το Πανεπιστήµιο Δυτικής Ελλάδας µε έδρα το Αγρίνιο,
το οποίο αποτελεί διακαή και καθολικό αίτηµα της Αιτωλοακαρ-
νανίας και της Στερεάς Ελλάδας, όπως προείπα. Θα αποτελέσει
ωστόσο και µοναδική αναπτυξιακή λύση, ώστε να µπορεί στο
µέλλον να λειτουργήσει ως χώρος υποδοχής και άλλων τµηµά-
των στο νοµό µε έµφαση στην έρευνα και στην καινοτοµία

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κωνσταντόπουλο.
Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Θα είµαι πολύ
σύντοµη.

Κύριε Κωσταντόπουλε, συµµετέχετε στον εθνικό διάλογο και
αυτό το θέµα του χάρτη των ΑΕΙ θα τεθεί έτσι κι αλλιώς. Προς
το παρόν, έτσι όπως είναι η κατάσταση και µε δεδοµένο το αυ-
τοδιοίκητο των Ανωτάπτων Ιδρυµάτων, το µόνο που κατορθώ-
σαµε -και εδώ η κυρία Πρύτανης συνεργάστηκε µαζί µας- ήταν
µε αυτή την απόφαση της Συγκλήτου την οποία σας είπα, να πα-
γώσει τις διαδικασίες των µετακλήσεων. Δεν ξέρω πόσα ΦΕΚ
έχετε, αλλά δεν νοµίζω ότι έχετε πάνω από τρία. Πάγωσαν -και
αυτό της ζήτησα- µέχρι να δούµε τι θα γίνει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Να ανακληθούν τότε,
κυρία Υπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-
γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Η απόφαση της
Συγκλήτου είναι αυτή. Εγώ η µόνη παρέµβαση που µπορώ να
κάνω είναι να εισηγηθώ κάτι. Δεν µπορώ να επιβάλλω όµως στο
Πανεπιστήµιο Πατρών τι θα κάνει, για να είµαστε ειλικρινείς.

Το δεύτερο, κύριε Κωνσταντόπουλε, είναι το εξής: Ξέρετε ότι
δεν είµαι από τους ανθρώπους που µπαίνουν εδώ µέσα κι αρχίζω
να κατηγορώ τι κάνατε, τι δεν κάνατε, επειδή όµως είµαι πανεπι-
στηµιακός ήξερα τι γινόταν µε το σχέδιο «ΑΘΗΝΑ». Το ήξερα ότι
όλα αυτά είναι εντελώς τρελά πράγµατα. Και αυτό που σας λέω
ότι δύσκολα πρέπει να κλείνει ένα πανεπιστήµιο, γιατί δύσκολα
ανοίγει, το εννοώ.

Παρ’ όλα αυτά, αυτό που µελετάµε συνέχεια -και ελπίζω ο εθνι-
κός διάλογος να καταλήξει εκεί- είναι να δούµε όντως σε σχέση
µε τις ανάγκες της τοπικής κοινωνίας -της τοπικής ως κέντρο,
αλλά µε εµβέλεια- και εκεί που θεωρούµε ότι θα γίνει το κέντρο
παραγωγικής ανασυγκρότησης να έχουµε ανώτατα ιδρύµατα. Η
περιοχή, επειδή είναι µια µεγάλη περιοχή -δεν είναι το µόνο Αγρί-
νιο- θα ήταν µία απ’ αυτές τις περιοχές, που θα µπορούσε να
γίνει.

Είναι θέµα και εκεί ζητάµε τη συνδροµή σας, γιατί µου λέτε
τώρα «κάντε µία νοµοθετική ρύθµιση» και µόλις πάω να κάνω νο-
µοθετική ρύθµιση, πεταγόσαστε πάνω και λέτε: «Γιατί κάνεις νο-
µοθετική ρύθµιση, ενώ είµαστε στο πλαίσιο του εθνικού
διαλόγου;»

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τη στηρίξουµε, κυρία
Υπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-
γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Μη µου πάτε όταν
είναι αυτά…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τη στηρίξουµε και
ως παράταξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Κωνσταντό-
πουλε, ηρεµία. Καθήστε κάτω. Αφήστε την κυρία Υπουργό να µι-
λήσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-
γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Πάντως, ξέρετε
ότι είµαστε στην ίδια γραµµή πλεύσης και αυτό θα φροντίσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι πέντε µαθητές και
µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός συνοδός από την Εράσµειο
Ελληνογερµανική Σχολή (Γ’ τµήµα).

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να πω
µία κουβέντα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Κεγκέρο-
γλου, τι θέλετε τώρα; Κλείνουµε τη συνεδρίαση.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πριν κλείσουµε τη συνεδρίαση,

θέλω να πω ότι δεν µπορούµε να φτιάχνουµε έναν κανονισµό για
τον κάθε Υπουργό. Ο Υπουργός των Οικονοµικών, που ακύρωσε
σήµερα και δικιά µου ερώτηση, µπορούσε να φτιάξει το πρό-
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γραµµά του και να είναι εδώ. Είναι µέσα στη Βουλή. Έχει επιλέξει
να έχει κάποιες διαδικασίες. Όµως, δεν υπάρχει αιτιολογία σύµ-
φωνη µε τον Κανονισµό και τα αποφασισµένα από τη Διάσκεψη
των Προέδρων.

Αυτό ήθελα να επισηµάνω για να τους κάνουµε άλλη µία επι-
σήµανση. Τίποτε άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ωραία. Καταγράφε-
ται η ένστασή σας.

Όπως είπα και σ’ έναν προηγούµενο συνάδελφο, ο οποίος για
τον ίδιο λόγο εξέφρασε τη διαµαρτυρία του, σήµερα έχουµε Διά-
σκεψη των Προέδρων στις 15.00’. Για ακόµη φορά νοµίζω ότι θα
πρέπει να τεθεί το θέµα και να το συζητήσουµε.

Ευχαριστώ.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 12.22’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο
ηµέρα Παρασκευή 26 Φεβρουαρίου 2016 και ώρα 10.00’, µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό έλεγχο: α) συ-
ζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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